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Санкция

Четиво Имоти Драма

Глобяват 123 000 души
за стари лични карти

Стр. 5

Стр. 26

Как да неутрализираме
„отровните” мъже около нас

Стр. 6

Земеделската земя поскъпна
три пъти за 10 години

Стр. 3

Румънци се оплакват, че
България им нарушава правата

Стр. 11

Доц. Красимира Табакова
за гражданското образование
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Мерки

Гръцките банки облекчават
кредитната си политика

Стр. 10

Кеворк Кеворкян ще се
завърне на екран, този път по
Нова телевизия. От медията
вече се похвалиха, че знакови-
ят водещ ще се появи в ефир
още през есента. Кеворкян ще
възроди известното си авторско
предаване “Всяка неделя” в
началото на септември.

От медията анонсираха, че
отново част от предаването ще
бъде рубриката “Събеседник

Кеворк Кеворкян
възражда „Всяка неделя”

Няколко
ÄÓÌÈ

Аида
ОВАНЕС

“Да обещаеш е нещо
божествено, но да
изпълниш обещанието
си - груба еснафщина”,
казал философ от мина-
лото. Цинично, нали?
Ала очевидно това е ве-
руюто на настоящото
българско правителст-
во. Този път то не само
пренебрегна горещите
обещания на тежката си
артилерия Десислава
Атанасова, но дори не
се съобрази с парламен-
та, чието решение е за
“отвързване” на потре-
бителската такса от
минималната заплата.
Поредният пример едва
ли изненадва някого -
гръмките обещания за
неувеличаване на потре-
бителската такса при
лекар и зъболекар бук-
вално в 59-ата секунда
бяха нехайно загърбени.
Не става въпрос за 20-
те стотинки над 2.70
лв. Защото с тези 20
ст. нито лекарят щеше
да забогатее, нито па-
циентът - например
пенсионерът Иванов,
щеше да обеднее. Е, това
си беше част от предиз-
борните трикове, но...

Неморалното в случая
е, че правителството
изми ръцете си със сдру-
жението на общопракти-
куващите лекари и по
този начин противопо-
стави за пореден път ле-
кари и пациенти. Така
методично и сигурно
п р а в и т е л с т в о т о
изпълнява взетия в на-
чалото на управлението
си курс за кръстоносен
поход срещу лекарското
съсловие и тотален здра-
вен геноцид на нацията.

Е, за да не се почув-
ства прекалено прене-
брегната здравната ми-
нистърка, поне бе при-
ето предложението й за
намаляване на надценка-
та на лекарствата с 2%.
Но нали никой (освен ми-
нистърката и преми-
ерът) не вярва, че ще
започне да купува по-ев-
тини лекарства?

Предаването се завръща на екран
през септември по Нова телевизия

Младоженците Валери и Слава Великови от Разград избраха ексцентричен начин да отбележат деня на
своята сватба. Понеже и двамата са сред най-запалените привърженици на шампиона “Лудогорец”, веднага
след ритуала те отидоха на тренировъчния комплекс на “Лудогорец” и си биха дузпи на една от вратите

Обещано:
Неизпълнено

ЯДЕМ 20 ПЪТИ ПО-МАЛКО
МЕД ОТ ГЕРМАНЦИТЕ

Стр. 6

по желание”, както и другата
запазена марка за формата -
телемостове от различни кра-
ища на света. Екипът обещава
провокативност, динамика и
задълбоченост по темите, кои-
то ще се дискутират. Предви-
дено е дизайнът на студиото
да пресъздаде оригиналния
вид на студиото, от което се
излъчваше преди години “Вся-
ка неделя”. Без промяна ще

бъдат графичният облик, музи-
ката и денят на излъчване.
Предаването ще се излъчва
всяка неделя от 17 до 19 ч.
Продуцент на възродената
“Всяка неделя” ще бъде “Меж-
динна станция”, която е създа-
дена от водещите Иван и Анд-
рей.

ДУМА припомня, че първото
издание на “Всяка неделя” е
през 1979 г. по БНТ. На няколко

пъти “Всяка неделя” е спирана
от екран, последно се излъчва-
ше в периода между 2000 г. и
2005 г.

Междувременно стана ясно,
че Цветанка Ризова, позната от
предаването “На 4 очи”, от сеп-
тември ще води в ранните събот-
ни часове. Заедно с Мирослава
Иванова тя ще е лице на събот-
ния блок на Нова тв “Събуди
се...”.

Стр. 13

 ‡Í ‚ –ÛÒÍ‡Ú‡ ÙÂ‰Â‡ˆËˇ
Ó„‡ÌËÚÂ Ì‡ Â‰‡ ÓÔ‡Á-
‚‡Ú Á‡˘ËÚÂÌËÚÂ Ò‚Ë‰Â-
ÚÂÎË ÓÚ ÔÂÒÚ˙ÔÌËˆË.
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България

П

Централният съвет
на Българския антифашистки съюз,

Земеделският съюз
„Александър Стамболийски”,

Българската работническа партия (к),
Районният съвет на БСП „Люлин”

организират поклонение
пред възстановения паметник

на д-р Райко Даскалов,
което ще се състои

на 24 август т.г. (петък) от 18.00 часа
в ж.к. „Люлин”, ул. „Райко Даскалов”

(срещу мебелния магазин),
спирката на автобус 310 и трамвай № 8.

Повече от 11 000 души в Търговищка
област са с режим на водата. От ВиК дру-
жеството в града потвърдиха за проблема
и заявиха, че във всички пострадали насе-
лени места причината за сухите чешми е
намаленият дебит на водоизточниците,
който е породен от сушата в региона.

11 000 души са на воден
режим в Търговищко
Най-пострадала
от сушата
община е Омуртаг

Най-засегнати от безводието са в град
Омуртаг. Там повече от 9000 души са със
сухи чешми, а режимът на водата е по-
стоянен. Две от селата в община Омур-
таг също са с режим - в Красноселци
вода има за по пет часа през два дни,
докато в Презвитер Козма - 14 часа
веднъж на шест дни.

В останалите населени места в Търго-
вищка област режимът на водоподаване
е въведен от преди два месеца. В община
Търговище с режим на подаването на
вода са пет села, като в Цветница и Бра-

тово тя тече от 11 до 15 часа всеки ден,
а в Пайдушко и Божурка само сутрин и
вечер. Село Пробуда е разделено на две
- ниска и висока част, и водоподаването
в тях се редува през ден. Антоновското
село Длъжка поляна също е с нарушено
водоподаване по високите места.

От ръководството на ВиК в Търгови-
ще опитаха да успокоят жителите и за-
явиха, че се надяват режимът на водата
в пострадалите райони да бъде прекра-
тен в края на август.

В Севлиево също страдат от безво-

дие. Местното водно дружество “Бяла”
съобщи на севлиевци преди дни, че ще
имат вода само вечер от 17 до 22 часа.
Градът е на режим от началото на месе-
ца. Няколко габровски села - Гъбене,
Камещица, Музга, Смиловци, Борското,
Драгановци, Драгиевци, долната част на
Враниловци, Новаковци, Яворец, Янтра и
Буря, също чакат водата да тръгне от
чешмите им. Там режимът е на всеки 2
дни да се пуска вода от 17 часа вечер до
8 ч. сутринта. През останалото време
чешмите ще са сухи.

Черният пазар на кръв
у нас, който се
извършва пред вратите
на болницитe, може да
остане в историята,
смята председателят на
областната структура на
БЧК във Варна Илия
Раев. Шестима млади
червенокръстци замина-
ват в събота за Истан-
бул, където ще учат от
турските си колеги как

БЧК решен да спре търговията с кръв на черно
се организира кръвода-
рителска кампания, как
се съхранява плазмата
и какво представляват
мобилните лаборатории.
“В Турция черен пазар
на кръв не съществува,
защото няма недостиг
на плазма. Това пък се
дължи на усилията на
членовете на Червения
полумесец, които
организират дарителски

кампании. Ние ще
вземем техния опит”,
обясни Раев. Въз
основата на подписано
споразумение между
двете организации
освен обмен на опит
България може да
разчита на конкретна
помощ при бедствени
ситуации чрез създава-
не на съвместни екипи.
БЧК във Варна неедно-

кратно е търсила помощ
от областния управител
за склад, където да се
прибират хуманитарните
помощи. “Изпратили
сме девет писма с
молба да се осигури
подходящо помещение,
но все още не сме
получили отговор. Не
може запасите да стоят
в двора на дъжда”,
жалва се Раев.

Код “оранжево” е обявен за днес в 23 области на страната заради
очакваните високи температури до 41 градуса, съобщи на сайта си
Националният институт по метеорология и хидрология при БАН.

В 23 от 28-те области в страната максималните температури днес
се очаква да са от 39 до 41 градуса. Сред тях са областите Благоев-
град, Велико Търново, Видин, Монтана, Силистра, Плевен, Русе. От
НИМХ-БАН предупредиха, че при код “оранжево” времето ще е горе-
що, а високите до 41 градуса температури ще са опасни за хората.

В останалите пет области днес е обявен код “жълто”, като се очаква
максималните температури в някои от тях да достигнат до 37 градуса.
За София днес максималните температури ще са 36-37 градуса.

6200 лв. за “зелен коридор” е
поискал концесионерът на Север-
ния плаж в Бургас Атанас Атана-
сов от местните сърфисти. На лю-
бителите на атрактивния спорт
било обяснено, че парите били
“такса” за Министерството на реги-
оналното развитие и благоустрой-
ството. С тези пари концесионерът
щял да прави поправка в схемата
на плажната ивица, за да я приго-

Приемащият български туроператор Bulgarian Vip Tours
(BVT) уведоми своите руски партньори, че прекратява
дейността си, в резултат на което могат да пострадат
неколкостотин руснаци, почиващи в момента в българ-
ските курорти, съобщи за РИА “Новости” говорителят на
Руския съюз на туристическата индустрия Ирина Тюрина
вчера. По думите й фирмите, които работят с BVT, са
получили писмо, че компанията не може да изпълнява
своите задължения пред партньорите си.

“Банкрутът на един от  основните ни партньори, заба-
вянето на новите инвестиции, суровите условия от страна
на кредиторите ни доведоха до това, че не можем да
продължим нашата работа. За съжаление ние не успяхме
да осигурим необходимото ни финансиране и сме длъжни
да ви уведомим за настоящото положение”, се казва в
писмото. Според Тюрина вчера някои български хотели са
поискали от туристите на BVT повторно да си заплатят за
престоя. По думите й, независимо че руските туроператори
вече са превели на BVT парите за туристите, хотелите не
са ги получили. “С BVT работят няколко руски туроперато-
ри и всички те поеха проблемите на 400-500 души, които
се намират в различни български курорти. Руските туропе-
ратори или повторно заплащат техния престой, или са
помолили с тях да се заемат други техни партньори, а в
Русия ще получат похарчените пари от финансовата заст-
раховка на руската фирма”, отбеляза Тюрина.

ДУМА припомня, че един от най-големите руски туро-
ператори “Капитал Тур” обяви на 17 ноември 2010 фалит.
Пострадаха около 8000 клиенти на компанията, които си
бяха купили почивки.

Изоставен куфар предизвика смут на автогарата във Варна. Зара-
ди багажа районът за известно време е бил отцепен във вторник
вечерта. Тревогата и този път се оказала фалшива. Пристигналият на
място екип на ДОТИ е открил куфар, пълен с дрехи. Това съобщи
шефът на варненската полиция комисар Димитър Димитров.

Според служители от касите багажът се е появил още в 16 ч., но
четири часа никой не му обърнал внимание. Едва около 20 ч. пристиг-
нали пътници го забелязали и започнали да се питат на кого е
багажът. След като не успели да открият собственика, вдигнали на
крак полицията.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Жители на търговищкото село Лиляк
се събраха на протест вчера.
Те протестират срещу преминаването
на тежкотоварни камиони, които
разбиват пътя на селото

Изоставен куфар предизвика
смут на автогарата във Варна

втин пиар на Мини-
стерството на транс-
порта разплака
деца на морската

Евтин пиар на транспортното
министерство разплака деца във Варна

Фалира българският
туроператор
Bulgarian Vip Tours Нина АЛЕКСИЕВА ито се явят на кея вчера и

днес от 10 до 16 ч.
Ето какво написа в

профила си във фейсбук
вчера актрисата от Вар-
ненския драматичен те-
атър Даниела Викторова:
“Поредният абсурд! Как
се обяснява на едно 9 г.
дете, с насълзени очи,
думичката абсурд и аб-
сурдна ситуация. В 10 ч.
и 15 мин. с моя син и още
20-ина ентусиазирани

граждани обикаляхме
около “Калиакра” и ча-
кахме някой да ни даде
въпросните ваучери или
поне някаква информа-
ция. След около половин
час се разбра, че вауче-
рите са били раздадени
още в 8 ч. Сутринта???!!!
И това, ако не е поред-
ният абсурд. На късмет-
лиите - честито! А ние,
каръците, да пием по
една студена вода и да

разчитаме на дар слово-
то си, за да обясним на
децата си. И дано те да
ни разберат! Аз лично не
бих разбрала.”

Според хора от дър-
жавния Български морски
квалификационен център,
под чиято шапка е ветро-
ходът, още рано сутринта
на кея се събрала тълпа
и това наложило безплат-
ните билети да бъдат раз-
дадени по-рано.

НАТИСКАТ СЪРФИСТИТЕ ДА ПЛАЩАТ
ЗА ПОЛЗВАНЕ НА БУРГАСКИЯ ПЛАЖ

Красимир КРЪСТЬОВСКИ ди за ползване от сърфистите.
След проверка в министерство-

то обаче се оказало, че държава-
та не е поставяла условия за ни-
какви промени на схемите и
допълнителни такси от концесио-
нерите на плажове. Практикува-
щите водни спортове обаче са
нормативно задължени да имат
200-метрова ивица. Сърфистите
твърдят, че не са виновни за ситу-
ацията. Те настояват въпросният
коридор да бъде определен от

“Морска администрация”, а не от
арендатора, който няма прерога-
тиви за това по договор.

Досегашните наематели на
плажа не са искали сърфистите да
плащат. Атанасов обаче е катего-
ричен в исканията си и предупреж-
дава, че ако не се постигне спора-
зумение, ще ги прогони със сила.
Като мотив той изтъква, че сега,
без правила, сърфистите пречат на
плажуващите и къпещите се в
морето.

Е
гара във Варна. Според
обявеното гръмко меро-
приятие 90 безплатни ва-
учера за морска разходка
с ветрохода “Калиакра” в
рамките на Седмицата на
морето трябваше да бъдат
раздадени на първите, ко-

КОД „ОРАНЖЕВО”
В 23 ОБЛАСТИ ДНЕС
КОД „ОРАНЖЕВО”
В 23 ОБЛАСТИ ДНЕС
КОД „ОРАНЖЕВО”
В 23 ОБЛАСТИ ДНЕС
КОД „ОРАНЖЕВО”
В 23 ОБЛАСТИ ДНЕС
КОД „ОРАНЖЕВО”
В 23 ОБЛАСТИ ДНЕС



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

3 ЧЕТВЪРТЪК 23 АВГУСТ 2012

България
Цитат на деня

‘
Цитат на деня

Íå çíàì äàëè å ïî-âàæíî äà ñå ó÷è
áàáà Èëèéöà â 4-òè êëàñ èëè äà ñå
ïîëó÷àò ñîöèàëíè óìåíèÿ

Психологът Иван Игов е загрижен за младите поколения

ойко Борисов командирова
министъра по усвояване на ев-
рофондовете Томислав Дончев
за 2 месеца в Перник. Поръче-
нието на правителствения

Борисов командирова Дончев
за 2 месеца в Перник
Инициативният комитет продължава да иска адекватна реакция от държавата

Юлия КУЛИНСКА са с отказ за помощ, без да са ясни при-
чините. Досега едва 63 души са получили
някакави пари”, допълни той.

Земетресението е нанесло необра-
тими поражения на 5 училища, в които
учат по над 1000 деца и не е ясно дали
ще бъдат ремонтирани до първия уче-
бен ден, отбеляза с тревога Пешев. В
резултатат на трусовете напълно са раз-
рушени 80-90 къщи, стотици други са не-
годни за живеене, а над 1000 жители ще
останат под открито небе през зимата,
ако държавата не помогне, подчерта той.
Според представителите на комитета не
е ясно и колко са парите, отпуснати за
преодоляване на щетитете. Говори се за
между 11 и 13 милиона лв., а по медиите
се пише и за суми от 2 до 20 милиона.
Пешев напомни, че преди няколко дни
перничани са изпратили до всички ин-
ституции у нас писмо с настояване за
бързо и адекватно решаване на пробле-
мите на пострадалите от труса. В него е
записано, че ако до 14 дни не се получи
отговор, ще бъдат сезиран Европейският
парламент. “Помогнете ни! Много разчи-
таме на вас”, помоли медиите леля Пав-
линка от Драгичево.

ДУМА припомня, че инициативният
комитет бе създаден в края на миналата
седмица след като дни преди това об-
щински съветници от ГЕРБ и кметът Роси-
ца Янакиева, издигната от БСП, влязоха
в остър конфликт за помощта, необходи-
ма на перничани.

Безхаберието на държавата може да остави стотици перничани без дом
през зимата, заявиха от инициативния комитет в подкрепа

на пострадалите от трусовете в миньорския град

Б

Въпреки клетвите и обещанията
на здравната министърка Десислава
Атанасова потребителската такса за
посещение при лекар остава 2,90 лв.,
макар “отвързана” по закон от мини-
малната работна заплата. Толкова ще
продължат да заплащат здравнооси-
гурените лица за всяко посещение
при лекар и специалист по дентална
медицина, съобщиха от пресслужба-
та на Министерския съвет. За всеки
ден болничен престой здравноосигу-
рените лица ще броят по 5,80 лв.
дневно, но за не повече от 10 дни в
една календарна година.

Това решиха на първото след ва-
канцията правителствено заседание
членовете на кабинета “Борисов”. С
постановлението си те не промени-
ха размера на сумите, заплащани от
здравноосигурените за посещение
при лекар, стоматолог и за болнич-
но лечение. С последните промени в
Закона за здравното осигуряване
парламентът им даде правото да оп-
ределят потребителските такси не
спрямо минималната работна запла-
та, но кабинетът не се възползва от
поправката. Така колегите на Атана-
сова на практиха бламираха единст-
веното й лесно изпълнимо обеща-
ние, което “тежката артилерия” на
ГЕРБ даде в деня на избора си за
министър.

ДУМА припомня, че юристката
Десислава Атанасова е четвъртият
здравен министър в кабинета на Бой-
ко Борисов.

“Изненадваща е позицията на
правителството за размера на потре-
бителските такси, защото те създа-
доха очакването, че ще има намале-
ние”, е коментирал пред агенция
“Фокус” председателят на Национал-
ната пациентска организация д-р
Станимир Хасърджиев. Вероятно
правителството се е съобразило с ис-
кането на общопрактикуващите ле-
кари да се запази досегашното ниво
на потребителската такса от 2,90
лева, обяснил Хасърджиев.

Румънците в България твър-
дят, че правителството в Со-
фия нарушава правата им по
очевиден начин и че българ-
ската държава провежда актив-
на политика на денационали-
зиране, пише вестник “Ромъ-
ния либера”. Изданието отбе-
лязва, че България се е при-
съединила през 2007 г. към ЕС,
без да даде пълни права на
румънската общност, живееща
в страната. Конституцията не
признава националните мал-

кадър е да координира на място дейст-
вията на държавните и общинските ин-
ституции по отпускането на финансовата
помощ за бедстващите хора. Това стана
ясно на срещата на представители на
инициативния комитет в подкрепа на по-
страдалите от трусовете в Перник с пре-
миера Бойко Борисов в Министерския
съвет. Вчера се навършиха три месеца от
бедствието. Премиерът определи именно
Дончев, защото смята, че той бил  добре
подготвен - бил е кмет и освен това щял
да помогне Перник да кандидатства за
евросредства за преодоляване на щети-
те от бедствията.

Продължаваме да чакаме адекватна
реакция и мерки от държавата за преодо-
ляване на щетите от земетресението от 22
май, заяви говорителят на комитета Ва-
лентин Пешев. По думите му има изключи-
телно лоша координация между институ-
циите, но бедстващите перничани нямат
вина за това. Досега има подадени 8507
молби за помощ, поясни Пешев. “От тях в
Междуведомствената комисия за възста-
новяване и подпомагане са предадени
3600 молби. Комисията е разгледала само
288 и е излязла със 194 решения, като 94

За “техническа изработка”
на страница във фейсбук са
необходими 10 000 лв. В това
се опита да убеди слушате-
лите на БНР бившата пиарка
на Агенцията по храните Кри-
ситна Спасова, която бе за-
месена в нечуван скандал,
след като стана ясно, че е
прибрала 50 000 лева за из-
работка на страница във
фейсбук и профил в туитър на
Програмата за развитие на
селските райони.

С твърдението си Спасова

“Имаме уверението на г-н Борисов, че
държавата е съпричастна и ни съчув-
ства в този случай, но ще изчакаме
завръщането на министър Цветанов от
Испания и тогава ще коментираме.”
Това заяви Ивелина Атанасова,
близка на един от задържаните
български моряци, след срещата
на роднините с премиера. Всеки да
признава и да казва, и да посочва -
кой, как, каквото знае, им заръчал
Борисов. Близките на арестуваните в

БЛИЗКИТЕ НА МОРЯЦИТЕ
ЧАКАТ РЕЗУЛТАТ ОТ ЦВЕТАНОВ

МС не намали
здравната такса

Испания моряци изпратиха писмо до
премиера, до министрите Цветанов и
Младенов и до председателката на
парламента Цецка Цачева. “Желаем
дипломатическото представителство
на Република България в Кралство
Испания да установи правния статут
на нашите близки, необходимостта от
наемане на адвокати, както и тяхното
физическо и психическо състояние”,
поискаха роднините.  Вчера МВР
съобщи, че на 23 и 24 август ми-

нистърът на вътрешните работи Цветан
Цветанов и директорът на ГДБОП
главен комисар Станимир Флоров ще
проведат срещи в Министерството на
вътрешните работи на Испания.
Цветанов ще разговаря с испанския
си колега Хорхе Фернандес Диас по
детайли “от успешната операция
“Спартан”, при която бяха задържани
3 т кокаин”. За Флоров пък били
предвидени срещи с ръководството
на испанската национална полиция.

ПИАРКАТА НА МИРОСЛАВ НАЙДЕНОВ:

Изработването на страница във фейсбук струва 10 000 лв.
опита да замаже ситуацията с
огромната сума, която е при-
брала, въпреки че социална-
та мрежа посреща с надписи
“Безплатно е”. Още 10 000 лв.
са отделени за реклама, оп-
равда се бившата пиарка.

Спасова подчерта, че
екипът на фирмата й се състои
от млади хора, а експертите й
дори имали завършени проек-
ти, преди да станат част от нея.
“Предложили сме и специали-
сти, които могат да обезпечат
този договор: ръководител на

екип с магистърска степен и
експерт с бакалаварска сте-
пен”, заяви тя. Целта на проек-
та е страницата във фейсбук
да има 1300 активни потреби-
тели. “До момента ние сме по-
лучили за фейсбук страница-
та 15 000 лева. Цялата
поръчка е на стойност 47 500
лева”, призна пиарката. В опит
да докаже, че няма връзки в
министерството, тя изтъкна, че
фирмата й кандидатствала по
цели 30 обществени поръчки,
повечето от които обаче не е

спечелила.
Спасова опита да обясни,

че не познанствата в земедел-
ското министерство са й уре-
дили скъпата поръчка. Тя за-
яви, че работи в сферата от 4
г. и е била пиарка на пътната
агенция, както и на други ин-
ституции. Скандалната дама
обясни, че нуждата от простор-
ни помещения за провеждане
на обучения е причината за
скъпата инвестиция в офис за
над 300 хил. лв., и сподели, че
е бил изплатен за 7 месеца.

Веселка ВЕНКОВА

РУМЪНЦИ СЕ ОПЛАКВАТ, ЧЕ БЪЛГАРИЯ ИМ НАРУШАВА ПРАВАТА
цинства, така че румънците у
нас са включени в категорията
на етническите групи. Според
преброяването през 2011 г.
броят на говорещите румънски
език не надвишава 6000 души,
от които 1964  “власи”, 1837
роми, 822 румънци и 733 бълга-
ри. Представителите на ру-
мънците в България твърдят, че
последното преброяване е би-
ло фалшифицирано и реални-
ят брой на румънците е над 50
000 души в района на Видин.

Иво Георгиев, председател на
Съюза на етническите румънци
в България “АВЕ”, твърди, че у
нас има фобия спрямо ру-
мънците, води се политика на
денационализиране. Според
румънската медия управлява-
щите у нас лишават румънците
от правото им да учат на май-
чиния си език, тъй като у нас
има само едно румънско учи-
лище - лицеят “Михай Еминес-
ку”. Георгиев смята, че школо-
то е “проформа”, тъй като се

намира в София, където има
100 румънци. ”Ромъния либе-
ра” отбелязва, че в България
има и една-единствена ру-
мънска църква “Св. Троица”,
която също е в столицата. Ве-
стникът напомня, че на 13 юли
румънският външен министър
Андрей Марга беше на работ-
но посещение в София по по-
кана на българския си колега
Николай Младенов и разгова-
ря с румънската общност в
България.
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Митничари задържаха
укрит в автомобил
турски гражданин

На ГКПП “Капитан Андреево” е
задържан укрит в автомобил тур-
ски гражданин. Неговите роднини
се опитали да го закарат незакон-
но в Германия. Във вторник към
21,30 ч. на пункта пристигнал
джип, управляван от 30-годишен
турски гражданин. Четиримата
пътници в него пътували за Гер-
мания, където имали разрешител-
но за пребиваване. При извършена-
та проверка дежурният полицай
открил между седалките мъж, по-
крит с одеяло, далечен роднина на
шофьора.

65-годишен мъж е
открит прострелян
в главата

65-годишен мъж е открит
мъртъв с прострелна рана в дяс-
ното слепоочие. Тялото на Д.Д. от
Цар Калоян било намерено около
20 ч. на 21 август в стая на при-
земен етаж в къщата на жената,
с която живеел на съпружески
начала. При извършения оглед до
трупа е установено самоделно ог-
нестрелно оръжие - пистолет и
кутия с 18 патрона 22 калибър.

Мъж загина
при катастрофа
край Девин

46-годишен мъж загина при
катастрофа край Девин. Във втор-
ник около 14,30 ч. при излизане от
десен завой на прав участък лек
автомобил “Опел Астра”, собстве-
ност и управляван от 46-годишен
мъж от Девин, излиза от пътното
платно и се обръща в коритото
на река Настанска. Водачът е
намерен починал.

Задържаха крадци
на гориво в Разград

Полицейски служители разкри-
ха поредица от кражби на гориво,
извършени в периода от 24 юли до
5 август на територията на
Разград. Крадците действали пре-
димно през тъмната част на де-
нонощието, като разбивали пар-
кирани автобуси, товарни камио-
ни и леки автомобили. Общото
количество източено гориво е 450
литра, а нанесените щети са
около 1150 лв.

Иззеха канабис
от частен имот
в Маломир

Ямболските криминалисти из-
зеха канабис от частен имот в
село Маломир. При претърсване в
имота на 75-годишен жител е
установено, че в дворното място
се култивират и отглеждат 5
канабисови растения с височина
2,5 м всяко, с обща маса около 30
кг. В стопанската пристройка към
къщата са открити още 3 канаби-
сови растения.

Полицейските
синдикати и МВР
не се разбраха
Дянков чинно гласувал хазната да даде исканите
от вътрешния министър още 18 млн. лв.

Веселка ВЕНКОВА

П
редставители на
полицейските син-
дикати се срещнаха
вчера с ръководст-
вото на МВР. Те из-

ложили мотивираните си ис-
кания за увеличаване на за-
платите с 25 на сто и за подо-
бряване на условията на труд
на служителите от системата.
След разговорите се разбра,
че не било постигнато разби-
рателство по нито една от
шестте точки, които синдика-
листите поставиха преди дни
в отворено писмо. Въпросът е
не само в 25-те процента уве-
личение на заплатите на по-
лицаите, но за редица иска-
ния, сред които обособяване
на понятието “неприкоснове-
ност на полицейските служи-
тели” и належащи законови
промени.

 Предстои втора среща,
обясни Валентин Попов от
Синдикалната федерация на
полицейските служители, на
която исканията за увеличение
на заплатите отново щели да
се дискутират между ръковод-
ството на МВР и представите-
лите на синдикатите в поли-
цията. Тази среща най-вероят-
но ще бъде през септември,
макар засега да няма точно
определена дата.

Попов реагира остро на
“съветите” на Симеон Дянков,

- Нови 18 млн. лв. отпусна кабинетът на МРРБ “за
срочното изграждане на пътища с особено значение за
социално-икономическото развитие на страната, като
отсечката от Шумен до Белокопитово и от Белокопитово
до Каспичан, 8-километровата връзка между автомаги-
страла “Хемус” и Софийския околовръстен път, четири-
лентовия път от Бургас за Слънчев бряг, рехабилитаци-
ята на пътищата по Южното Черноморие и пр.”. С тях
общият размер на предоставените средства става 103
млн. вместо досегашните 85 млн. лв.

- Чрез “корекции” се осигуряват допълнителни сред-
ства по бюджета на МЗХ за подпомагане на земедел-
ските стопани на единица площ и на глава животно - 2
194 005 лв., както и за нуждите на Изпълнителната аген-
ция “Борба с градушките” - 1,2 млн. лв.

- Министерствата на отбраната и на вътрешните рабо-
ти получават 27 млн. лв. “за изплащане на просрочени
задължения”.

- Девет общини ще получат общо до 10 млн. лв. за
изграждане на нови и ремонт и модернизиране на съще-
ствуващи физкултурни салони в 10 училища и за обосо-
бяването им в многофункционални спортни зали.

- 4516 лв. са отделени за лечението на болна жена.

ПРАВИТЕЛСТВОТО
РАЗВЪРЗА КЕСИЯТА
ПРЕДИЗБОРНО

който ден по-рано посъветва
публично полицаите да се
откажат от законовите си при-
вилегии, за да получат иска-
ното увеличение на заплати-
те. Той обясни, че финансови-
ят министър доста неточно
цитирал някои постановки, по-
конкретно 45-те дни годишен
отпуск, които не са факт в си-
стемата, както и за 24-те за-
плати, които полицаите полу-

чават при пенсиониране. По-
пов припомни, че полицаите
поставиха искания за 25-про-
центно увеличение на запла-
тите, защото последната ин-
дексация на заплащането в
МВР е била през 2009 г.

Вчера правителството от-
пусна от хазната исканите от
вътрешния министър Цветан
Цветанов допълнителни 18
млн. лв. за запушване на

дупки във ведомството. Фор-
мулировката е “за изплаща-
не на просрочени задълже-
ния”. Просрочените задълже-
ния на МВР са за горива и
смазочни материали, теле-
комуникационни и пощенски
услуги, горива за отопление,
разходи за експертизи, по-
ети ангажименти по сключе-
ни договори за униформено
облекло на служителите,
електроенергия, топлоенер-
гия, вода и др. - точно както
Цветанов ги бе формулирал
в искането си от миналата
седмица. Това се 18-те ми-
лиона, за които Дянков не
каза и дума, нападайки в тв
интервю полицейските син-
дикати.

ДУМА научи, че финансо-
вият министър чинно е гласу-
вал на правителственото засе-
дание исканата за МВР сума
заедно с останалите си колеги.
Според  информационната
служба на кабинета “погасява-
нето на просрочените задъл-
жения ще преустанови начис-
ляването на лихви и неустойки
по тях и ще осигури регулярни
доставки по сключените дого-
вори”. Което не означава, че
до края на календарната годи-
на ведомството с милиарден
бюджет няма отново да
“задлъжнее” въпреки парите,
които получава от охранител-
на дейност и многобройните
“дарения” от едрия бизнес.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

арненският кмет Кирил Йорданов
трябва да издаде пълна забрана
за строителство в Морската гради-
на и целия Приморски парк. Така

Работници почистваха коритото на Перловската река в района на Орлов мост

П
ореден инцидент със скъсва-
не на контактна тролейбусна
мрежа се случи в Пловдив
вчера. При неприятната случ-

Нов инцидент
със скъсана
тролейбусна
мрежа в Пловдив

ка този път няма пострадали. Мре-
жата се е скъсала на булевард “Ва-
сил Априлов”. По разкази на оче-
видци мрежата е пропаднала, след
като е била закачена от ТИР. След
него автобус я свлякъл почти на
метър от земята.

10 минути след случилото се
участъкът беше затворен от пожар-
на и полиция. На мястото на инци-
дента пристигнаха зам.-кметът по
строителството Димитър Кацарски
и зам.-изпълнителният директор на
“Градски транспорт” Кольо Бъчва-
ров.

Кацарски заяви, че точно преди
ден общинска комисия е установила
нередности в контактната мрежа в
този участък на “Васил Априлов”.
Общината обеща, че ще издаде
предписание на собственика на
“Градски транспорт” да ремонтира
или премахне мрежата. Зам.-
изпълнителният директор на “Град-
ски транспорт” заяви, че фирмата
няма вина за инцидента. По думите
му контактната мрежа може да бъде
вдигната по-високо от сегашните 4
метра, но не трябва да бъде према-
хвана, въпреки че от години по буле-
вард “Васил Априлов” тролейбуси не
се движат. Инцидентът се случва 10
дни, след като тролейбусни жици се
скъсаха на почти същото място и
убиха 42-годишна пловдивчанка. В
последните две седмици още някол-
ко пъти се късаха жици.

В
ЛИЛЯНА ПАВЛОВА: КМЕТЪТ НА ВАРНА ДА ЗАБРАНИ
СТРОИТЕЛСТВО В МОРСКАТА ГРАДИНА

строителният министър Лиляна Павлова
коментира вчера препоръките на Наци-
оналния експертен съвет, огласени пре-
ди ден.

Преди по-малко от месец общински-
ят съвет на Варна прие нов общ устрой-
ствен план (ОУП) на града, в който бе
записана пълна забрана за строителст-
во в Морската градина. ОУП на Варна
разшири и т. нар. историческо ядро на
градината, което се разпростря почти до
курорта “Св. Константин и Елена”. Впос-
ледствие обаче стана ясно, че пълната

забрана не важи за хората, които са си
извадили напълно редовни строителни
разрешения за терени в Морската гра-
дина. Поради тази причина е необходи-
мо кметът да наложи още една “пълна
забрана” за строителство в Приморския
парк.

Каквито и забрани да бъдат наложени,
те няма да са в сила за Алея първа, тъй
като тя от години е извадена от територи-
ята на Морската градина и вече има влязъл
в сила нов устройствен план.

До препоръките на съвета се стигна
след серия от масови протести на вар-
ненци, които неведнъж блокираха дви-
жението пред общината, като имаше и
сблъсъци с полицията и арести. Демон-

страциите в морския град започнаха
след първите блокади на Орлов мост в
София срещу приемането на Закона за
горите в скандалния вид, облагодетел-
стващ “Витоша ски”.

По думите на Павлова препоръките
на експертния съвет са 9, сред които
кметът Йорданов незабавно да възложи
изготвянето на устройствен план за Мор-
ската градина, който да е за зелени пло-
щи, а не както в момента - за жилищна
част. Друга забележка е да бъдат уточ-
нени вече застроените терени, върху
които има жилища. Строителният ми-
нистър добави, че няма как да се съба-
рят вече построените жилищни сгради,
тъй като те са напълно законни.
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о края на август ще бъде удължен
срокът за договаряне на минималните
осигурителни доходи по браншове меж-
ду синдикатите и съответните работода-

Протестиращите срещу синята зона внeсоха исканията си в Столичния общински съвет

Снимка БГНЕС

Д

Договарянето на
основите за пенсия
се удължава

амоубийствата са по-малко за
година - от общо 11,4 на 100
хил. души население през
2010 г. за миналата година
падат на 10,4 на 100 хил. Дан-

телски организации. Ще бъде проведено още
едно заседание на 31 август. Решението е
взето по време на последното заседание на
работната група по предложение на КНСБ. В
този случай споразуменията, подписани след
21 август, ще се предложат на заседанието на
НСТС, ако по някакви причини не са отразени
в проекта на приложението към чл. 8 на про-
ектозакона за бюджета на държавното обще-
ствено осигуряване за 2013 г.

До момента са постигнати споразумения за
49 от общо 85 икономически дейности, като
всеки момент се очаква подписването на вече
договорените споразумения в 6 бранша на до-
бивната промишленост. Очаква се до края на
месеца социалните партньори да са договори-
ли минималните осигурителни доходи за 2013
г. в над 64% от дейностите, прогнозират от
КНСБ. Предстои анализ на споразуменията и
изчисляване на средния процент увеличение
по отделните дейности и като цяло на средно-
то увеличение на осигурителните доходи за
идната година. Това ще бъде направено от ек-
спертите на НОИ.

Например в “Горско стопанство” е над 30%
увеличението на минималните осигурителни
доходи за основните групи персонал, работе-
щи предимно на терен и 17-18% за специали-
сти и ръководители. За медицинска сестра, аку-
шерка, рехабилитатор и лаборант увеличение-
то е с 10%.

Самоубийствата в
България намаляват
С

България е в средата на европейската класация

ните са на НСИ за смъртността през
2011 г. Те са в рубриката “умишлено
самонараняване”, като са включени
около 25 състояния според Междуна-
родния класификатор на болестите,
които най-общо представляват само-
убийство. Мъжете, които слагат край на
живота си, са около 3 пъти повече от
жените, и в това отношение статисти-
ката в България не е по-различна от
световната. Около 3/4 от самоубийства-
та у нас се извършват от българи, а
14% от роми.

Само за 10 години (2000-2010 г.) 11
646 българи са се самоубили или са

починали от умишлено самонаранява-
не, сочи статистиката на НСИ. Най-го-
лям е делът на самоубилите се над 80
г. Например за 2011 г. най-голям е
делът на мъжете, отнели живота си във
възрастовата група на 80-84-годишни-
те - 45,0 на 100 хил. Следват над 85-
годишните с 38,9.

По данни на Евростат от 2010 г. в
България самоубийствата на мъже над
85 г. са 109,5 на 100 хил., като в класа-
цията Латвия е със 109,9, а след нас е
Хърватия със 105,4. Скандинавските
страни, които са известни с големия
процент самоубийства, остават далеч
след трите държави. Според тази стати-
стика делът на 15-19-годишните българ-
ски момчета, посегнали на живота си, е
4,4 - толкова е и на англичаните в тази
възраст. Абсолютен първенец в тази

възрастова група е Ирландия с дял от
18 на 100 хил. Делът на българските
мъже на 50-54 г., сами отнели живота
си през 2010 г., е 27,7 на 100 хил. Спо-
ред европейската статистика през 2010
г. самоубийствата на мъжете се увели-
чават в сравнение с предходната годи-
на. Но според общата статистика (мъже
и жени) намаляват, макар и незначи-
телно - от 9,4 на 100 хил. на 9,3. Въпре-
ки високите нива България не е евро-
пейският лидер по самоубийства, става
ясно от данните на Евростат. Данните
на Световната здравна организация
показват, че Литва е безспорният све-
товен лидер с 61,3 на 100 000 населе-
ние - 1138 самоубийства през 2009 г.,
от които 952 мъже. Като абсолютни чис-
ла Беларус е по-напред - 2663 за 2007
г., като мъжете са 2207.

Голям пожар продължава да гори
край село Пастра, община Рила. Об-
ластният управител инженер Влади-
слав Стойков твърдеше вчера, че огъ-
нят не е обхванал нови територии.
Според Стойков пожарът е локализи-
ран, но все още се потушавали отдел-
ни тлеещи огнища. ДУМА припомня,
че огънят отново обхвана територии в
Рила, като основният пожар е на над
2000 метра височина. Трети ден вче-
ра огнеборци, горски служители и до-
броволци гасиха огъня. Пожарът бе
локализиран от три страни. Работеше
се по ограничаването на огъня и
откъм реката. Гасенето става ръчно,
вчера не се използваха хеликоптери.
“Има различни мерки, които са набе-
лязани да се предприемат, включи-
телно и контрапожар, но това се ре-
шава на място”, обяви вчера област-
ният управител. Във вторник от мини-
стерство на отбраната заявиха, че в
гасенето са се включили и два хели-
коптера на военните. От началото на
пожара огънят е изпепелил повече от
150 дка. Огнена стихия вилня и на
територията на Кочeриново и Бобо-
шево. Там бяха нанесени поражения
на 200 дка овощни насаждения и
около 90 дка горски масив.

РИЛА ОТНОВО
Е В ПЛАМЪЦИ

ДО КРАЯ НА ГОДИНАТА ПРЕМАХВАТ
ПОСЛЕДНИТЕ 10 ОПАСНИ ОБЩИНСКИ
СГРАДИ В СТОЛИЦАТА

До края на годината
ще бъдат премахнати по-
следните 10 опасни об-
щински сгради в София,
съобщи вчера  заместник-
кметът Ирина Савина. Тя
изчисли, че това ще стру-
ва на общината 130 хиля-
ди лева. Тя обясни и как е
ремонтирана админист-

Глоби заради стари лични карти ще
отнесат 123 000 българи, съобщи МВР. През
2012 г. са изтекли документите на 60 000
души. 25 000 не са си подменили картите,
чийто срок е бил до 2010 г., а 43 000 ще са
санкционираните с документи, валидни до
миналата година. Хората са длъжни да
подадат заявление за нови лични карти до
един месец, след като изтече срокът на
настоящия документ. Санкцията е от 20
лева до 150 лева. При загубване на лична-
та карта тя започва от 30 лева и стига до
200 лева. “Докато броят на личните карти,
издавани на български граждани на тери-
торията на страната, намалява, броят на

“Държавата не прави
нищо по законопроекта,
освобождаващ дарител-
ските sms-и от ДДС. За
Министерството на фи-
нансите дарението е ус-
луга.” Това заяви на пре-
сконференция вчера ди-
ректорката на Българския
дарителски форум Краси-
мира Величкова. Повод
за наново повдигнатия
въпрос стана шестмесеч-
ното бездействие на МС
за решаване на пробле-
ма с облагането на бла-
готворителните sms-и. На
22 февруари във връзка с
националната кампания
за набиране на средства
за пострадалите от с. Би-
сер премиерът Борисов
постави пред финансовия
министър ангажимента
“да бъдат търсени инстру-
менти законово да бъдат

ративната сграда на рай-
он “Средец”, която е стро-
ена през 1914 година.
“Положена е вътрешна
топлоизолация на цялата
сграда, осветлението е
енергоспестяващо, кли-
матиците в цялата сграда
са премахнати, като в
същото време е монтира-

на нова конвекторна сис-
тема, която ще доведе до
20 процента икономии”,
похвали се зам.-кметица-
та. Според нея там ще
бъде монтирана и систе-
ма за хора с увреждания.
Ремонтът на сградата из-
лязъл на общината около
2,7 милиона лева.

ГЛОБЯВАТ 123 000 ДУШИ
ЗА СТАРИ ЛИЧНИ КАРТИ

издадени документи на българи в чужбина
се запазва постоянен и се очаква да на-
расне”, заяви Мария Костадинова, дирек-
тор на дирекция “Български документи за
самоличност” в МВР. Броят на издадените
паспорти е около 2,5 пъти по-малък от броя
на издадените лични карти, докато експрес-
ната услуга е почти толкова колкото при
личните карти. За личните карти от общо 4
195 000 заявления 3 524 000 са подадени
за обикновена услуга, 538 000 - бърза ус-
луга, и 55 000 - експресна. За паспортите
от общо 1 658 000 подадени заявления, 1
110 000 са обикновена услуга, бърза - 399
000, а експресна - 49 383.

Дарители настояват

Държавата да спре да печели от
ДДС върху дарителските есемеси
Максим ДИМОВ

освободени от ДДС бла-
готворителните sms-и”. И
въпреки че на 23 март
2012 г. в парламента бе
внесен законоппроект за
промяната на ЗДДС, така
че да бъде регулиран и
премахнат този данък
върху даренията със sms-
и, по него все още няма
никакво развитие.

Според изнесената
статистика през 2011 г.
общият брой на изпрате-
ните sms-и е 1 424 000,
като внесеният за тях
ДДС е 284 800 лв., което
е почти 3 пъти повече от

годишната издръжка на
дневен център за реха-
билитация на деца с ув-
реждания в София.

От Българския център
за нестопанско право
уточниха, че за разлика
от България в ЕС се при-
лага обща регулация
върху благотворителните
sms-и. В Румъния, Чехия,
Словакия няма ДДС. От
2009 г. във Великобрита-
ния също не се налага
ДДС върху частта, която
отива за дарение, обяс-
ни Любен Панов от
БЦНП.

“Даваме срок на пра-
вителството до края на ок-
томври да предприеме по-
решителни действия спря-
мо скандалната практика
да има ДДС върху благо-
творителните sms-и”, за-
яви Йордан Петров от
гражданската инициатива
“Спаси, дари на...”.
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Веселка ВЕНКОВА

След като транспортният ми-
нистър Ивайло Московски вчера
съобщи, че изпълнителният ди-
ректор на “Холдинг БДЖ” Йор-
дан Недев е подал оставка по
дежурните за това правителство
“лични причини”, пред национал-
ното радио Недев все пак обяви
истинските причините да се от-
тегли от поста.

Недев каза, че е депозирал
оставката си миналия петък за-
ради бездействието на финан-
совото министерство спрямо
БДЖ. Недев каза, че е решил
да си тръгне покрай спряната
субсидия за БДЖ, което стана
в средата на юли заради не-
плащане на задължение по
заем към Световната банка,
който е държавно гарантиран.
“Аз дълго време не можах да
разбера защо и каква точно е
мотивацията”, допълни подали-
ят оставка. Юлската субсидия
бе преведена от финансовото
министерство този месец, след
като дружеството прехвърли на

Преди 4 години НКЖИ избра идеен проект за важния обект,
сега правителството реши друго и всичко започва от нулата

ППППП

Идейният проект, по който бъдещият
концесионер трябваше да модернизира
и реконструира Централната жп гара

в Пловдив

равителството откри вчера процедура за пре-
доставяне на концесия за строителство на обект
“Централна железопътна гара Пловдив”, съоб-
щи информационната служба на МС. Срокът на

концесията е 35 г., а концесионерът щял да бъде
определен в открита процедура. Негово задължение
ще е изграждане и на автогара, два ескалатора, три
пътнически асансьора, многофункционална обслужва-
ща сграда, включваща помещения за магазия, колет-
но отделение, спедиция, пощенски услуги, обществе-
ни тоалетни, пералня със сушилня и гладачно отделе-
ние, офиси, хотел от тип “транзитен”, търговски обекти
и места за разполагане на рекламно-информационни
елементи. Инвестициите за първите четири години
трябва да са в размер не по-малък от 9 380 650 лв. без
ДДС, а за целия срок на концесията - не по-малко от
10 204 430 лв. без ДДС.

По пет критерия за комплексна оценка на оферти-
те ще се определя концесионерът, уверяват управля-
ващите. Концесията за строителство на централната
жп гара в Пловдив ще създаде “условия за обезпеча-
ване в полза на държавата на дейностите по модер-
низация на гаровия район, за привличане на допълни-
телен трафик на пътници, на приходи за държавата от
концесионни плащания, за извършване на ново стро-
ителство, за въвеждане на нова номенклатура от сто-
пански дейности и търговски услуги и за откриването
на нови работни места”, се казва още в прессъобще-
нието на кабинета.

Четири години по рано, през ноември 2008 г., ста-
на ясно, че реконструкцията и модернизацията на
Централна жп гара - Пловдив, ще се реализират по
проекта на пловдивския архитект Александър Шино-
лов и неговия екип, които спечелиха трета награда в

организирания от Национална компания “Желе-
зопътна инфраструктура” конкурс за обемно-устройст-
вено проучване на гаровия комплекс. Техният проект
се оказва тогава оптималният вариант по отношение
на цена, технически параметри и изпълнение след
обстойно инвестиционно проучване на седемте кон-
курсни разработки. НКЖИ трябваше да внесе за одо-
брение в община Пловдив проекта на арх. Шинолов и
Общинският експертен съвет по устройство на терито-
рията да издаде виза за проектиране на комплексен
инвестиционен проект.

На предишния кабинет и НКЖИ не им стигна
времето да обявят конкурс за стратегически ин-
веститор чрез отстъпване право на строеж върху
прилежащите територии на жп гарата.

Обезщетението трябваше да включва ремонт и
реконструкция на приемното здание - паметник
на културата, както и определен процент от разгъ-
натата застроена площ на новото застрояване.
Останалата част от новопостроените сгради и
съоръжения щяха да станат собственост на спе-
челилия инвеститор.

Шефът на БДЖ напуснал заради спряната субсидия

Министерството на финансите
близо 1000 имота като обезпе-
чение по кредита. Августовска-
та субсидия обаче още не е
преведена на жп превозвача.

От думите на Недев стана
ясно, че се е засегнал от оцен-
ка за качеството на управле-
нието на “Холдинг БДЖ”, да-
дена от финансовия зам.-ми-
нистър Владислав Горанов.
“Стана ясно, че ние не сме си
свършили добре работата и
ако не сме били побутвани от
Министерството на финансите,
е нямало да се състои никаква

За последните десет годи-
ни земеделската земя може да
се окаже една от най-доходни-
те инвестиции у нас, предаде
рrofit.bg. Ако през 2002 г. сред-
ната цена на нивите е била 140
лв. за декар, то в края на 2011
г. тя вече е 407-410 лв./дка,
съобщи председателят на
Българската асоциация на соб-
ствениците на земеделска земя
(БАСЗЗ) Борислав Петков. За
настоящата 2012 г. се очаква
повишение от около 7-10%,
каза Петков, което означава,
че цената на земеделските ма-
сиви ще достигне средна цена
от около 450 лв./дка.

Простите сметки сочат, че
за последните 10 години инве-
стициите в земеделска земя
биха увеличили парите ни
тройно.

реформа. Оттам насетне мис-
ля, че това еднозначно озна-
чава, че професионалист, за
какъвто се имам, трябва момен-
тално да подаде оставка”, каза
още Недев.

Той отчете, че за времето,
през което е управлявал БДЖ,
не е успял да реформира же-
лезниците. “Това са процеси,
които по-скоро имат ясно нача-
ло, но никога ясен край. Вяр-
вам, че в доста правилна посо-
ка започнахме да се движим.
Просто не можах да ги
довърша”, обясни Недев.

Недев издържа на най-висо-
кия пост в държавните желез-
ници малко повече от година,
като през този период бяха ор-
ганизирани множество стачки
заради реформите и съкраще-
нията в БДЖ. Планира се него-
вият наследник Велик Занчев
да поеме шефския пост за ня-
колко месеца, след което ще
се прецени дали да остане или
ще се търси друг директор.

Земеделската земя поскъпна
три пъти за 10 години

Само за последните три го-
дини (2009-2012 г.) цената на зе-
мята се е повишила с 50%, тъй
като в началото на разглежда-
ния период тя е била със средна
цена от 300 лв. за декар.

Българинът консумира
средно 20 пъти по-малко мед и
пчелни продукти от германеца.
Това показва проучване, пред-
ставено от Националната асо-
циация на пчеларите професи-
оналисти.

Въпреки тревожната тен-
денция експертите отчитат за-
вишение на консумацията на
мед у нас спрямо миналата го-
дина. От асоциацията са убеде-
ни, че в Европа хората не по-
знават такова разнообразие от
различни видове пчелни про-
дукти, каквото има у нас.

Средната цената на качест-
вения български мед, чиито по-
казатели били много по-високи
от тези на европейския, е 8 лв.
за килограм.

Пчеларите вече предупре-
диха, че цената на меда може

Ядем 20 пъти по-малко
мед от германците

да се повиши с между 50 сто-
тинки и лев на килограм. При-
чината за поскъпването е в уве-
личената смъртност при пчели-
те. Заради тежката зима са
загинали 30 на сто от пчелните
семейства.

Само 18% от територията на България са били покрити от
кадастрална карта към края на март, се посочва в отчета на
Агенцията по геодезия, картография и кадастър, който беше раз-
гледан вчера от министрите. До 31 март са били одобрени или в
процес на създаване кадастралните карти и регистри за общо 1
995 425 ха. С кадастрални карти разполагат всички областни
градове, с изключение на София, където от кадастрални карти са
покрити 16 района. Кадастър е изграден също така за 95 общин-
ски центрове и 508 други населени места и територии, включи-
телно черноморски и планински курорти. Кадастърът в момента
обхваща 6 329 624 броя недвижими имоти, които представляват
около 30 на сто от общия брой на недвижимите имоти в България.

Планът за работа на агенцията по кадастъра предвижда през
2012 г. да продължат дейностите по одобряване на кадастрална-
та карта и кадастралните регистри на столичните административ-
ни райони Студентски, Банкя, Искър, Нови Искър и Панчарево, на
общините Панагюрище, Брацигово и Пещера и на други 10 насе-
лени места, като общата площ, която ще покриват тези кадаст-
рални карти, е 100 882 ха. От агенцията посочват, че при наличие
на финансова възможност ще бъде възложено създаването на
кадастрална карта и кадастрални регистри на столичните адми-
нистративни райони Красно село, Възраждане, Подуяне, Слати-
на, Изгрев, Лозенец, Илинден и Триадица, на 26 общински цен-
трове и на други 46 землища на населени места. Предстои също
така да бъдат изработени специализираните карти и регистри на
всички плажове по черноморското крайбрежие.

Само за 18% от територията на
България има кадастрални карти

Най-сериозното
поскъпване земята е
отчела през 2007-
2008 г., когато само в
рамките на 12 месе-
ца тя повиши стой-
ността си с над 45%.
Последва спад от око-
ло 14 на сто, за да
приключим 2009 г. на
спомената по-горе
цена от 300 лв. сред-
но за декар.

Експерти отчетоха
и нарастване на
сделките със земи,
през последните го-

дини. Те прогнозират, че на
фона на поскъпващите храни в
световен мащаб земеделието
може да се превърне в атрак-
тивен бизнес за много българи
в идните години.

Дават на концесия
жп гарата в Пловдив
Дават на концесия
жп гарата в Пловдив
Дават на концесия
жп гарата в Пловдив
Дават на концесия
жп гарата в Пловдив
Дават на концесия
жп гарата в Пловдив
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ЗЪРНЕНИ ПАЗАРИ

П
но активен. След наблю-
давания спокоен предхо-
ден период през настоя-
щата седмица търговски-
те сделки, които се реа-
лизират предимно с пше-
ница, се засилиха отново.
Търговията е ориентира-
на основно за страни от
Европейския съюз, като
на пристанищата във Вар-
на и Бургас се товарят
вместимости за 143 хил. т
пшеница. Експортът през
Дунавските пристанища
също продължава да е
активен, като през изтек-
лия период са напуснали
33 500 тона пшеница за
страни от ЕС. Динамична-
та обстановка в междуна-
роден план и очакваните
по-ниски добиви от
слънчоглед и царевица в
страната от новата рекол-
та кара част от земедел-
ските производители да
се въздържат от продаж-
би на този етап. Необхо-
димо е да се отбележи,
че по данни на НСЗ бли-
зо 89% от произведената
пшеница в страната е с
високи (добри) хлебопе-
карни качества. Това е и
обяснението за сближа-
ването на средните изкуп-
ни цени между нея и тази
с ниски хлебопекарни
качества и факта, че пше-
ница с ниски хлебопекар-
ни качества почти не се
търгува.

В резултат на по-ак-
тивната търговия в стра-
ната и нестабилността на
международните пазари
средните изкупни цени
при фуражния и пивовар-
ния ечемик, както и на
пшеницата с високи и
ниски хлебопекарни ка-
чества отбелязаха отново
драстично повишение.

Цените при пивоварния
ечемик се движат в гра-
ниците от 400 до 450 лв./
т без ДДС (ръст 25 лв./т),
на фуражния ечемик от
400 до 440 лв./т без ДДС
(ръст с 16 лв./т), на пше-
ницата с високи хлебопе-
карни качества от 440 до
490 лв./т без ДДС, а при
тази с ниски хлебопекар-
ни качества е от 410 до
430 лв./т без ДДС (ръст с
12 лв./т). Рапицата през
седмица отчете лек спад
на изкупните цени на
вътрешния пазар, които
варират в рамките на 900
- 950 лв./т  без ДДС.

Напусналите количе-
ства зърно и зърнени
продукти от страната за
изминалата седмица (към
13 август) са в размер на
180 266 т, с 56 309 т по-
малко от предходния от-
четен период. По видове
зърно и зърнени продук-
ти са както следва: 103
281 т пшеница; 49 960 т
ечемик; 24 620 т рапица;
356 т черен маслодаен
слънчоглед; 59 т шарен
слънчоглед; 896 т кори-
андър;  1 094 т  брашно.

Към момента се отчи-
та повишение на количе-
ството зърно, напуснало
страната, при пшеницата,
ечемика и царевицата,
съответно със 76.2%,
15.8% и 38,6%, докато при
рапицата и черния масло-
даен слънчоглед отбеляз-
ваме спад, съответно с
83.4% и 7.1%.

През последната сед-
мица се изнесе зърно от
основните култури за тре-
ти страни - 50.8 хил. т с
0.3 хил. т. повече от пред-
ходната седмица. По-ви-
дове зърно и направле-
ние е както следва: 50
хил. т ечемик за Саудит-
ска Арабия; 0.4 хил. т
пшеница за Македония;
0.4 хил. т черен маслода-
ен слънчоглед за Турция.

рез изминала-
та седмица
зърненият па-
зар в страната
е изключител-

СТАТИСТИКА
ПШЕНИЦА
Общият размер на на-

пусналата пшеницата ре-
колта 2012 година за пе-
риода е  628 237 т (627
241 т за ЕС и 996 т за трети
страни). За същия период
на миналата реколтна го-
дина напусналата пшени-
ца възлиза на 356 500 т,
което е с 271 737 т повече
за настоящата година, или
ръст с 76.2%.

ЕЧЕМИК
Общото количество

ечемик напуснало стра-
ната от реколта 2012 го-

дина за периода е
240 575 т (42 239 т за ЕС
и 198 336 т за трети стра-
ни). Към същия период на
миналата реколтна годи-
на напусналият ечемик е
възлизал на 207 800 т,
което е с 32 775 т повече
за реколтната 2012 годи-
на, или ръст с 15.8%.

БРАШНО
Общото количество

брашно по оперативна
информация от реколта
2012 година, напуснало
страната за периода, е
2675 т. За същия период

на миналата година на-
пусналото количество
брашно е 870 т, което е с
1 805 т. повече за насто-
ящата реколтна година.

ЦАРЕВИЦА
Общото количество

царевица реколта 2011 г.,
напуснало страната за пе-
риода, е 1 405 225 т (908

863 т за ЕС и 496 362 т за
трети страни). За същия
период на миналата годи-
на напусналото количест-
во е 1 013 800 т, което е
с 391 425 т повече за ре-
колтната 2011 година, или
ръст от 38.6%.

По данни на НСЗ към
13.08.2012 г. наличните
количества в страната от
царевица възлизат на
129 хил. тона. До края на
реколтната 2011 г. необ-
ходимото количество от
царевица за потребление
на страната възлиза на
54 хил. т. Поради корек-
ция на производството за
реколта 2011 година по
данни на МЗХ остатъчни-
те количества от цареви-
ца към 31.08.2012 г. се
оценяват на 75 хил. т,
които са свободни за
търгуване извън страната.

СЛЪНЧОГЛЕД
Общото количество че-

рен маслодаен слънчоглед
от реколта 2011 г. напусна-
ло страната за периода е
888 821 т (709 206 т за ЕС
и 179 615 т за трети стра-

ни). Към същата дата на
миналата година напусна-
лото количество е 956 800
т, което е с 67 979 т по-
малко за реколтната 2011
година, или спад от 7.1%.

На база годишното
потребление на слънчог-
лед в страната и събрана-
та информация за прера-
ботката му употребеният
слънчоглед за периода
възлиза на 530 хил. т, а
напусналите количества
са в размер на 889 хил. т.
Към 13.08.2012 г. налич-
ните количества в страна-
та от слънчоглед възлизат
на 120 хил. т. До края на
реколтната 2011 г., необ-
ходимото количество от
тази култура за потребле-
ние на страната възлиза
на 30 хил. т. Поради ко-
рекция на производството
за реколта 2011 година по
данни на МЗХ остатъчни-
те количества от черен
маслодаен слънчоглед
към 31.08.2012 г. се оце-
няват на 90 хил. т, които
са свободни за търгуване
извън страната.

Средните цени на пшеницата с ви-
соки хлебопекарни качества за рекол-
та 2012 година през изминалата сед-
мица бележат повишение и  максимал-
ните стойности достигат до 465-470
лв./тон. Тенденцията е на повишение
на изкупната цена и достигане на
средна стойност за страната в размер
на 450 лв./тон.

За същия период на предходната го-
дина средните цени на пшеницата с ви-
соки хлебопекарни качества са били в
границите на 280 - 320 лв./т без ДДС, при
средна цена за страната от 305 лв./т
без ДДС.

При пшеницата с ниски хлебопекар-
ни качества средните изкупни цени ре-
колта 2012 година през наблюдавания
период отчитат увеличение и се дости-
гат до максимални стойности от 430 лв./
т без ДДС. Средната изкупна цена за
страната е на равнище от 415 лв./т без
ДДС и това представлява ръст от
12 лв./т  повече в сравнение с предход-
ния отчет.

За сравнение през миналогодишна-
та реколта средните цени на пшеница-
та с ниски хлебопекарни качества бяха
в рамките на 260 - 300 лв./т без ДДС,
при средна цена за страната от 287 лв./
т без ДДС.

Средните цени на фуражния ечемик
реколта 2012 година през изтеклия пе-
риод отчитат повишение и са в рамките
на 400- 450 лв./т без ДДС. През послед-
ните дни търсенето на ечемик се увели-
чи, но свободни количества не се пред-
лагат от производителите.

За сравнение през миналогодишна-
та реколта средните цени на фуражния

СЪСТОЯНИЕ НА БЪЛГАРСКИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА БЪЛГАРСКИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА БЪЛГАРСКИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА БЪЛГАРСКИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА БЪЛГАРСКИЯ ПАЗАР

Няма изгледи цената
на зърното да се понижи

ечемик бяха в рамките на 310 - 360 лв./
т без ДДС при средна цена за страната
от 329 лв./т без ДДС.

При черния маслодаен слънчоглед
наличните количества са изчерпани от
старата реколта. Прогнозите за новата
реколта са за повишени стартови цени
на изкупване при ценови равнища от
900 - 1000 лв./т без ДДС.

 Средните цени на царевицата-
зърно на вътрешния пазар през изтек-
лия период значително се повишиха. Це-
новият коридор при тази култура вари-
ра от 420 до 450 лв./т без ДДС. На прак-
тика липсва предлагане на царевица от
старата реколта. Има предложения за
изкупуване на царевица “на зелено” на
ниво от 450 лв./тон без ДДС.

При брашната на едро средните
цени на трите основни типа брашна
продължават и през изминалата седми-
ца да се катерят нагоре вследствие на
увеличението на изкупните цени на
пшеницата. Средните цени на брашна-
та по типове са, както следва: на тип
“500” е 754, при 736 лв./т с ДДС през
предходната седмица; на тип “700” e
714, при 694 лв./т с ДДС и на тип “1 150”
е 699, при 676 лв./т с ДДС.

Средната цена на брашното на
дребно е на ниво от 1,08 лв./кг с ДДС,
с 0,02 лв./кг повече за изминалата сед-
мица.

За сравнение през същия период на
миналата година средните цени по ти-
пове бяха следните: на тип “500” е 708
лв./т с ДДС, на тип “700” - 675 лв./т с
ДДС и тип “1 150”- 617 лв./т с ДДС, като
тенденцията беше на намаление на
средните цени.

89% от пшеницата -
с високи хлебопекарни
качества

89% от пшеницата -
с високи хлебопекарни
качества

89% от пшеницата -
с високи хлебопекарни
качества

89% от пшеницата -
с високи хлебопекарни
качества

89% от пшеницата -
с високи хлебопекарни
качества
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Кражбите от банкови карти у нас
са се увеличили тройно, съобщиха
преди ден от полицията. Най-риско-
вите банкомати са по морето, където
ежедневно се теглят големи суми
пари. С развитието на технологиите
се развиват и крадците. Те използват
все по-съвременна техника, за да

ограбят картата - като започнем от
камери и скимиращи устройства и
стигнем до съвсем обикновена вили-
ца. Ето и най-популярните трикове за
обир на банкова карта:

Скимиращо устройство
То има за цел да копира данните

от картата и да открадне пин кода.
Копирането на данните става с четя-
що устройство, монтирано на мястото
за поставяне на картата. За открад-
ването на кода има три начина -
камера, монтирана наблизо, надни-
чащ през рамото човек или допълни-
телна клавиатура. Камерите, които
използват крадците, вече са цифро-
ви. Те са с батерии, които издържат
до 72 часа и се монтират на различ-
ни места. Могат да бъдат поставени в

рекламните стикери или в лайсните
на банкоматите.

Фалшивите клавиатури приличат
на истинската и се поставят върху нея.

Според доклад на
Citibank и Knight Frank за
световното богатство
Сингапур ще бъде най-
богатата страна в света
до 2050 г. Класацията е
изготвена по БВП на гла-
ва от населението по па-
ритет на покупателната
способност. Според про-
гнозите на Citibank през
2050 г. водещите пет
страни в света по този
показател ще бъдат:

1. Сингапур:
137 710 долара
2. Хонконг:
116 639 долара
3. Тайван:
114 093 долара
4. Южна Корея:
107 752 долара

Единствата страна
извън Азия, която успява
да попадне в челната пе-
тица, е САЩ. Според про-
гнозите на Citigroup БВП
на глава от населението
по паритет на покупател-
на способност в САЩ ще
е 100 802 долара през

Успелите хора се ориентират от рано. В тази
връзка Investopedia съветва, че някои професии са
на изчезване, а други набират скорост и ще бъдат
най-търсени след няколко години, предаде
profit.bg. Ето кои са 5-те професии на бъдещето:
Нанотехнологии
Представете си да
се построи машина
с размер на една
единствена молеку-
ла? Точно с този
въпрос се занима-
ват учените в
областта на нано-
технологиите.
Тяхната работа
намира приложение
в много сфери,
сред които медицината и армията. До 2015 година
в САЩ в този сектор ще работят 2 милиона души,
показват изчисления. Секторът тепърва се разра-
ства и тази бройка може да нарасне.
Изследване на Космоса

В следващите
години НАСА ще
има нужда от
нови астронавти и
хора, работещи в
изследването на
Космоса. Частни
компании като
SpaceX и Virgin

Galactic пък разработват планове за пътувания до
Космоса на частни лица, което означава, че ще
имат нужда от специалисти, които да поддържат
совалките и друг технически персонал на Земята.
Поддръжка на вятърни турбини
Ветроенергията е
сектор, който се
разраства бързо.
От Бюрото по
труда в САЩ
очакват скоро да
се засили търсе-
нето на персонал,
който да
поддържа, инсталира и оперира вятърни турбини.
Съветници по генетика
Само като погледнат гените ни, учените могат да
ни кажат към какви забо-
лявания имаме предразпо-
ложеност. Има експерти,
чиято работа е да разглеж-
дат подобни изследвания и
да дават медицински
съвети на пациентите. Тези
тестове са скъпи, но се
очаква да стават все по-достъпни и с това все
повече хора ще си ги правят.
Вертикално фермерство

Населението расте,
градовете стават
все по-наблъскани.
Много живеещи в
градски условия
са пригодили за
градини покривите
на сградите си и
други части от тях.

Очаква се скоро това да стане често срещано
явление и ще има нужда от професия, наречена
“вертикален фермер”.

Êàê ñå êðàäå
îò áàíêîâè
êàðòè?
Крадците използват все по-съвременна
техника - от камери и скимиращи
устройства до обикновена вилица

ПЕТ ПРОФЕСИИ
НА БЪДЕЩЕТО

не, в очакване клиентът да валиди-
ра операцията. Престъпниците оба-
че точно тогава анулират тегленето
и с помощта на вилицата издърпват
банкнотите. Банкоматът регистрира
само първо теглене на банкноти, но
не и следващите анулирани заявки
и така операцията с вилицата може
да бъде повторена няколко пъти.

Как да се защитим?
Закриването с ръка, когато из-

писвате пин кода, остава един от
най-сигурните начини. Използвайте
карта с чип - досега няма данни от
такава да са откраднати пари. Из-
ползвайте банкомати, монтирани в
клонове на банки, в молове или
големи търговски обекти. Абонирай-
те се за SMS известяване. Така ще
получавате информация при всяко
теглене и ще можете да реагирате

своевременно, ако имате подозре-
ния за измама.

Как да реагираме, ако станем
жертва на кражба?

 Веднага трябва да се обадим в
кол-центъра на банката, за да блоки-
раме картата. Обикновено на банко-
матите са посочени телефони за

такива случаи. Банката
блокира картата, след
което се издава нова с
нов пин код. Банката
прави разследване на

всеки сигнал за кражба. Ако
такава бъде доказана, възмож-

но е клиентът да получи част от па-
рите си обратно.

Те имат за цел да “запомнят” пина,
дори ако теглещият го е закрил с
ръка.

Фалшиви банкомати
Устройствата са сглобени от кра-

дени части от други банкомати. След
поставяне на картата в такъв банко-
мат той я гълта и снима пина. Връща

я със съобщение “Няма на-
личност” или “Няма връзка”.
У нас такива банкомати все
още не са използвани.

Ето и някои по-екстрава-
гантни методи за кражби на
пари от банкомати:

В Полша банкомат беше
откраднат с трактор. Крадци-
те първо откраднали тракто-
ра, а след това с негова по-
мощ изскубнали банкомата
от стената.

В Перник през мина-
лия месец също се опи-
таха да откраднат бан-
комат по подобен начин.
Крадците са използвали

откраднат микробус и метално
въже. Операцията им обаче не е
била успешна.

През юни пък в столичния
квартал “Надежда” неизвестни
взривиха банкомат, като разпи-
ляха голямо количество пари по
тротоара.

Във Франция румънци от-
краднаха около 1 млн. евро с
вилица. За целта се използва обик-
новена вилица с прегънати зъбци.
Бандитите теглят малка сума с бан-
кова карта. Докато издърпват банк-
нотите, мушват и заклещват изкри-
вените зъбци на вилицата в отвора
на банкомата, през който излизат
банкнотите. После заявяват второ
теглене на по-голяма сума пари. В

този случай банко-
матите са настроени така,
че банкнотите се “разполагат” в
позиция, близка до отвора за тегле-

Сингапур ще е най-богатата
страна в света до 2050 г.

2050 г., което й отрежда
петото място.

Тези данни, които са
базирани върху собстве-
ни анализа на Citigroup,
обаче пораждат и някои
въпроси. Според доклада
Сингапур вече е шампи-
он по БВП на глава от на-
селението с над 56 000

долара. В класацията
обаче не е включена мал-
ката и богата на петрол
Катар, която оглавява
повечето класации с БВП
на глава от населението
в размер на над 92 000
долара, според Световна-
та банка. Не е спомената
и заможната Люксембург.
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Снимкa БГНЕС

Снимки ПРЕСФОТО/БТА

Защитници на човешките
права и членове на
местно племе изгориха
лика на президента на
Филипините Бениньо
Акино в знак на протест
срещу мащабната
експлоатация на мините
в провинциите около
столицата Манила.
Демонстрантите
призоваха
правителството да
предприеме мерки в
защита на местните
общности

Русия официално стана
156-ят член на Световната
търговска организация (СТО)
след 18-годишни сложни
преговори с надеждата да
модернизира икономиката си
въпреки предупрежденията
за високата социална цена
на присъединяването.

Генералният директор на
СТО Паскал Лами подчерта
в комюнике, че пътуването е
било дълго за Русия и че
присъединяването “несъмне-
но ще засили многостранна-
та търговска система”. Русия
ще прилага средно мито от

ктивна роля на международната общност в устрой-
ството на Косово е важно условие за успеха на
едностранните преговори между Белград и При-
щина, заяви специалният представител на ООН в
Косово Фарид Зариф.
“По-активен и премерен международен политичес-
ки ангажимент се налага спешно”, заяви той на
открито заседание на Съвета за сигурност на ООН
по въпроса за Косово. Създадената през 1999 г.
мисия на ООН в Косово ще ръководи усилията за
“конструктивен ангажимент” в случващото се в
Северно Косово, където преобладава сръбското
население, каза още Зариф.
Диалогът между Белград и Прищина беше
прекъснат през май заради изборите в Сърбия,
последвали сформирането на ново правителство.
Но двете спорещи страни изразиха волята си да
продължат преговорите. “Новите сръбски власти,
включително новите правителство и държавен
глава, решиха да прилагат всички постигнати
споразумения”, заяви сръбският премиер Ивица
Дачич, който също присъства на заседанието.
Косовският премиер Хашим Тачи изтъкна от своя
страна, че уреждането на спора със Сърбия е
приоритет на Прищина.

В Мумбай, Индия, банките останаха
затворени. Над 1 млн. работещи в

банковия сектор проведоха двудневна
стачка. Те протестираха срещу

реформите в банковата система

По нестандартен начин двойка влюбени
отбелязоха китайския Св. Валентин

ООН:

A

Необходима е активна
роля на международната
общност в Косово

Русия официално се
присъедини към СТО

7,8% за продуктите и е по-
ела конкретни ангажименти
в 11 сектора на услугите,
уточнява комюникето.

Присъединяването трябва
да гарантира “стабилността
на външната търговия, нама-
ляването на митническите и
административните бариери
и възможността за участие в
създаването на правилата за
международно сътрудниче-
ство”, заяви пред в. “Росий-
ская газета” главният прего-
варящ по присъединяването
на Русия в организацията
Максим Медведков.

В петък испанското прави-
телство ще одобри увеличе-
ние на социалните помощи за
хора, които нямат работа, но
не получават обезщетение за
безработица, съобщава вест-
ник “Ел паис”. Така, ако в едно

Мадрид увеличава помощите
за трайно безработните

семейство има най-малко два-
ма души, които са финансово
зависими от безработните (в
това число не влиза съпругът
или съпругата), безработните
ще получават 450 вместо до-
сегашните 390 евро.

вропейската комисия очаква
от Франция “конкретни мер-
ки и точно финансиране” за
подобряване на съдбата на
ромите. Това заяви евроко-

Париж временно
намалява акцизите
на горивата

Френският премиер Жан-
Марк Еро обеща временно леко
намаляване на акцизите на пе-
трола и дизела, за да се намали
цената за шофьорите. Той за-
яви, че намалението ще бъде
въведено преди установяване-
то на постоянен механизъм за
регулиране на цените на гори-
вата.

Испания с рекорден
брой туристи

За месец юли представите-
ли на туристическия бранш в
Испания са отчели рекорден
брой туристи. Туризмът е ре-
шаващ за испанската икономи-
ка, като формира 10% от брут-
ния вътрешен продукт, и стра-
ната се надява чрез ръста в
туризма да запази икономика-
та си работоспособна.

Иран търси купувачи
на петрол

Иранските власти се опит-
ват да намерят страни, гото-
ви да регистрират петролни
танкери на ислямската репуб-
лика, след като Танзания и Ту-
валу обявиха, че свалят регис-
трацията си от иранските ко-
раби, което може да ограничи
възможностите за износ на
горивото за азиатски консума-
тори.

Брайвик пише
автобиография

Норвежкият касапин Андерш
Брайвик пише автобиографич-
на книга, в която ще разкаже за
най-малко две норвежки клетки
на “организацията”, към която
твърди, че принадлежи. Брайвик
беше споделял, че през 2002 г.
е посетил Либерия, за да уста-
нови контакт с т.нар. “Орден на
Тамплиерите”. За този епизод,
а също така за хората, с които
е контактувал, той смята да
напише в своята книга.

ЕК иска конкретни
действия от
Франция за ромите

E

Премиерът Жан-Марк Еро заяви
готовност да подкрепи евентуално
развитие на „преходните мерки”

следици. Приоритет трябва да се по-
стави върху икономическата и социал-
ната интеграция”, счита Рединг. Тази
интеграция е “отговорност колкото на
приемащата държава, толкова и на
държавата по произход. Говорим за ев-
ропейски граждани”, допълни тя.

Заместник-председателката на ЕК
подчерта, че 470 000 евро от регио-
налните фондове на ЕС са били заде-
лени за проекти за създаване на “се-
лища за интеграция” в големи френ-
ски градове като Лил и Лион. “Очаква-
ме плодовете от тези проекти”, под-
черта Рединг.

Вчера френският премиер Жан-
Марк Еро заяви, че подкрепя евенту-
ално развитие на преходните мерки на
ЕС, които ограничават до края на 2013
г. достъпа до трудовия пазар за граж-
даните на Румъния и България в десе-
тина страни от ЕС, сред които и Фран-

ция. Припомняме, че временните мер-
ки ограничават длъжностите, достъпни
за тези участници в трудовия пазар, в
рамките на 150 професии, където съще-
ствува “напрежение”, след като им бъде
издадено разрешително да работят и
работодателят плати съответната так-
са във френската служба по имиграци-
ята и интеграцията.

Асоциациите за защита на правата
на ромите са единодушни, че за подо-
бряване на положението на това мал-
цинство във Франция Париж трябва да
отмени съществуващите ограничения,
които им пречат да получат работа,
както това е възможно за всеки френ-
ски гражданин, пише в. “Фигаро” по
повод на междуминистерската среща,
посветена на проблема. Според ЕК вди-
гането на забраната едва ли ще пре-
дизвика вълна от имигранти във Фран-
ция, тъй като мерките така или иначе
не са имали разубеждаващ ефект за же-
лаещите да потърсят препитание в стра-
ната. Според френския министър Сесил
Дюфло разговорите трябва да доведат
до изготвяне на перспективна политика
за ромите във Франция, която да бъде
пример за цяла Европа.

мисарката по правосъдието Вивиан
Рединг преди заседанието на френ-
ското правителство по проблема. “Една
конкретна мярка, за която впрочем ЕК
настоява, би била отмяната на “пре-
ходните мерки”, ограничаващи достъ-
па на румънци и българи до пазара на
труда във Франция. Тази мярка ще
изпрати силен сигнал на ромите от
тези страни”, допълни еврокомисарка-
та.

“Незаконните биваци създават про-
блем и националните власти са прави
да се интересуват от тях. Отдалечава-
нето на ромите от територията обаче
не е решение на проблема, това е
краткосрочна политика без трайни по-
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Свят

Премиерът поиска от кредиторите на страната повече време,
за да завърши структурните реформи, а банките обмислят
мерки за облекчаване на кредитната си политика

ръцкият премиер Андонис Самарас в интер-
вю за германския в. “Билд” призова да се
даде на страната му повече време, за да
приложи изискваните ЕС и международни-
те кредитори структурни реформи, които ще

Г
помогнат на Гърция да намали бюджетния си дефицит
до изисканите от ЕС 3 процента от БВП.

През 2011 г. бюджетният дефицит на Гърция беше
от 9,3 процента от БВП. На Атина беше даден срок до
края на 2014 г., но сега Самарас настоява за удължа-
ване на срока. “Всичко, което ние искаме, е малко
въздух, за да можем да дишаме, за да вкараме иконо-
миката в пътя, за да увеличим държавните постъпле-
ния. Повече време не означава автоматично повече
пари”, увери Самарас. Той припомни какви усилия вече
е положила Гърция и в колко трудна ситуация се на-
мира тя. Премиерът увери, че правителството прави
всичко необходимо, за да държи страната на
повърхността, докато се прилагат тези реформи. “Нека
нещата да са ясни, ние не искаме допълнителни пари,
ние държим на поетите ангажименти и ще изпълним
нашите цели. Но ние трябва да стимулираме растежа,
защото той ще позволи да намалим дефицита”, посо-

чи Самарас. “Ако сега Гърция бъде изоставена, неси-
гурността за другите страни и тяхната уязвимост ще
нараснат”, предупреди той. Самарас подчерта, че из-
лизане на Гърция от еврозоната ще бъде катастрофа.
“Това означава още пет години допълнителна реце-
сия и нарастване на безработицата над 40 процента”,
посочи той. “Това ще бъде катастрофа за Гърция, ико-
номическо бедствие, ще има социални бунтове и не-
виждана криза на демокрацията”, предупреди преми-
ерът. Той припомни, че в последните 3 години стан-
дартът на живот на гърците е намалял с 35 процента.

Идеята на Самарас бе посрещната разнозначно от
германските политици. Според анализатори гръцкият
зов за помощ като че ли раздели коалицията в Бер-
лин. Водещите германски политици не са единодушни
по темата за евентуално смекчаване на изискванията
към Атина. Според зам.-председателя на парламен-
тарната група на християндемократическия съюз (ХДС)
Михаел Майстер  издърпването напред във времето
на някои плащания към Атина за възможно, колегата
му Норберт Бартле смята, че може да има промени в
лихвените проценти, коментира икономическият все-
кидневник Handelsblatt. “От решаващо значение е

правителството в Атина да представи надежден гра-
фик за изпълнение на дейностите”, подчерта той. На
друго мнение обаче е депутатът от ХДС и бюджетен
експерт Клаус-Петер Вилш, който отхвърля отстъпките
пред Гърция. “Вместо това ние трябва да замразим
всички плащания, докато бъдат изпълнени всички
условия. Гърция и без това рано или късно щяла да се
раздели с еврозоната”, подчерта Вилш. Според него
място за компромис не съществува.

Междувременно банките в Гърция смятат да дадат
глътка въздух на кредитополучатели, изпитващи труд-
ности при погасяване на жилищните им заеми заради
кризата, съобщи в. “Етнос”. Обсъжданите от тях предло-
жения предвиждат вноските по тези заеми да бъдат
намалени до 50 на сто и да не надхвърлят 30 на сто от
доходите на кредитополучателите. Предлага се още
вноските на кредитополучатели с много ниски доходи
да са 25 на сто, което се покрива и с желанието на
правителството. Проучва се сериозно и възможност да
бъде удължен срокът за погасяване на заемите от 40
години, колкото е сега, до 90 години, тъй като се пред-
полага, че само така ще могат да бъдат намалени до
50 на сто месечните вноски по жилищните заеми.

Припомняме, че в последните три години и половина
броят на лошите заеми се увеличи четири пъти. Тяхната
обща стойност в момента е около 46 млрд. евро, което
е рекорд за гръцката банкова система. В същото време
гърците започват да връщат доверието си в банките и
през юни в банковата система се върнаха 5 млрд. евро.

мериканците изхвърлят близо поло-
вината от храната си всяка годи-
на, която се равнява на около 165
млрд. долара, сочи проучване.
“Като страна ние наистина
изхвърляме почти всяка храна, коя-
то ни се изпречи на пътя.
Това са прахосани пари и ценни ре-
сурси”, казва Дейна Гъндърс, учен
от програмата за храна и земе-
делие на Съвета за защита на
природните ресурси.

Според доклада на съвета

Жегите в края на летния
сезон показват, че лятото се
променя, предупреждават уче-
ни от Института за атмосферни
изследвания и климата в Боло-
ня.

Горещите вълни през лято-
то не траят 4-5 дни, както пре-
ди, а вече седмици. Освен това
жегите започват още в края на
май и продължават чак до сеп-
тември. Променят се и летните
нощи, през които температура-
та на места се задържа на 24
градуса по Целзий.

Като цяло лятото на 2012 г.
е второто най-жежко лято след
2003 г., когато заради жегите в
12 европейски страни почина-
ха 70 души, посочват учените.
Средно през лятото на 2012 г.
се забелязва покачване на тем-
пературите с 2,26 градуса по
Целзий в сравнение с рефе-
рентните температури за пери-
ода 1971-2000.

Горещите вълни и промяна-
та на летния сезон водят до
покачване и на температурата
на моретата. Така например
водата в Тиренско и Адриати-
ческо море това лято е 25-26
градуса по Целзий, което е с
четири градуса повече от ни-
вото, смятано за нормално.

Лятото се
променя
все повече

Американците не
ценят храната си

Обилните валежи, предизвикани от тропическата буря Кай-Так, наводниха голяма част от остров Пукет. Според прогнозите силният
вятър, огромните вълни и проливните дъждове ще продължат и през следващите дни

Режимът на сирийския президент Башар Асад не само
притежава, но и разработва биологично оръжие. Това мнение
изразява германският експерт по ядрени технологии и бивш
плановик на федералното министерство на отбраната Ханс
Рюле в статия, публикувана от в. “Велт”. Според разузнава-
телни данни в сирийските лаборатории в момента се разра-
ботват причинители на антракс, чума, туларемия, холера и
едра шарка, пише авторът. Непосредствената заплаха не е
толкова това, че режимът на Асад може да прибегне до
бактериологично оръжие, колкото, че то може да попадне у
не когото трябва, предупреждава Рюле.

ГЕРМАНСКИ ЕКСПЕРТ:

Управляващата коалиция в
парламента на Киргизстан се
разпадна, съобщи ИТАР-ТАСС,
като се позова на председате-
ля на парламентарното мнозин-
ство Канатбек Исаев.

“С това правителството на
страната автоматично снема от

Голяма операция по разкри-
ване на незаконни плантации с
канабис в САЩ приключи с
изтръгването на 578 000 расте-
ния в национални паркове и
гори в западната част на стра-
ната. Находката е за над 1

A

Канабис за 1 млрд. долара разкриха в САЩ
Правителствена
криза в Киргизстан

Сирия разработва
биологично оръжие

млрд. долара, съобщи амери-
канското министерство на пра-
восъдието.

Акцията продължи два месе-
ца. Тя започна на 1 юли в 7 щата
- Калифорния, Аризона, Айдахо,
Невада, Орегон, Юта и Вашинг-

тон. Най-много растения са от-
крити из 96 ниви в Калифорния.
Там са били засадени 484 000
растения. Конфискувани са сто-
тици метри маркучи за напоява-
не и килограми торове и пести-
циди. Арестувани са 14 души.

себе си пълномощията на
изпълнителната власт и до
сформирането на нов кабинет
всички досегашни министри ще
продължат да работят като
изпълняващи длъжността, в
това число и премиерът”, заяви
Исаев.

американците изхвърлят 40% от храната
си годишно, а средностатистическо

четиричленно семейство в САЩ
всяка година изхвърля храна на
стойност 2275 долара.

Ако само 15% от загубите на
храна в САЩ бъдат избегнати,

това ще бъде достатъчно да нахра-
ни 25 млн. американци годишно.

Освен това ще допринесе за ре-
шаването на проблема със смети-

щата, където хранителните от-
падъци са най-голям дял.

Снимка БГНЕС

АНДОНИС САМАРАС:

Глътка въздух за ГърцияГлътка въздух за ГърцияГлътка въздух за ГърцияГлътка въздух за ГърцияГлътка въздух за Гърция
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Интервю
Доц. Красимира Табакова:

Още сме далеч от реалното
гражданско общество
В училището трябва
да се учи, че законът и
моралът са над всичко,
казва зам.-деканът на
Историческия
факултет в Софийския
университет

Интервю на Валентина СТЕФАНОВА

Òîâà, êîåòî ñå ïðåïîäàâà â êëàñ,
âëèçà â êîíôëèêò ñ ôàêòèòå,
êîèòî íè çàîáèêàëÿò
‘

‘

В
се по-актуална става темата
за гражданското образова-
ние в училище и за изучава-
нето на самостоятелен пред-
мет, който да възпитава уче-

ниците как да бъдат граждани. От
друга страна, в учебната програма по
“История и цивилизация” са заложени
сходни теми и идеи с цел да се фор-
мира духовна и гражданска идентич-
ност на личността. Идеята на новия
предмет “Гражданско общество” е по
време на обучението децата да научат
какво е гражданско обществото, как-
ви са неговите структури, кой с какво
се занимава, да разберат и отстояват
своите права и да осъзнаят и спазват
своите задължения. За въвеждането
на такава дисциплина разговаряме с
доц. ТАБАКОВА

 Какво е гражданско общество и
дали има такова в България?

- Гражданското общество е характер-
но за демократичните общества. Демо-
кратичната държава на първо място е
правова държава, с разделение на влас-

тите и добре функциониращи органи на
управление. За демокрацията са харак-
терни свободата (на слово, на сдружава-
не), справедливостта (при прилагане на
законите), солидарност (например в
здравеопазването). Както е казал Чърчил:
тя е най-лошата форма на управление с
изключение на всички останали, т. е. на
този етап няма алтернатива.

Именно за демократичната държава
е характерно и гражданското общество,
където се наблюдава съчетаване на об-
ществения и частния/личния интерес.
Държавата запазва своите главни функ-
ции, но гражданите чрез своята само-
осъзнатост и самоинициативност могат
да се явяват като коректив на политика-
та или политиките, провеждани от
държавата. Това се осъществява чрез
изградените неправителствени органи-
зации (НПО), граждански сдружения и т.
н. У нас тяхното институционализиране
започва в периода 1992-1996 г., а след
влизането на страната в ЕС можем да
говорим за реорганизиране и диверси-
фициране на гражданския сектор.

От едно скорошно изследване на
института “Отворено общество”, като
силни страни на гражданското общест-
во в България се извеждат няколко по-
ложителни страни: развита структура и
персонал; добра информираност на
заетите в НПО; потенциал за оказване
на влияние върху обществените проце-
си; осъзнаване важността от сътрудни-
чество и единодействие и т.н. Сред сла-
бите пунктове, които бихме отбеляза-
ли, са: ниски нива на доверие в инсти-
туциите на представителната демокра-
ция и липса на устойчиви социални
връзки, които да изградят основите на
общност и гражданско общество; коруп-
цията, която се е превърнала в меха-
низъм за действие; гражданските орга-
низации не се припознават като леги-
тимен представител на интересите на
гражданите и т.н.

Лично аз смятам, че все още сме
далеч от нормалното гражданско обще-
ство, където над всичко, както посочих-
ме в началото, са законът и моралът. У
нас не се спазват законите (например:
защо говорим за сива икономика, защо
непрекъснато слушаме за схеми за из-
точване на ДДС, каква част от населе-
нието, особено ромското, си плаща
данъците, тока и т.н.). Приемат се зако-
ни, които да обслужват групови или
лични интереси.

 Какво е значението на истори-
ята за младите хора и за общество-
то като цяло?

- Историята винаги е заемала важно
място в учебните планове на българско-
то училище и преди, и след Освобожде-
нието. В историята търсим опора, сила,
аргументи, упование за успехи или пък
причините за неуспеха. За съжаление,
макар че е наричана “учителка на наро-
дите”, поне ние май рядко си взимаме
поука от нея. Независимо че на сграда-
та на Народното събрание стои девизът
“Съединението прави силата”, сякаш
това е последното нещо, от което се
вълнуваме - да имаме държавници, ко-
ито да обединят и да останат с делата
си или скоро да бъдат забравени.

Много от процесите, които протичат
в обществото могат да бъдат обяснени с
нашето историческо развитие. Напри-
мер - в момента България има не знам
колко политически партии - 150 и пове-
че, всяка с крилца и перца, както БЗНС
през 20-30-те години на XX век; реше-
нията се взимат отгоре или корупцията
се вихри, като да сме още в Османската
империя; национализацията след Деве-
ти се извършва насилствено, а сега при-
ватизацията се извърши по най-безотго-
ворния и груб начин и цели райони
останаха без какъвто и да било поминък
(Северозападна България, а и не само);
Вазовите службогонци сякаш се нарои-
ха още повече и както в началото на XX

век, стана практика да смениш партия-
та, за да се домогнеш до службицата.

Написаха се много учебници през
последните години - кои на висок ака-
демичен стил, кои не толкова, препълне-
ни с информация, но невинаги привле-
кателни и достъпни или лесни за усво-
яване от учениците. В годините на пре-
хода беше много трудно да възпитаваш
младото поколение в ценностите на
демокрацията, когато нарасна безрабо-
тицата и стандартът на живота пада, а
много от децата дори нямаха възмож-
ност да си купят учебници, улицата ста-
на по-силна от семейството, много чес-
то разпадащо се от факта, че единият
родител е заминал на гурбет в чужбина.
Едновременно с това 20-годишни девой-
ки карат джипове за по 100 000 и иди
обяснявай чрез примера на историята,
че живеем в гражданско общество и
всичко се постига с честен и почтен труд.

Трябва да подчертаем, че и при тези
условия има учители, които независимо
от трудностите, които преживява обра-
зованието и обществото като цяло, ра-
ботят с изключително усърдие, за да
покажат, че историята е наука, дисцип-
лина, която е важна с опита от минало-
то, с перспективата към настоящето и
бъдещето. Стараят се да научат млади-
те хора, че интернет не е единственият
източник на информация, а дори и да е,
трябва да се отнасят критично, като ос-
мислят и съпоставят информацията, за
да си изградят собствено мнение, а не
да бъдат манипулирани и да вярват във
всичко, което им се поднася. В този
смисъл историята е най-важна за граж-
данското образование, като разкрива
същността на демокрацията и демокра-
тичните процеси, ценностите на обще-
ството, постиженията на културата и т. н.

 Целта на двата предмета е да
формират духовна и гражданска лич-
ност. Могат ли такива понятия като
духовна и самоосъзната, самоинициа-
тивна личност да бъдат научени в
класната стая?

- Всъщност, ако говорим за предмет,
свързан пряко с гражданското образо-
вание, то това е “Свят и личност” в ХII
клас. Ако разчитаме обаче само на него,
то трудно ще формираме гражданска
личност. Възпитанието в тази посока
започва от ранна детска възраст с при-
мера в семейството, с доброто общува-
не с другарчетата, независимо дали са
от малцинствата или от друга религиоз-
на група. Чрез образованието ще при-

ложим просветителската функция, ще
дадем знания, но с цялостната дейност
на училището, семейството, обществото
ще дадем модела и примера за граж-
данската личност. В училище можем и
даваме знания за правата на детето, на
гражданина, но сякаш пропускаме или
не толкова акцентираме на задължени-
ята. Защото спазването на закона е
именно осъзната необходимост, че жи-
вееш в общество с определени норми.
Най-простият пример - да пресечем на
червено, когато няма коли, но пораства
ученикът, взема книжка и казва: “И така
може”. И профучава на червено, а после
става белята.

Има общи ценности и принципи, ко-
ито се формират и възпитават в един
дългосрочен план, като се работи в екип,
като се уважава правото на мнение и
мислене на другия, културата на другия.
Живеем в един глобализиран свят, но
трябва да знаем кои са ни корените, с
какво сме по-добри от другите, но и къде
трябва да поработим, за да станем ис-
тински европейци или истински личнос-
ти с граждански позиции. А подходите
са много - в клас  чрез дискусии, ролеви
игри, проекти ще формираме умения за
критичност, самооценка, комуникация,
култура на поведението. В училище вече
действат ученически парламенти, чиято
цел е учениците да се научат да се са-
моуправляват, да вземат решения, кое-
то ще им помогне в реалната житейска
практика. Извън училището - чрез клу-
бовете по интереси, музея, подкрепата
на църквата, на домовете за деца без
родители...

 Доколко самостоятелен може да
бъде предмет, който се припокрива с
отделна учебна дисциплина?

- В българската практика след Осво-
бождението съществува самостоятелна
дисциплина “Гражданско учение” в про-
гимназиалната степен предимно, чиято
основна цел е гражданското образова-
ние по посока на политическите права
на гражданите, функцията и ролята на
общинските съвети и т. н. Например в
началото на миналия век големият пе-
дагог Михаил Герасков посочва, че пре-
подаването на гражданско учение тряб-
ва да започва с най-близките до учени-
ка институциии най-често срещащите се
около него обществени явления; да се
отхвърлят политическите пристрастия; да
се илюстрира с подходящи примери, за
да бъде предизвикано неговото любо-
питство и интерес.

В момента елементи на гражданско
образование има още в началното учи-
лище, но най-тясна връзка виждаме в
обучението по история, по философия,
по литература, макар че във всеки един
предмет можем да намерим опори за
подобно образование - биология с въпро-
сите за здравето, география - с опазва-
нето на околната среда и т. н. Интердис-
циплинарността, осмислянето на про-
блемите са важен елемент при форми-
рането на гражданската личност както с
примера от историята, така и с опита да
анализираме стоящите пред нас пре-
дизвикателства и да потърсим тяхното
решаване в заобикалящата ни действи-
телност.

 Ако такъв предмет стане част
от учебната програма, какво ще на-
учат младите хора? Каква ще бъде
ползата от тези знания за тях?

- Биха могли да се научат на много
неща - на уважение към семейните цен-
ности, към закона, към човека до тях.
Така ще проявяват милосърдие, ще оби-
чат природата, ще защитават животни-
те, ще се организират в групи по инте-
реси, ще общуват помежду си по един
цивилизован начин, а може би ще си
споделят информация не само за по-
следното 3Д, но и за някоя интересна
книга. През 2004 година имаше един
много интересен проект за корупцион-
ните практики, в който участваха учени-
ци - по този начин те разбират, че
всъщност ние самите подхранваме ко-
рупцията, ние създаваме предпоставки
тя да се шири в обществото. Ако обуча-
ваме и възпитаваме, че това е незакон-
но, неморално и трябва да се пресича
от зародиш, вероятно след 20 години
корупцията може и да изчезне. Така че
“Гражданско образование” или както и
да се нарича дисциплината в училище,
е приложима, стига да не продължава
да влиза в конфликт с реалността и
примерите, които всекидневно ни заоби-
калят и които провалят всички добри
инициативи в тази посока.
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Данък „спасение”

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН В ПАМЕТ НА ТЪРГО-
ВИЯТА С РОБИ И ОТМЕНЯНЕТО Й. Отбеляз-

ва се с решение на 150-
ата сесия на Изпълнител-
ния съвет на Организаци-
ята на ООН по въпросите
на образованието, наука-
та и културата (ЮНЕСКО).
На този ден през 1791 г.
на остров Санто Доминго
(сегашните Хаити и Доминиканската република)
е постигната първата в историята на човечество-
то решителна победа на робите срещу техните
потисници. Въстанието променя ситуацията в си-
стемата на търговията с роби и поставя началото
на процеса за ликвидиране на международната
търговия с роби.

1910 - РАЖДА СЕ ДЖУЗЕПЕ МЕАЦА, ИТАЛИ-
АНСКИ ФУТБОЛИСТ (УМИРА 1979 Г.). Топ

реализатор на “Интер” за всич-
ки времена. За 17-те си сезона
в Серия “А” е отбелязал 264
гола в 439 мача. Умира два дни
преди рождения си ден. Седем
месеца след смъртта на счита-
ния за най-добър италиански
футболист “храмът на италиан-
ския футбол” (както всички оп-
ределят стадион “Сан Сиро”) е
наречен в негова памет “Джузепе Меаца”.

1939 - ПОДПИСАН Е ПАКТЪТ „РИБЕНТРОП-
МОЛОТОВ”. Дого-

ворът за ненападение
между Германия и
СССР е наречен на
имената на двамата
външни министри. В
секретна клауза на
пакта страните в бли-
зост до двете държа-
ви са разделени на
“зони на интерес”.
Пактът е нарушен на
22 юни 1941 г., когато Германия напада СССР
като част от операция “Барбароса”. В края на
1989 г. държавното ръководство на СССР напра-
ви политическа оценка на пакта от 1939 г., в
която осъжда секретните протоколи към догово-
ра, като ги окачествява като лична воля на уп-
равляващите, нямаща нищо общо с желанията
на съветския народ. През 2009 г. по инициатива
на ЕП 23 август за пръв път бе отбелязан като
Европейски ден за възпоменание на жертвите
на престъпленията на сталинизма и нацизма.

1942 - ЗАПОЧВА БИТКАТА ПРИ СТАЛИН-
ГРАД. Продължава шест месеца

и е повратен момент в хода на Вто-
рата световна война. Един от най-
кръвопролитните сблъсъци в човеш-
ката история, белязан с жестокост и
незачитане на броя на цивилните
жертви. По приблизителни изчисле-
ния в нея войските на Германия и
съюзниците й Румъния, Италия и
Унгария губят около 1/4 от личния
си състав, воюващ на Източния
фронт - загуба, от която не успяват
да се възстановят. СССР губи над
един милион убити, ранени, пленени или депор-
тирани войници и мирни жители.

1989 - НАЧАЛО НА ПЕЕЩАТА РЕВОЛЮЦИЯ.
На тази дата,
50 години след
пакта “Рибент-
роп-Молотов”,
близо 2 милио-
на граждани
на Литва, Лат-
вия и Естония
се хващат за
ръце на пътя
Вилнюс - Та-
лин и образуват 600 км жива верига на свобода-
та. Това е т.нар. Балтийски път - кулминационна-
та точка на Пеещата революция. По време на
борбата за възвръщане на държавната си неза-
висимост хората в Литва, Латвия и Естония ма-
сово пеят забранените им химни. Затова и рево-
люцията се нарича пееща.

1999 - УМИРА АНДРЕЙ ЧАПРАЗОВ, АКТЬОР
(Р. 1920 Г.). Незабравими са него-
вите превъплъщения в драматич-
ни роли в “Дон Карлос”, “Ромео и
Жулиета”, “Крал Лир”, “Хъшове”
и др. Има над 5000 записа в ра-
диотеатъра и е сред създателите
на този жанр у нас. От създава-
нето на телевизията участва в тв постановки.
Паметни са ролите му в киното - “Героите на
Шипка”, “Следите остават”, “Специалист по всич-
ко”, “Зарево над Драва”, “Топло” и др.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Боже, колко мъка има
по тоя свят, Боже... Всеки
път си повтарям този ци-
тат от “По жицата”, когато
видя поредния призив за
помощ. Все по-често закъ-
сали хора са принудени
да преодоляват вътрешни-
те си предразсъдъци,
срам и неудобство, дока-
то търсят помощ от близ-
ки и дори от непознати,
само защото са финансо-
во неспособни да си пла-
тят за здраве, или за жи-
вот.

Болни и гаснещи хора
молят за подкрепа в бор-
бата си за всяка стотинка,
която ще им даде шанс да
продължат живота си. Не
стига, че нуждаещите се
трябва да преглътнат его-
то си и да признаят пуб-

лично проблема си, но и
процедурата за получава-
нето на номер за така на-
речените “благотворител-
ни есемеси” не е от най-
лесните - изискват си вре-
ме и нерви. Хубавото е, че
въпреки забързаното и
тежко за обикновения чо-
век всекидневие българи-
те са склонни да отделят
минутка, за да драснат
непретенциозен есемес,
обещаващ да дари левче
на тъжния болен от поред-
ния призив. Изглежда тол-
кова лесно и носи някак-
во усещане, че си напра-
вил добро... Мъничка
стъпка към самоопроще-
нието. В същото време не
се налага да се
сблъскваш очи в очи с не-

щастието на болния, нито
пък да ходиш до банката,
да попълваш бланки, само
и само, за да преведеш
за някого нищожно мал-
ка, но за теб може би го-
ляма сума по сметка на
нуждаещ се. Няма я и чи-
сто психологическата ба-
риера, че вадиш банкно-
та от портфейла си - про-
сто вдигаш месечната си
телефонна сметка с лев
или два, броиш го като
разговор в повече.

Според статистиката
само през 2011 г. са из-
пратени близо милион и
половина есемеси. ДДС-
то, което е внесено за тях,
е 284 800 лв. - близо 3
пъти повече от годишната
издръжка на дневен

център за рехабилитация
на деца с увреждания в
София, припомнят запоз-
нати. Оказва се, че с есе-
месчето, което изпраща-
ме, за да подпомогнем
конкретен човек, плаща-
ме и за друго... Нашето
левче се оказва левче за
спасението не на една, а
на минимум три души - на-
шата, на този, за когото
изпращаме съобщението,
и на едно трето лице,
било то мобилната компа-
ния или държавата.

Думите на премиера
Бойко Борисов, че про-
словутото ДДС от благо-
творителните есемеси
ще отпадне, се оказаха
поредната прашинка в
пясъчното море от обе-

щания, с които живеят
болните. Редица страни
са се отказали от пороч-
ната практика да взимат
данък от благотворител-
ността на хората. Оказва
се обаче, че в България
трябва да си плащаш за
всичко, включително и
затова, че искаш да по-
могнеш на някого да
живее или да не осле-
пее например. Напук на
системата българинът
все още иска да помага
на ближния и праща
есемеси. А държавата
доволно потрива ръце и
прибира паричките...

Цинизъм е да се об-
лага с данък и безвъзме-
здната помощ за страда-
щия и болния!

Тъкмо бяхме решили
твърде лекомислено, че
екзотиката в управлен-
ското поведение на Пре-
миера-Слънце е достиг-
нала пикови висини и
вече нищо не може да ни
изненада, и веднага бях-
ме сложени на мястото си.

С вчерашното си ре-
шение да откомандирова
за 2 месеца (!!) в Перник
евроминистъра Томислав
Дончев, за да надзирава
дали изобщо и как се раз-
пределят парите за пост-
радалите от земетресе-
нието, Светиня Му счупи
всички съществуващи,
възможни и дори немис-
лими принципи за орга-
низация и управление на
държава. Ама то пък, от
друга страна, защо не?
Нали отдавна сме постиг-

нали консенсус, че няма
такава държава...

Заточването на горкия
Дончев по този безалтер-
нативен начин навява
тежки мисли и ражда
странни хипотези.

Или този човек е
единственият работещ в
това правителство и му се
налага да запушва дупки
всякакви, или е съвършен
безделник и е крайно на-
ложително да му се из-
мисли все пак някакво
занимание, че да не ог-
лупее хептен от скука.

Обаче. Която и от гор-
ните хипотези да е близ-
ка до реалността, тя вли-
за в пълно противоречие
с длъжностната характе-
ристика на лицето Томи-
слав Дончев, избрано от
Народното събрание не
за министър по “рога и
копита”, а “по управление
на средствата от Евро-
пейския съюз”. Готови сме
да се хванем на бас, че
Светиня Му хич даже не
е и чел Илф и Петров, но
пък за к`во ли му е? Няма
да задълбаваме в нюан-
са, че в началото на цар-
стването си Борисов
оплю съществуването на
министър по еврофондо-

вете, а впоследствие бе
принуден да измис-
ли Дончев за същата
длъжност, понеже ситуа-
цията с усвояването на
същите лъсна дори и без
евродоклад. Как е ситуа-
цията с днешна дата, си
личи от почетното по-
следно място, което
България заема в евро-
пейската статистика за
усвояване.

Да продължим с хипо-
тезите. Ако Томислав
Дончев ще координира
разпределянето на пари-
те за Перник, тогава
може би Цветанов ще ко-
ординира подготовката
на оперативните програ-
ми до 2020 г.?! Явно
справянето му като шеф
на междуведомствената
комисия за възстановява-
не и подпомагане е оце-
нено като никакво, щом
се налага цял министър
да се лашка към Перник
като пожарникар.

Опа, чакайте малко.
До каква недопустима
ерес се докарахме в хи-
потезите?! Щом Дончев
ще го играе пожарникар,
тогава Борисов всъщност
какъв е? Сакън.

В цялата тази комич-

на история има и две
лоши новини.

Едната е, че Борисов
явно е забравил, че по
същия безалтернативен
начин заповяда на гор-
кия човечец Томислав
да се ожени до октомври.
Е как да се ожени, като
ще се лашка напред-на-
зад по “Винкел щрасе”
през целия този октом-
ври, вместо да си гледа
хем работата, хем жена-
та?!

Истински лошата но-
вина е, че с безгранично
дивния си популизъм тези
хора отново зашлевиха
безпардонен шамар на
перничани. По необясни-
ма психологическа при-
чина обаче хората от
този град, които вчера
отидоха на крака при
Борисов, за да му се жал-
ват като на арменския
поп, поеха този шамар с
мазохистично удоволст-
вие и обявиха, че “реак-
цията е адекватна” и че
се надяват “нещата да
потръгнат”.

А дали наистина е
необяснима? При Капо
ди тути капи е така. Ша-
марите ги приемат с на-
слаждение.
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МненияРуска мечта

РАЗПРОСТРАНЯВА СЕ 
С ВЕСТНИК

NOTA BENE

НОВИНИ

Правителството предвижда тази година да по-
лучи 300 милиарда рубли от приватизацията 
на държавни активи, а министър-председате-
лят на Русия Дмитрий Медведев има желание 
до 2016 г. да види компанията „Роснефт“ 
извън прекия контрол на държавата. 

„Проектът на наредбата предвижда въз-
можността за пълна или частична приватиза-
ция на такива крупни акционерни дружества 
като „Совкомфлот“, Сбербанк России, банка 
ВТБ, Обединена зърнена компания, „Росагро-
лизинг“, Роснано“, „РЖД“ – напомня Дмитрий 
Медведев.

Руските туристи ще получават информация 
относно заплахи за сигурността, здравето и 
живота, които могат да възникнат в дадена 
страна. И след това ще могат да претендират 
да им бъдат върнати парите за екскурзията. 
Това правило е заложено в Административния 
регламент за предоставяне на държавна услу-
га от Федералната агенция по туризъм за ин-
формирането на туристическите оператори, 
туристическите агенции и туристите относно 
заплахите за сигурността в страните, в които 
временно пребивават. Ростуризъм ще публи-
кува информацията за възможните заплахи на 
своя официален сайт и чрез държавните елек-
тронни и печатни медии.

Плюс триста милиарда

И животът, и портмонето

ЕЛЕНА ДОМЧЕВА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Експериментът със социалните 
договори за най-бедните е 
признат за успешен. Над 6 
хиляди социалнослаби 
граждани увеличиха доходите 
си, след като подписаха 
споразумение с държавата.

Живот по договор
Социална защита Как именно държавата помага на социалнослабите граждани

Отказът от 

живот на 

социални 

помощи е 

основата 

за новата 

социална 

програма 

на руското 

правителство

Русия се готви 

за юбилея: 

реконструкция

на събитията 

от 1812 г. 

Преди две години в 17 региона 
на Русия стартира експеримен-
тална програма, по която на се-
мейства с доходи под мини-
малния праг на бедността бяха 
предложени социални догово-
ри. Те представляват взаимно 
обвързващо споразумение 
между държавата, която се за-
дължава да предостави целе-
ва социална помощ под форма-
та на парични средства, соци-
ални услуги или в натура, и хо-
рата, изпаднали в тежка жи-
тейска ситуация (трудоспособ-
ни лица, останали без работа, 
самотни майки, непълнолетни 
майки, многодетни семейства 
и много други).

- Насърчаваме тези хора 
сами да поемат издръжката 
си, за да живеят по-добре, зая-
вява министърът на труда и со-
циалната политика Максим То-
пилин. – Помагаме им да стъ-
пят на краката си, да излязат 
от кризисната ситуация, а те от 
своя страна се задължават в 
близко бъдеще да започнат ра-
бота.

Експериментът показва, че 
с най-голяма популярност се 
ползва еднократната парична 
помощ, отпускана за развитие 
на помощно стопанство. Обик-
новено това са 30-35 хиляди 
рубли според възможностите 
на регионалния бюджет. „По-

дписали сме 1168 договора. – 
разказва зам.- министърът по 
здравеопазването и социално-
то развитие на Самарска об-
ласт Евгений Ханжин. – От тях 
почти 50 % избраха да закупят 
крава или засадят овощна гра-
дина, 40 % отвориха шивашко 
ателие, мебелно студио, фри-
зьорски салон. Доста много-
детни семейства използваха 
средствата за монтиране на 
електромери и водомери, а ня-
колко се насочиха към търсене 
на работа и обучение“. „Това 
сътрудничество е взаимноиз-
годно, уверен е  вицепрезиден-
тът на Република Коми Вита-

лий Стаханов. – Хората много 
бързо преминават прага на 
бедността и повече не канди-
датстват за месечни социални 
помощи“.

За тези две години имаше 
само един случай на неспазва-
не на договора. По думите на 
Максим Топилин, разходване-
то на предоставените сред-
ства се контролира стриктно, 
участниците в програмата са 
подложени на щателна про-
верка при подписване на дого-
ворите, като мързеливите и 
мошениците бързо отпадат. 
Доходите на над 6000 души на-
раснаха с 10 до 60 процента 

след сключване на договор с 
държавата. Сега проектът е 
предложен на публично об-
съждане – всеки желаещ може 
да посети сайта на руското 
правителство и да сподели 
мнение. 

Според Топилин през май 
предстои внасянето му за раз-
глеждане от кабинета, и след 
това от руската Дума. Ако до-
кументът бъде одобрен, още 
от януари 2013 година социал-
нослабите руснаци ще могат да 
кандидатстват в службите за 
социално подпомагане и да 
сключат договори при изгодни 
условия. 

СЕРГЕЙ МЕЛНИКОВ
СПИСАНИЕ “ОГОНЬОК”

200-годишнината от 
събитията от 1812 година 
беше открита със среща на 
потомците на героите от 
Отечествената война.

„Някой от предците 
ми е бил на редута...”

Пряка реч Потомците на героите от Бородино разказват за съдбата на родовете си

ПАВЕЛ КУЛИКОВСКИ
51 г., потомък на фамилията 
Романови:
Битката при Бородино е важен 
символ не само за руснаците, 
но и за европейците, защото 
след нея започва освобожда-
ването на Европа от наполео-
новските войски. Александър 

ДМИТРИЙ ШЕБАЛИН, 17 г., 
потомък на рода Лангови и 
французина Жан Пастьор:
По майчина линия принадлежа 
на дворянския род Лангови, а 
сред прадедите ми по бащина 
линия има французи, като еди-
ният от тях, Жан Пастьор, е 
бил баща на известния микро-
биолог Луи Пастьор, който се 
пада брат на моя прадядо. Ви-
наги когато отивам на Боро-
динското поле, ми е трудно да 
си представя, че някой от 
моите прадеди е бил на редута 
и всеки един момент е можело 
да бъде разкъсан... Самият аз 
завършам първи курс във фа-
култета по журналистика в 
МГИМО и активно участвам в 
дейността на Руското дворян-
ско дружество.

Юрий
Совцов

РЕДАКТОР

Р
азбира се, и вие я имате, как така без 
мечта? С възрастта житейските плано-
ве се променят (веднъж попитах моята 
шестгодишна племенница каква иска да 

стане, когато порасне. Тя се замисли и твърдо 
отсече: Путин!). А сега, в зряла възраст, лично 
аз например най-много бих желал благополу-
чие на близките си. Ако обединим всички наши 
мечти, можем да разберем какво най-много иска 
цялата страна. Неотдавна руските социолози 
постъпиха точно така – проведоха допитване 
на тема руската мечта. Отидете на страница 4,  
там публикуваме резултатите от това интерес-
но изследване. Лично мен те ме зарадваха – аз 
очаквах друго, страхувах се, че хора, които не-
очаквано са се озовали от социализма в капи-
тализма, ще станат по-твърди, по-егоистични, 
по-равнодушни. Нищо подобно! Руснаците, както 
и преди, желаят благополучие за своята дър-
жава, за себе си – спокоен живот, огромното 
мнозинство не бленува за големи пари, яхта 
или световна слава. И това вдъхва надежда!

Имам си една 
мечта

ИТАР-ТАСС
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I, който взима стратегическите 
решения във войната през 
1812 г., две години по-късно 
триумфално влиза в Париж на 
кон... Императорът няма преки 
наследници, затова за потомци 
на Александър се смятат на-
следниците на братята и сес-
трите му. Моят прадядо е бъ-
дещият император Николай I, 
брат на Александър.

Аз съм роден в Канада, къ-
дето се е преместила моята 
прабаба – дъщерята на Алек-
сандър III Олга, след това 
моето семейство замина за 
Дания, където живях около 40 

години. На едно изложение 
във Вашингтон се запознах със 
своята бъдеща съпруга, руски-
ня. От 2008 г. живеем в Мос-
ква. Сега съм финансов дирек-
тор на една датска компания, 
която работи в Русия. ПРОДЪЛЖЕНИЕ НА СТР.2
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Повече се харесват 
чуждите марки
От януари тази година количе-
ството на внесените в Русия 
чуждестранни леки автомоби-
ли е повече от 20%. 

С увеличаването на вноса 
на чужди марки падат про-
дажбите на родното автомо-
билно производство. И макар 
че лидер в продажбите все 
едно си остава АвтоВАЗ, него-
вият дял на пазара стреми-
телно намалява. 

Режат без скалпел
Здравеопазването зае второ 
място в корупционния рейтинг 
на Русия, съставен от След-
ствения комитет. Първото 
място се държи от правоохра-
нителните органи, третото – 
от образованието. Докторите 
са обвинени в рушветчийство, 
злоупотреба със служебно по-
ложение, машинации при про-
веждането на търгове. Напо-
следък нашумяха историите с 
покупката на „златни“ то-
мографи.

ДЕТАЙЛИ

Естакади над релсите
Над железопътните релси в 
Москва ще бъдат изградени 
високоскоростни естакади. 
Тази идея, с която няколко го-
леми компании едновременно 
се обърнаха към правител-
ството на Москва, предполага 
строителството на пътища с 
по 6 платна (по 3 платна във 
всяка посока) над жп релсите 
във всички направления. Те 
ще започват на 30-40 км от 
Москва, в района на Централ-
ния околовръстен автомоби-
лен път.

С тютюна – дотук!
Министерството на здравното 
и социалното развитие внесе 
радикален проект на закона 
„За защита здравето на насе-
лението от последствията от 
употребата на тютюн“. Ще се 
забрани пушенето на общест-
вени места. На работа, на 
стълбищните площадки, във 
влаковете, по пазарите, в хо-
телите, в търговските центро-
ве, баровете и ресторантите. 
Паленето на цигари ще бъде 
ограничено и около входовете 
на гарите, метростанциите и 
летищата.

Инсталирането на такъв вое-
нен обект не е ежедневие. Тук 
става дума за безопасността 
на страната и за ядреното въз-
пиране. Благодарение на стан-
циите от типа на „Воронеж“ на-
шите военни могат на хиляди 
километри от държавната гра-
ница да контролират старт на 
ракета и да предават инфор-
мация на средствата за прих-
ващане. Новата РЛС в района 
на Иркутск ще решава тези 
проблеми в стратегическото 
югоизточно направление. За-
сега нейните възможности са 
ограничени до тестването й. 
От щаба на Войските за въз-
душно-космическа отбрана 
твърдят, че след като станци-
ята достигне пълния си капа-
цитет, наблюдаваният от РЛС 

енергийните и други елементи 
се произвеждат в завода. 
Оттук идва и значителната 
икономия на време за изграж-
дането на станцията – 1,5 
вместо 5–9 години. Техноло-
гичните решения, използвани 

Радарът “Воронеж-М”  заработи и във Воронежка област

нива: засечен е пуск (чрез 
спътниците) – обработен е и 
информацията е предадена в 
щаба (чрез радиолокационни-
те станции) – така фактически 
страната на 100% е защитена 
от внезапни ракетни атаки.

Друг е въпросът, че двете 
звена на руската отбранител-
на система би трябвало да се 
намират в едни ръце и да се на-
мират на една, руска, терито-
рия. Именно над този въпрос 
работят в МО. Специалистите 
са изчислили, че за да бъдат 
напълно покрити ракетоопас-
ните направления от терито-
рията на Русия, е нужно да 
бъдат построени пет–шест 
станции от типа „Воронеж“. В 
момента се подбира място за 
изграждането на РЛС. Въз-
можно е това да са Печора, 
Барнаул или Енисейск.

Новата станция притежава 
минимум три предимства. 
Първо, това е използването на 
модулния принцип при нейно-
то строителство. Антенните, 

във „Воронеж“, нямат анало-
зи. Новата станция струва 
едва 1,5 млрд. рубли.  И най-
накрая – бойното дежурство 
на новия обект се носи само от 
15 души, вместо от 80, както 
преди.

ЧУЖДИТЕ МЕДИИ ЗА РУСИЯ

ТАКА И НЕ ДОГОНИХМЕ 
СССР
САЩ

Съветският Съюз пръв изстре-

ля спътник в космоса, пръв 

изпрати човек в орбита, пръв 

приземи космически апарат 

на Луната, а също така е пър-

вият и единствен, който осъ-

ществи кацане на Венера. Съ-

юзът е кацал на две планети, 

в същото време Америка – на 

една. Тя спечели надпревара-

та във въоръжаването, но има 

една област, където резулта-

тът от студената война прили-

ча повече на „равен“. Това е 

космосът.

ЕВКУРОВ - КАДИРОВ: 
СПОР ЗА НИЩО
ГРУЗИЯ

Ръководителите на Чечня и Ингу-

шетия публично спориха по от-

ношение на методите за борба с 

тероризма. Експертите веднага 

се заеха да търсят „10-те раз-

лики“ между „твърдия“ подход 

на Кадиров и „мекия“ на Евку-

ров. Зад скандала някои видяха 

дълбоки противоречия в стила 

на управление. В действителност 

между Рамзан Кадиров и Юнус-

Бек Евкуров не съществуват ни-

какви съществени разногласия. 

Според друга теория, в кон-

фликт са два различни подхода 

към борбата с тероризма.

ПО СЛЕДИТЕ НА 
МАМУТИТЕ
ЧЕХИЯ

Преди двадесет и пет хиляди го-

дини природата на Централна 

Европа е наподобявала днеш-

ната сибирска тундра. За това 

е бил виновен ледниковият пе-

риод. Между Алтай, Западни-

те Саяни и Северна Монголия 

се намира област, която външ-

но много прилича на последният 

ледников период на чешка земя. 

Чешките учени, които са решили 

да проверят тази версия, си съ-

трудничат с руснаците, които им 

помагат да се придвижват в Си-

бир и осигуряват прехраната им.

ДА СИ КУПИШ КЪЩА В 
АЛТЕЯ ХИЛС
ИСПАНИЯ

В Испания се срещат все по-

вече руснаци, които имат мно-

го пари, спортни коли, дрехи от 

световноизвестни марки и кра-

сиви жени. Ако ти си руснак и 

си забогатял, станал си капита-

лист, то за теб няма особен сми-

съл да прекарваш дългите зимни 

вечери в Москва или Санкт Пе-

тербург. По-добре си купи къ-

ща в Алтея Хилс и живей тук де-

сет месеца в годината. Тук даже 

има православна църква, в слу-

чай че решиш да изкупиш гре-

ховете си заради погазването 

на принципите на марксизма.

КНИГА ЩЕ 
ПРЕДИЗВИКА СПОРОВЕ
ФРАНЦИЯ

Книгата „Новата велика Русия“ 

неизбежно ще предизвика бурни 

спорове. Тя разказва за стра-

ната, която от 1998 г. прилага 

огромни усилия, за да се изпра-

ви на крака. За продължителния 

и многообещаващ политически 

процес, който вече започна да 

дава плодове. Такъв оптимис-

тичен извод, който толкова сил-

но се откроява на фона на въз-

приеманите вече като нормални 

заявления за неизбежния крах, 

несъмнено вече сам по себе си 

ще стовари гръм и мълнии върху 

главата на автора.

Страницата е подготовена от екип на „Русия и България”

След няколко дена децата ще 

отидат в училище. Някои ще 

седнат зад чина за първи път, 

за други учебната година ще 

бъде последната. Но за всички 

1 септември е празник. 

ПЪРВИЯТ УЧИЛИЩЕН ЗВЪНЕЦ

ФОТОФАКТ

Радар ще сканира 
Америка

Кога да се
пенсионираме?

Международният валутен 
фонд предприе още един опит 
да убеди нашата страна да по-
виши възрастта за пенсиони-
ране. Постоянният представи-
тел на МВФ в Русия Одд Пер 
Брекк е убеден, че без тази 
стъпка Русия няма да може да 
запази темпа си на икономиче-
ски растеж, да не говорим за 
неговото увеличаване. Както и 
в болшинството от развитите 
страни, Русия харчи за пенсии 
8 процента от БВП. Но заради 
демографските проблеми към 
2050 г. разходите на бюджета 
за пенсионерите могат да се 
удвоят. Затова правителство-
то трябва да се реши на посте-
пенно увеличаване на пенсион-
ната възраст за мъжете и же-
ните до 63 години към 2030 г. и 
до 65 години към 2050 г.

ЮРИЙ ГАВРИЛОВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Близо до Иркутск беше 
въведена в строй новата 
радиолокационна станция 
(РЛС) „Воронеж-М“.

„Някой от предците 
ми е бил на редута“

На пост Защита от внезапни ракетни атаки

раха от Москва и аз се оказах в 
интернат: в дните с хубаво 
време работехме на сечището, 
а в тези с лошо време изнася-
хме представления пред ране-
ните в болниците. След война-
та започнах работа в Народния 
комитет по външна търговия и 
работих в системата на външ-
ноикономическите връзки 44 
години. Моята първа задгра-
нична командирова беше в 
Гвинея – останах там две и по-
ловина години. 

ВИССАРИОН АЛЯВДИН, 56 г., 
потомък на генерал-майор 
Иван Ушаков:
Моят прадядо Иван Михайло-
вич Ушаков е бил ранен в ръка-
та и е получил златно оръжие 

„За храброст“във войната 
срещу Наполеон 1806-1807 
г.През 1812 г., в битката при 
Бородино, Ушаков е бил ко-
мандир на Черниговския полк 
в състава на дивизията на 
Петър Коновницин. В хода на 
битката кракът на прадядо ми 
е бил раздробен и се е наложи-
ло да го ампутират, но Ушаков 

с протеза е догонил полка си и 
е участвал във превземането 
на Париж. От 12 години оглавя-
вам „Обществото на потомците 
на участниците от войната от 
1812 г.“. Президент съм на 
фонда „Възраждане на руски-
те имения“.

КИРА  МИХАЙЛОВНА 
ХИТРОВО-КРОМСКА, 85 г., 
потомък на Михаил Кутузов:
От децата на фелдмаршал 
Кутузов до зряла възраст до-
живяват само дъщерите му, за-
това фамилиите на потомците 
му са различни. На всички е из-
вестно, че Михаил Иларионо-
вич е бил честолюбив човек, но 
малко знаят, че той е бил много 
мил баща. Кутузов никога не е 
настъпвал на семейния фронт. 
Когато дъщеря му Анушка, моя 
пряка роднина, казала, че иска 
да се занимава с музикален 
салон, Кутузов я подкрепил. 
През годините на Великата 
Отечествена война ме евакуи-

Реконструкция на събитията от 1812 година

сектор ще се увеличи два пъти 
– до 240 градуса. Радиолока-
ционното „око“ на обекта ще 
следи всичко, което се случва 
на разстояние от 6000 км, ще 
покрива територия от западно-
то крайбрежие на САЩ до 
Индия.

В момента Министерството 
но отбраната (МО) разполага с 
четири подобни станции. РЛС 
в Лехтуси, в района на Санкт 
Петербург, „покрива“ северо-
западното направление, рада-
ра в Армавир – южното, стан-
цията в Калининградска об-
ласт – западното. Заедно с тях 
за ракетни заплахи следят още 
няколко РЛС, разположени 
извън границите на Русия. Схе-
мата функционира на две 
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„Воронеж“ може 
да проследи дори 
полет на крилата 
ракета
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ИКОНОМИКАТА СЕ 
РАЗПАДА? НЕЩАТА 
НЕ СА ТОЛКОВА ЗЛЕ

КУЛТУРАТА НЕ Е КУЧЕ: ТЯ НЕ УМЕЕ ДА СЛУЖИ

БЛОГЪРИ ИЛИ
ЧИНОВНИЦИ?

Няма алтернатива 
за сегашната 
световна 
икономическа 
система

П
рез последните някол-
ко години капиталови-
те пазари, както и па-
зарите на дериватни 

финансови инструменти, про-
извеждат балони, които могат 
да взривят реалния сектор, ако 
се спукат; развитите икономи-
ки живеят назаем, а развива-
щите се страни плащат дълго-
вете; икономическите дисба-
ланси нарастват, потребление-
то се изкривява в изгода на 
„златния милиард“; и отгоре на 
всичко няколко страни „упра-
вляват“ световната икономика, 
само защото имат възможност 
да емитират резервни валути, 
конвертируеми в останалия 
свят. Доста руски икономисти 
твърдят, че това е ужасно. 
Нима? 

Да така е, в края на 2011 г. 
общата капитализация на све-
товните фондови пазари бе 
оценена на 47 трлн. долара, 
или 67% от световния брутен 

Н
адявам се, че и зана-
пред блогпростран-
ството ще влияе върху 
поведението на чинов-

ниците. Макар че те сигурно ще 
се възпротивят.

Всъщност това е вечната 
борба между властта и граж-
данската общественост, която 
се води във всяка страна. Зато-
ва властта предпочита да кон-
тролира всичко, а обществото 
иска точно обратното – пълна 
анархия. Именно в точката на 
пресичане на тези взаимно про-
тивоположни сили и стратегии 
се намира държавата.

Чиновниците, разбира се, ще 
измислят всевъзможни начини 
да прикрият действията си в 
този неудобен прозрачен свят.

Например съвсем наскоро 
имаше опит да се промени про-
цедурата по възлагане на об-
ществени поръчки, която явно 
не е изгодна за всеки. Измене-
нието целеше да се намали 
прозрачността. Но това са 
само отделни опити, защото 
като цяло усилията ни са насо-
чени към въвеждането на по-
голяма прозрачност.

Според мен най-ефективна-
та възпитателна акция на бло-
гърите спрямо чиновниците 
беше намесата в сайта за об-
ществените поръчки. И резул-
татът сега е постоянната отмя-
на на търгове за закупуване на 
ненужни неща или неизгодни 
поръчки.  А чиновниците посто-
янно трябва да се оправдават, 
когато стане дума за тях. Напо-
следък имаше доста такива 
случаи. Нека следващият път 
да помислят какво ги чака, 
преди да направят каквото и 
да било. 

Блогпространството не е 
медия в традиционния смисъл 

ра опазването на реалната 
икономика от „прегряване“, 
ползата е очевидна и няма ни-
какви застрашаващи и непо-
правими недостатъци. 

Вярно, развитите икономики 
„живеят назаем“ и какво от 
това? Дълговете са много 
ефективен инструмент за съз-
даване на икономически рас-
теж. От 1960 г. до 2010 г. общи-
ят дълг на американските до-
макинства и корпорации (без 
да се отчита инфлацията) на-
расна  37,2 пъти, обаче и номи-
налният БВП се увеличи 28,3 
пъти и се разкриха 73,4 млн. 
нови работни места. За същия 
период от време задължения-
та на частния сектор в ЕС по 
текущи цени са нараснали 
едва 22,1 пъти, БВП – 16,7 
пъти, а създадените нови ра-
ботни места са  само 10,2 млн.

Според мен съвременната 
финансова система е възмож-
но най-доброто, което може да 
се измисли в световен мащаб. 
Очевидно доказателство за 
това е фактът, че кризите в съ-
временната икономика нямат 

нищо общо с тези от 1907-1908 
г., 1929-1932 г. и 1973-1974 г. 
Зад привидните дисбаланси 
всъщност се крие перфектно 
балансирана и устойчива фи-
нансова система и причините 
за кризите като тези в еврозо-
ната не трябва да се търсят 
във вътрешните противоречия 
на системата, а в нерешител-
ността на европейците да из-
ползват инструментите, с 
които разполагат.

Пазарната икономика не 
може да се развива без възхо-
ди и падения. На пръв поглед 
съвременната финансова сис-
тема разтяга докрай амплиту-
дата на тази вълнообразна ди-
намика, но в действителност 
бурята е само на повърхността, 
а реалният сектор остава непо-
кътнат и се развива постъпа-
телно. Изградената след 1971 г. 
„несправедлива“ и „неуправля-
ема“ финансова система реал-
но позволи на развиващите се 
страни да стабилизират про-
мишлеността си, а на развитите 
да подържат темпото и да се 
превърнат в център на техноло-
гичните иновации.

Да не забравяме, че през по-
следното десетилетие на ми-
налия век и първото на насто-
ящияСАЩ и Европа „издърпа-
ха“ икономиките на другите 
страни. Освен това несполуки-
те и проблемите връхлетяха 
точно държавите, които се оп-
итаха да наложат псевдокон-
вертируемата си валута и да я 
фиксират към долара, същото 
се случи в азиатските страни 
през 1997-а, в Русия през 1998-
а и Аржентина през 2001-а. 
Свободата на действие в съ-
временния свят е по-ценна от 
всички предимства на „стабил-
ността“.

В крайна сметка колкото и 
несправедлива да ни изглежда 
световната финансова систе-
ма днес, всяка друга алтерна-
тива ще бъде по-малко ефек-
тивна. Така или иначе, иконо-
миката е система, основаваща 
се на ефективността, а не на 
справедливостта. И ако нечии 
отвлечени идеи целят нейното 
разрушаване, ще пострада 
единствено ефективността, 
без да възтържествува спра-
ведливостта. Ето защо алтер-
натива на сегашната система 
просто не съществува.

на думата и съответно изисква 
друго отношение. Това по-ско-
ро е едно читателско, а не писа-
телско общество. Един човек 
публикува даден факт, който 
става обществено известен, 
след като читателите на съот-
ветния блок в интернет започ-
нат активно да го дискутират.

К
огато човек каже: „Въл-
нуват ме проблемите 
на културата“, веднага 
става ясно, че той е се-

риозен, умен и възвишен човек. 
Този, който твърди: „Мен ме 
вълнуват проблемите на сво-
бодата“, е подозрителен. А ако 
някой изведнъж изскочи с 
предложението: „Нека да об-
съдим проблемите на строи-
телството на пътища или из-
возването на боклука“, то той 
направо се възприема като до-
садник, скучен и неромантичен 
човек.

Ето, при Държавната дума 
решиха да създадат Съвет по 
културата. Наскоро бе свикано 
първото му заседание, на 
което се проявиха разни видни 
личности – от политици и депу-

тати до изтъкнати дейци на 
културата.

Самата дума „култура“ има 
едно такова магическо диха-
ние: стига само да се добави 
към названието на което и да е 
учреждение, съвет, каквото и 
да е – и никой никога няма да 
бъде срещу възникването на 
новото образувание. Защото в 
Русия да си срещу културата е 
все едно да напишеш с големи 
букви на челото си: „Аз съм 
идиот“.

В това, че Държавната дума 
е решила сериозно да се заеме 
с културата, има огромен плюс. 
Без съмнение. Даже онези 
хора, които при думата „дър-
жава“ се хващат за пистолета, 
разбират, че без помощта на 
държавата изкуството не 
може да оцелее. Не могат да 
оцелеят музеи, оркестри, фил-
хармонии... Без държавна под-
крепа ще настъпят тежки вре-

мена за киностудии и театри. 
Примерът на издателства, 
които прекрасно се справят 
без подкрепата на държавата, 
и даже едното от тях е готово 
да погълне другото, не вдъхно-
вява никой.

Тази подкрепа трябва да 
бъде законодателно регламен-
тирана. От твърде много годи-
ни насам се говори за необхо-
димостта от приемането на 
закон за културата. И такъв 
закон действително е необхо-
дим.

Не толкова отдавна слушах 
интервюто на известен театра-
лен режисьор-новатор, който 
напълно сериозно говореше, 
че режисьорът трябва да ръко-
води театъра определен брой 
години, а след това трябва да 
се изгони от театъра, за да 
даде път на младите. 

Ако тази „норма“ бе въведе-
на отдавна, нямаше да имаме 

нито театъра на Товстоногов, 
нито Ленкома на Марк Заха-
ров, нито Сатирата на Плучек, 
нито Мастерская на Фоменко, 
нито МХТ на Табаков, нито... И 
като цяло, като се огледаш на-
около, става ясно: най-добрите 
съветски и руски театри са 
именно тези, които много годи-
ни наред са ръководени от 
едни и същи хора. 

Защо го казвам това? Защо-
то новият закон за културата 
трябва да закрепи някои наши 
основни достижения (а не да 
ги разруши), да помогне на 
културата във всичките й про-

явления. Като цяло, да се по-
могне на културата да успее в 
това колкото се може повече 
хора да се възползват от ней-
ните достижения – това е ос-
новната й, може би, единстве-
на задача на всяко едно 
учреждение, в названието на 
което влиза това гордо име 
„култура“. И тук няма как да се 
справим без държавата, и 
хвала на нея, ако именно тя се 
заеме с това.

Обаче в много от нас е неиз-
кореним стремежа да се нака-
ра културата да служи на да-
дено нещо. Някои хора съвсем 
сериозно смятат, че културата 
е като куче: стига да й дадеш 
малко храна и тя ще започне да 
служи на тези, които я хранят. 
Няма да започне. Т.е. ако запо-
чне, значи, това не е култура, а 
ако е култура, то няма да запо-
чне.

Какви ли задължения не 

възложиха върху горката наша 
култура на заседанието на съ-
вета! Била задължена да по-
мага на образованието и да 
съхранява ценностите, и да 
възпитава, ясно от само себе 
си, патриотизъм.

Отдавна ми е станало ясно, 
че патриотът е човек, който ра-
боти добре. Ясно и просто. 
Този, който вика: „Русия е най-
добра от всички!“, всъщност, 
като правило, иска нещо от 
Русия. Нещо конкретно.

Що се отнася до образова-
нието, то ако ние, възрастните, 
сме довели положението до 
това, че на матурата нашите 
деца да бъдат претърсвани с 
детектори за метали, то значи 
няма за каква култура на обра-
зованието да говорим.

Отдавна ми е ясно: 
патриот – това е 
човек, който работи 
добре

Авторът е доктор на икономи-
ческите науки, известен учен

Авторът е наблюдател на 
„Российская газета“, критик, 
популярен тв водещ.

продукт, докато през 1960 г. 
цената е била едва 2,9 трлн. 
долара, или 34%. Да, по време 
на кризите през 2000-2002 г. и 
2008-2009 г. само в развитите 
страни този показател падна 
съответно до 6,3 и 10,2 трлн. 
долара, което наистина е 
много. И какво от това? Срина 
ли се икономиката? Не, през 
2000-2002 г. нямаше свиване 
(САЩ отбелязаха ръст от 7%, а 
ЕС – 5,3%), през в 2008-2009 г. 
имаше спад с 3,8% в САЩ и 
3,7% в ЕС. Да не би финансис-
тите да изгубиха надежда или 
последва вълна от самоубий-
ства?

Трябва да признаем, че та-
кова раздуване на финансовия 
сектор може само да гаранти-

ДА ПОСПОРИМ?

Блогърите 
ще бият

Победата 
ще е за 
чиновника

Д
иктатурата на бюрокра-
цията в Русия произти-
ча от законите и под-
законовите актове, 

които не могат да бъдат отме-
нени чрез блогърите. Например. 
Навърших 45 години и трябва-
ше да променя някои неща в 
паспорта си. Сега вече знам, 
че за да си смени някой руснак 
снимката в паспорта си, той 
трябва да прежали две седми-
ци, да обиколи шест чиновни-
ци и четири инстанции.

Правомощията на бюрокра-
тите нарастват и броят на доку-
ментите се увеличава. Ето една 
нова инициатива, която, мисля, 
ще роди нов отдел или админи-
стративна служба за чиновни-
ци, които уж ще приемат жалби-
те на блогърите. Но щом 
бюрокрацията е сляпа за съ-
ществуващите неща, не й тряб-
ват нов чифт очи и уши. Преце-
нете сами, пълно е със сайтове 
за подаване на жалби, а резул-
тат няма. Да са уволнили или 
затворили някого, да са отме-
нели абсурдна наредба? Не. 
Ако някой блогър успее да се 
докопа до президента, става 
чудо, за него пишат във вестни-
ците. Словото е свободно, но 
чиновниците в администрации-
те не поемат отговорност за на-
рушенията си. 
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Ключова дума Всеки пети руснак иска да срещне златната рибка и да й предаде своята молба

Руската 
мечта: каква 
е тя и може 
ли да се 
сбъдне

ЕКАТЕРИНА ДОБРИНИНА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Институтът по социология 

представи резултатите от ново 

изследване: руснаци отговарят 

на въпроса за какво мечтаят. 

„РГ“ първи получи текста на 

доклада. 

3 1.
Хората искат най-ве-

че здраве за себе си и 

за своите близки (43% 

от отговорилите), заможен жи-

вот, без „да броят стотинките“ 

(39%).

2.
Една четвърт от учас-

тниците в социоло-

гическото проучва-

не биха пожелали щастие за 

своите роднините. 

3.
Всеки пети би поис-

кал апартамент или ви-

ла, 18% мечтаят за лично 

щастие, 15% искат успешна ка-

риера и доходна работа. 

НАЙ-

ГОЛЕМИ

МЕЧТИ

 Социолозите 
предложиха да 
„хванат златната 
рибка и тя да им 
изпълни три желания

процента от всички анкетирани 

мечтаят Русия да стане велика и 

мощна държава

процента от руснаците на въз-

раст до 55 години смятат, че за-

падният индивидуализъм и либе-

рализъм „не са нашият път“

60

54

САМО ЦИФРИ

Резултатите се оказаха инте-
ресни. Преобладаващото мно-
зинство (90%) отговарят, че 
дори и скромно, но все пак меч-
таят за нещо. Една четвърт 
(27%) от анкетираните казват, 
че са мечтаели като млади. 
Една трета от участниците на 
възраст между 16 и 25 години 
(31%) категорично заявяват: в 
мечтите няма никакъв смисъл, 
трябва да се живее сега, в ре-
алния свят. И все пак три чет-
върти от руснаците смятат, че 
животът без мечти е скучен и 
погрешен. Дори желанията да 
са скромни.

За какво най-много мечтаят 
нашите хора? Социолозите 
предложиха „да хванат златна-
та рибка и да поискат да им из-
пълни три желания“. Оказа се, 
че хората най-напред пожела-
ват здраве за себе си и своите 
близки (така отговарят 43%), 
после да живеят охолно, без 
да се налага „да си броят сто-
тинките“ (39%), а една четвърт 
биха пожелали щастие за род-
нините си. Колкото и да е 
странно, въпреки „агресивните 
реклами“ на луксозни стоки и 
светските хроники, по-голяма-
та част от руснаците не искат 
от златната рибка яхти, све-
товна слава или невиждана 
красота. 

Потенциалните собственици 
на яхти или пътешественици у 
нас са не повече от 6-7%. Едва 
трима от сто искат да имат 
свой бизнес и само един да ра-
боти в чужбина. Абсолютно 
никой не иска слава.

Всеки пети иска с едно мах-
ване на рибешката опашка да 
се сдобие с апартамент или 
вила, 18% мечтаят за лично 
щастие, 15%  за кариера и до-
ходна работа. Характерното е, 
че за „дълъг живот“ мечтае 
само един от сто руснака.

След приказката за златна-
та рибка социолозите предло-
жили на анкетираните да избе-
р а т  н я к о л к о  и з в е с т н и 
фолклорни произведения, 
като отбележат кое от тях из-
разява най-точно „руската 
мечта“. Първото място се пада 
на чужденката Пепеляшка – в 
нея образът на руската мечта 
е забелязан от 40% от анкети-

раните. Всъщност 60% от посо-
чилите тази приказка са жени, 
а в 16% от случаите изборът е 
на мъже.

Вторият народен герой е на-
шият Емеля от приказката „По 
заповед на щуката“. Точно той 
с невероятния си късмет въ-
плъщава националната мечта 
на около една четвърт руснаци 
(28% мъже и 19% жени). При-
близително една пета, предим-
но мъже, вижда националната 
мечта въплътена във внуши-
телните образи на руските бо-
гатири – защитниците на роди-
ната. Всеки шести руснак 
харесва образа на безкрайно-
то изобилие – реките от мед и 
масло.

Като цяло социолозите 
предвиждаха подобни резул-
тати. Изненадата дойде при 
учените, след като редом до 
„заповедта на щуката“ в рей-

тинга на „приказните мечти“ 
застанаха уралските сказания 
„Каменното цвете“ и „Малахи-
товата кутийка“, където герои-
те са готови да продадат душа-
та си, да заложат личното 
щастие и свобода, за да по-
стигнат съвършеното майстор-
ство. 

А образът на „добрия цар“ 
(чиято роля в редица приказки 
играе известният на всички 
руснаци Петър I) олицетворява 
руската мечта само при един 
на всеки десет запитани. Още 
по-малко нашите съграждани 
харесват хитрия Балда, който 
възтържествува над господа-
ря си или свободолюбивия 
Стенка Разин.

Коя историческа епоха би 
била подходяща за един рус-
нак? Въпросът е важен, тъй 
като повече от половината рус-
наци вярват, че историческите 
събития, които се случват в 
страната ни, не са случайни, а 
предопределени от някаква 
велика световна мисия, която 
Русия трябва да изпълни. 

Две трети от анкетираните 
мечтаят страната ни да стане 
велика и мощна държава, 
както се пее в химна. Според 
данните от анкетните проучва-
ния обаче никой не търси иде-
алите в миналото. Руската им-
перия е сбъдната мечта едва 

Михаил Горшков
ДИРЕКТОР НА 

ИНСТИТУТА

ПО СОЦИОЛОГИЯ

През последните 100-150 го-

дини „руската мечта“ постоянно 

търпи промени. Да вземем на-

пример близкото минало: през 

първите десетина години след 

войната най-голямата мечта бе-

ше „да няма война“. После мно-

зина повярваха в „светлото ко-

мунистическо бъдеще“. През 

70-те години на 20 век колек-

тивната мечта започна да при-

добива образа на „потребител-

ския рай“ (в това отношение 
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дълго идеализирахме Запада, 

докато не стана ясно, че и там 

не всичко е толкова просто и 

лесно). През последните десе-

тилетия страната ни започна да 

губи от „енергията на великата 

цел“, хората затънаха в лични-

те си проблеми, от които държа-

вата се самоотлъчи. Жилищният 

въпрос, нуждата от по-големи 

доходи, достъпът до добро меди-

цинско обслужване и образова-

ние – това стана най-важното. 

Сега ни е трудно да си пред-

ставим онзи национален единен 

устрем към голямата цел, както 

например по време на Великата 

отечествена война и след нея, в 

годините на индустриализацията 

или усвояването на космоса. В 

тази връзка бих премислил мно-

го внимателно перспективите на 

програмата за модернизация на 

всички сфери от обществения 

живот. За да бъде успешна, тя 

трябва да събуди достатъчно ен-

тусиазъм в обществото. 

Могат ли да се сбъднат мечтите 

на руснаците? Аз съм социолог, 

а не пророк. Мога да кажа само 

следното: руснаците мислят, че 

има шанс мечтите им да се сбъ-

днат, макар половината да не 

вярват в това.

на всеки девети руснак, а само 
14% идеализират епохата на 
Брежнев. През 2000 година 
само 6% смятаха, че „хубавият 
живот“ започна с ерата на па-
зарната икономика. Днес 
почти една трета са сигурни, че 
„руската мечта“ се сбъдва 
пред очите ни, сега веднага, а 
14% свързват реализирането 
й с днешните политици (особе-
но със сегашния президент, по-
сочен от 9%). Около една 
трета от запитаните (31%) от-
говарят на учените, че нито 
един период от нашата исто-
рия не може да се определи 
като идеален.

Категорично отказваме да 
търсим идеала на Запад. „Ру-
ската мечта“ коренно се разли-
чава от западната именно в 
тълкуването на свободата 
(едно от най-важните понятия 
за всеки руснак). 

Нашата руска свобода или 
по-точно „воля“. Както казват 
анкетираните, това е възмож-
ност „сам да си бъдеш госпо-
дар“ независимо от обстоятел-
ствата. 54% от руснаците на 
възраст до 55 години смятат, 
че индивидуализмът и либера-
лизмът на западния модел „не 
са нашият път“, за Русия са 
важни усещането за общност, 
колективизъм и строго дър-
жавно управление (или про-
словутата „твърда ръка“). Да 
не си помислите, че подобни 
патриархални възгледи са при-
същи за малките градове и 
села. Измежду анкетираните 
представители на мегаполиси-
те противниците на западните 
ценности наброяват близо 
65%, а броят на привържени-
ците пада до 35%.

Според мнението на учас-
тниците в анкетата през по-
следните години „национални-
ят ни характер“ доста се 

влоши. Две трети до три чет-
върти от руснаците смятат, че 
обществото ни не проявява 
нужното уважение към по-въз-
растните хора, безкористност 
и готовност за помощ, има все 
по-малко честност, уважение 
към жената, патриотизъм, до-
бронамереност, искреност и 
честност, трудолюбие. Ако 
нещо се е увеличило, то това са 
агресията и цинизмът. Или по-
скоро смятат, че сме станали 
активни и целеустремени и по-
малко податливи на внушение.

Какво искаме от живота? 
Справедливост преди всичко. 
Така са отговорили 45% от за-
питаните. И най-вече социална 
справедливост –  равни права 
за всички и силна държава, 
която се грижи за своите граж-
дани. 

Другите лозунги (свобода на 
словото, демокрация, Русия 
отново със статут на велика 
държава и др.) се подкрепят 

приблизително от една чет-
върт от населението, а остана-
лите не успяват да съберат и 
една пета от всичките гласове.

Живеят ли руснаците в спра-
ведливо общество? 83% отбе-
лязват, че разликата в доходи-
те е прекалено голяма, 54% 
смятат, че получават много по-
малко от заслуженото според 
квалификацията и заемат в об-
ществото много по-скромно 
място от това, което им се по-
лага. 

Само 12% смятат сегашната 
система за разпределение на 
частната собственост за спра-
ведлива, едва една четвърт 
(27%) .

В мечтите си нашите съграж-
дани виждат едно общество, в 
което поне 40% представляват 
така наречената средна класа, 
трудолюбива и добре платена. 
Само 6% мечтаят да бездейст-
ват. И едва 2% не искат децата 
им да работят...

Подавляващото 
мнозинство (90%) 
казва, че има макар 
и скромна, но все 
пак мечта
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Беседата води
Михаил Фалалеев

За това кой и как защитава сви-
детелите разказва началникът 
на Управлението по осигурява-
не безопасността на лицата, 
подлежащи на държавна за-
щита Александър Лебедев.

Най-голямата 
полицейска тайна

Това си е чисто мъжка работа, 
служителите с поли нямат ра-
бота тук. Дори само заради 
пълното бойно снаряжение, 
което е непосилно тежко. За 
да бъде всичко реално, ме 
екипираха като войник, който 
поема защитата на свидетел. 
Върху униформата ми навля-
коха стегната бронежилетка с 
най-висока степен на защита, 
каквато ползват при водене 
на  истински бойни действия. 
Върху нея облякох друга жи-
летка с пълен боен комплект. 
За главата ми дадоха трики-
лограмова защитна каска и ми 
връчиха оръжие. 

Така екипиран едва стоиш 
на краката си, камо ли да се 
движиш… А войниците трябва 
в този вид да бягат, да прикри-
ват хора и да стрелят.

В деня, в който застъпих на 
служба, преговаряха „урока“ 
за придружаване на охранява-
но лице от дома до колата. Аз 
бях охраняваната. Отначало 
всичко вървеше добре. Под 
охраната на двама яки мъже 
спокойно излязох от входа, 
придружиха ме до бронирана-
та кола с тонирани стъкла, 
сложиха ме на задната седал-
ка до охраната и ме откараха 
в неизвестна посока. Поиска-
ха да повторим упражнението. 
Както първия път излязохме 
спокойно от входа и изведнъж 
някой извика: „Опасност!“. 
Нечия ръка ме сграбчи за 
врата, друга през кръста. На-
ведоха ме, вдигнаха ме във 
въздуха и буквално ме хвър-
лиха на задната седалка на 
колата. 

През цялото това време 
един от войниците ме прикри-
ваше, а друг стреляше. Колата 
се понесе напред, а аз пъл-
зешком се наместих на седал-
ката. 

Повторихме упражнението 
няколко пъти. След това слу-
жителите от специалното под-
разделение се извиняваха, че 
за малко са щели да ми счупят 
врата: „Когато възникне реал-
на опасност, изобщо не се це-
ремоним “.

Момчетата и досега помнят 
първия си „клиент“. Наркоман, 
който станал случаен свиде-
тел на убийство в публичен 
дом. Оставили го жив, само 
ако си мълчи. 

И младежът наистина мъл-
чал известно време, от страх 
даже отказал наркотиците. 
Но после все пак отишъл да 
се „предаде“. За кратко бил 
под защита, убийците били не-
забавно задържани и аресту-
вани. 

Младежът и досега е под 
наблюдение, както всички 
преминали през програмата за 
защита на свидетелите. Човек 
никога не знае… 

Най-трудното за свидетели-
те, които ги грози опасност, е 
пълната изолация. Те трябва 
да се откажат не само от рабо-
тата си и обичайния начин на 
живот, но и от общуването с 
близките хора.

Отначало 
всичко бе 
добре...

Арнолд Шварценегер успешно 

защити свидетелката.  На ред е 

руската полиция

" 
В Америка, на всеки от 

50-те хиляди лица, които 

са свидетели по углавни 

дела, се изразходват средно по 

40 хиляди долара. По правило, 

става дума за осигуряване 

физическата охрана на човека, 

оказване на помощ да си смени 

местонахождението, работата. 

Свидетелят получава помощи в 

течение на година и половина“.

" 
Най-важното е да се за-

щити свидетелят в пери-

ода между получаването 

на оперативна информация от 

него и даването на показания 

под клетва. Включително, в ма-

териалите по углавното дело, ли-

цето може да се води под псев-

доним. Веднъж една свидетелка 

по углавно дело фигурираше 

при нас с мъжко име“.

ЦИТАТИ

Салли Салиба

Владимир 
Сич

НАЧАЛНИК НА  ОТДЕЛА  ЗА ЗАЩИТА 

НА СВИДЕТЕЛИ  В САЩ

НАЧАЛНИК НА ОТДЕЛА ЗА БОРБА С 

БАНДИТИЗМА В САНКТ ПЕТЕРБУРГ

Начальникът на управление към МВР на Русия Александър Лебедев

Александър Валентинович, пра-
вим си изводи за охраната  на  сви-
детелите само от  холивудските 
екшъни, а за нас това е рядка ек-
зотика. Колко  души се намират 
под ваша защита?
През 2011 г. сътрудниците на 
подразделенията за държавна 
защита към МВД на Русия са 
осигурили 5,5 хиляди мерки за 
безопасност, а под защита са 
се намирали малко по-малко от 
3,5 хиляди души.

С какъв арсенал разполагате?
При необходимост защитава-
ният получава лична денонощ-
на охрана, бронирана жилетка, 
средства за електронна ради-
овръзка, дори средства за са-
моотбрана – например газов 
спрей, електрошоково устрой-
ство. По време на съдебните 
процеси той може да бъде на-
станен на безопасно място – 
квартира, крайградска къща 
или пансион и при всяко пре-
местване му се осигурява фи-
зическа защита.

В изключителни случаи за-
конът предвижда  и промяна на 
външния вид. Вече провеждани 
ли са пластични операции?
Такава мярка за сигурност – 
това по скоро е изключение, 
отколкото правило. Предста-
вете си доколко волево и кате-
горично трябва да бъде подоб-
но решение за свидетеля. Ако 
след това той получи възмож-
ността да се върне към привич-
ния си живот, то той все едно 
никога няма да може да си 
върне предишната външност. 
Затова по-често се прилага 
гримиране например при пре-
возването от съдебната зала 
до безопасно място.

Какво включва в себе си поняти-
ето „Държавна защита на свиде-
телите“ и кой има право на така-
ва защита?
В съответствие със законода-
телството право на държавна 
защита, ако става дума за по-
търпевш, свидетел или друг 
вид участник в углавно съдеб-
но производство, има всеки 
човек, който е станал очеви-
дец на престъпление, ако спря-
мо него или негови близки съ-
ществуват реални заплахи. 
Необходимите мерки за безо-
пасност се прилагат на всички 
етапи на наказателния процес 
– от момента на завеждане на 
углавното дело до произнася-
нето на присъдата. Държавна 
защита може да се прилага 
даже в случаи, когато углавно-
то дело още не е заведено и 
очевидецът само потенциално 
може да бъде свидетел или по-
търпевш. Информацията за 
възможната заплаха ще бъде 
проверена и, при наличието на 
основания, безопасността му 
ще бъде осигурена. Решението 
за прилагане на държавна за-

щита се изисква с мотивирано 
постановление на началника 
на дознанието, следователя 
или съдията. А ние, вече в за-
висимост от степента на запла-
ха, определяме конкретните 
мерки за безопасност и правим 
всичко, за да защитим живота 
и здравето на човека.

Колко  струва  на  хазната  защи-
тата  на  свидетелите?
Действащата Държавна про-
грама е разчетена за пет годи-
ни. Общият обем на федерал-
ните бюджетни средства за 
периода 2009-2013 г. ще дос-
тигне 1338,9 милиона рубли. 
Трябва да се отчете, че в про-
грамата участват органи, осъ-
ществяващи мерки за безопас-
ност и социално подпомагане 
– МВД, ФСБ, Министерство на 
отбраната, ФСКН, ФСИН, ФТС, 
Министерство на здравеопаз-
ването, Министерството на 
труда и социалната защита и 
Федералната медико-биоло-
гична агенция.

МВД на Русия е назначено за 
координатор на провежданите 
работи и именно с наши сили се 

реализират почти 90 процента 
от всички мерки за безопас-
ност. Като цяло за 2012 г. за 
финансирането на такива 
мерки по безопасност са заде-
лени 281,1 милиона рубли, в 
това число за МВД на Русия – 
127,5 милиона рубли, което 
като цяло удовлетворява фи-
нансовите потребности.

Имало ли е опити за покушения, 
отвличания, нападения на защи-
таваните от вас хора?
Мога да кажа, че ежегодно 
само нашите сътрудници раз-
криват повече от двеста прес-
тъпления, свързани със запла-
хи към защитавани лица. Ние 
работим изпреварващо, прог-
нозираме ситуацията и изграж-
даме стратегията за защита по 
такъв начин, че да се избегне 
самото нападение. Ако такова 
все пак се случи – това означа-
ва, че има пропуски при про-
верката на всички, които биха 
могли да представляват запла-
ха за защитаваното лице. Ние 
предварително разкриваме и 
задържаме тези, които пред-
ставляват заплаха за нашите 

„клиенти“. Престъпниците 
просто са лишени от възмож-
ността да реализират своите 
заплахи.

За трите години, откакто на-
шата служба съществува, мер-
ките за безопасност са се при-
лагали по отношение на почти 
7000 души и само веднъж това 
число е било помрачено от фа-
тална загуба. Причина за въз-
никналата ситуация е било не-
спазването на установените 
правила от страна на защита-
вания. Загуби сред личния със-
тав не сме имали.

Благодарение на ефектив-
ността на провежданата рабо-
та, мероприятията протичат 
без изстрели и сензации. Още 
веднъж ще подчертая: употре-
бата на сила или оръжие – това 
са крайни мерки, освен всичко 
означаващи, че ние някъде сме 
допуснали грешка. Между дру-
гото, ние се стремим да защи-
тим човека не само от външни 
заплахи, но и от самия него. 
През изминалата година в на-
шата структура бе създадено 
ново подразделение – психо-
логическа регулация. Психоло-
зите изучават човека, който ни 
се е доверил, консултират съ-
трудниците какви реакции да 
очакваме при работата с него. 
И най важното – да помогнат 
на човека психически да из-
държи. Защото всеки, който е 
под защита, живее в състояние 
на постоянен стрес, когато са 
възможни истерични пристъпи 
и дори опити за самоубийство.

А колко често с молба за защита 
към вас се обръщат следовате-
ли и съдии?
През 2011 г. мерки по безопас-
ност са приложени по отноше-
ние на повече от 900 длъж-
ностни лица, в това число и 360 

съдии. Аз нямам право да назо-
вавам техните конкретни 
дела, но става дума и за теро-
ристична, и за екстремистка 
дейност, и за разследването 
на корупционни престъпления, 
и за други углавни дела, в 
които фигурират организирани 
престъпни групировки.

ВЪПРОС – ОТГОВОР 

Кореспондентът на „Русия и 

България“ поработи в 

специалното звено за защита на 

свидетелите

СВЕТЛАНА БРАЙЛОВСКА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ
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Тук е живял великият Добриня
Корени Малко селище в Рязанска област се самообяви за родното място на епичния богатир 

НАТАЛИЯ РАДУЛОВА 
СПИСАНИЕ “ОГОНЬОК”

Шилово е готов декор за снимане 

на приказки. От мъглата се 

появява ту църква, ту наклонила 

се дървена къщичка, ту брегът на 

река Ока...

От мъглата излиза и директо-
рът на етнокултурния център 
„Заряна“ Андрей Гаврилов. Не-
говият племенник, Александър 
Гаврилов, който завежда мест-
ния музей, стои редом до чичо 
си. „Добриня е наш! – почти 
хором казват те, преди още да 
сме задали въпросите си. – Той 
е тукашен.“

Въпреки че известният епи-
чен герой има най-малко девет 
вероятни прототипа, хората от 
Шилово са уверени, че най-
много за тази роля подхожда 
добрият юнак Добриня, който 
през XIII век там наблизо е бил 
на острова и, играйеки си, е 
хвърлял брадви по Иля Муро-
мец. Те имат и доказателства. 
„Карта!“ – тържествено обявя-
ва Александр Петрович и из-
важда преснет на ксерокс лист 
хартия с план на местността от 
XVII век, където е отбелязан 
Добринин остров на река Ока 
след устието на река Пара, на 
днешната територия на Шило-
вския район. „Епос! – не по-
малко тържествено обявява 
Андрей Николаевич и без 
пауза започва да пее силно: – 
Молодой Добрыня, свет Ники-
тьевич, во праву руку брал бу-
ла-а-атный меч...“ Гаврилови 
твърдят, че и този епос е мес-
тен, записан от местните ет-
нографи още през 60-те години 
по времето на Хрушчов. „Баби-
те ни са го пели от векове 
насам“.

В музей се съхранява още 
едно доказателство: „Пластин-
ка от пояса!“ Преди войната в 
местния совхоз решават да из-
равнят някои от могилите, за 
да приготвят поле за отглеж-
дане на зеле. В една от могили-
те работниците откриват по-
гребение на руски войн. Някой 
откраднал меча му, друг – 
шлема, местният коняр отмък-
нал ризницата, а за друг оста-
нала златната пластинка от 
пояса. „Как са наричали нашия 

Тримата богатири на 

кръстопът. Добриня е 

отлява

рязански Добриня? – пита 
Александр Петрович и отгова-
ря: Добриня Рязанич Злат 
пояс! Не е изключено, че имен-
но той е лежал в онази могила“. 
През 1978 г. пластинката е пре-
дадена в местния музей и сега 
тя се съхранява в стъклена 
витрина с табелка „Елементи 
от мъжки поясни атрибути“. 
Местен предприемач е отку-
пил от някой и ризницата. Но 
дали е истинската или не, няма 
как сега да се разбере. Още по-
вече, че бизнесменът даже и 
не дава на етнографите да я 
видят. „Платете ми 25 хиляди 
рубли и ризницата е ваша“, – 
това са му думите.

„Ох, колко красив е бил До-
бриня, се усмихва Светлана 
Костина, завеждаща експози-
ционния сектор в етнокултур-
ния център. – Той е свирел на 
гусли, четял е книги, нямал е 
равен по шахмат. Руси къдри-
ци, с широки рамене – жените 
са съхнели по него. Днес таки-
ва мъже в Шилово почти няма 
– уверена е Светлана Влади-
мировна. „Срещат се, разбира 
се, и едри мъже, но не са 
юнаци. И са със слаб характер, 
все се крият зад полата на 
жена си. Заради това се разде-
лих с моя“.

В Шилово има и детско-юно-

Биографията на героя
Добриня Никитич отдавна е 

сравняван от мнозина с Добриня 

от летописите, чичото на Влади-

мир. Той е смятан за представи-

тел на висшето руско общество, 

от рода на княз-дружинник. В 

лицето на епичния Добриня са 

се слели две летописни лично-

сти, едната – южноруска, а дру-

гата – северноруска. Харак-

терните черти, приписвани на 

Добриня в епоса, където се въз-

пява младостта му според Вол-

нер са пренесени върху него от 

Волга. Някои от историците смя-

тат Добриня за отражение на 

Кришна, въплъщение на Вишну, 

възпят в Хариванса, на което се 

противопоставят други специа-

листи, според които Добриня и 

Альоша са митични, наследени 

по традиция от руснаците, древ-

ноарийски персонажи, които съ-

ответстват не на Кришна, а на 

Индра, и които олицетворяват 

слънцето. Всеволод Милер („Ет-

нографски обзор“, 1890 г.) съ-

поставя Добриня с турския бо-

гатир Ашик Кериб от приказка, 

записана от Лермонтов вероятно 

в Кавказ. Майков пък вижда в 

Добриня просто представител на 

висшата класа на руския народ: 

той е от княжески ранг, богаташ, 

има висше образование, отличен 

стрелец и борец, познава всич-

ки тънкости на етикета, разумен 

в думите си, но лесно се увлича 

и не е много твърд; в личния си 

живот е тих и смирен човек.

По време на военноисторическия фестивал “Богатирска

планина”

шески казашки център „Добри-
ня Никитич“. Децата там се 
обучават на стрелба, ръкопа-
шен бой, защото знаеш ли, току 
виж някой лош човек ги напад-
не.  Хората от Шилово винаги 
са били уверени, че Добриня е 
родом от тези краища. За това, 
като за нещо подразбиращо се 
от само себе си, е писала ря-

занската преса още през XIX 
век. На герба на района са изо-
бразени меч и пояс. В химна се 
споменава „меча свещен на ря-
занеца Добриня“.

Едва през тази година мест-
ната администрация решила, 
че вече е време да започнат да 
привличат туристи с това. В 
края на краищата, Великий 
Устюг успя да стане родината 
на Дядо Мраз, с какво Шилово 
е по-лошо? Даже и Добриня да 
е митологичен герой, нищо не 
пречи да заявят правата си 
върху марката.

„Искаме туристите да дой-
дат при нас“,  споделя планове-
те си Людмила Агафонова, за-
местник началник на района по 
социалните въпроси. Да се до-
береш до Шилово, обаче, не е 
лесно: пътят натам е толкова 
разбит, че по-добре въобще да 
я няма тази асфалтова настил-
ка. „Може, разбира се, да отде-
лим пари за пътя, размишлява 
Людмила Николаевна. Но 
бързо се сеща. – Човек не 
може да живее само с хляб!“

Понякога съвременните ши-
ловски богатири излизат 
срещу враговете си с оръжие. 
През един почивен ден един от 
жителите на селището в със-
тояние на алкохолно опияне-

ние почнал да стреля с пушка 
във въздуха. А „двама непъл-
нолетни се скарали, защото 
единият, намиращ се в състоя-
ние на алкохолно опиянение на 
задната седалка на мотоцик-
лета, дърпал мотоциклетиста 
за ръкава на якето и му пречел 
да кара“.

Хората в Шилово са разни. 
Едни пият и правят много пако-
сти, други се занимават със си-
лова възпитателна работа. По-
някога сменят местата си. 
Няма как да отгатнеш: дали ще 
те спаси от хулиганите, дали 
пък няма да ти вземе телефо-
на, като Добриня е отнел сто-
ката на търговеца. Днес повта-
рящ ученик докарва до 
състресение на мозъка някое 
добро момче, а утре доброто 
момче се сбива с повтарящия 
ученик. Уж са добри момчета, 
пък изведнъж могат да те сме-
лят от бой за нищо и след това 
да седнат да се оплакват: 

„Майчице, защо, си ме родила? 
Нямаше тогава аз, Добриня, да 
вървя по голямото поле и ня-
маше напразно да пролея кръв 
човешка.“

„Сега ще ви покажем най-до-
брите юнаци“, казва директо-
рът на музея и те се строяват в 
редица на снега за групова 
снимка: работникът Прошков, 
етнографът Гаврилов, контро-
льорът на междурайонния 
отдел на данъчната служба 
Федоров. Единият нищо не 
вижда без очила: „Къде сте ме 
довели?“ Вторият се оплаква: 
„Жена ми ме напусна, вече не 
ме била обичала“. Третият про-
дължава да доказва, че след 
като мюсюлманите са дошли 
да живеят на нашата земя, 
значи, те трябва да изучават 
православие в училище заедно 
с всички „нормални деца“. 
„Внимание, снимам!“ – вика фо-
тографът, и те замират. Тихо 
стоят на брега на великата 
река простите богатири, гор-
достта на Шилово, без смуще-
ние гледат в камерата, увере-
ни в правотата си. Както е 
успокоявала майката техния 
земляк, даже и да не е същест-
вувал, но със сигурност не из-
мислен: „Ти си едничък, други  
Господ не е дал, не е дарил“.

Тихо стоят на брега 
на великата руска 
река простите 
богатири, гордостта 
на Шилово 

Про Добрыню Никитича и Змея Горыныча

От Пучай-реки прохладой 
несёт.

Соскочил Добрыня с коня, 
бросил поводья молодому 
слуге:

– Ты постой здесь, покара-
уль коня.

Снял он с головы шляпу гре-
ческую, снял одежду дорож-
ную, всё оружие на коня сло-
жил и в реку бросился.

Плывёт Добрыня по Пучай-
реке, удивляется:

– Что мне матушка про Пу-
чай-реку рассказывала? Пу-
чай-река не свирепая, Пучай-
река тихая, словно лужица 
дождевая.

Не успел Добрыня сказать – 
вдруг потемнело небо, а тучи 

на небе нет, и дождя-то нет, а 
гром гремит, и грозы-то нет, а 
огонь блестит...

Поднял голову Добрыня и 
видит, что летит к нему Змей 
Горыныч, страшный змей о 
трёх головах, о семи когтях, из 
ноздрей пламя пышет, из ушей 
дым валит, медные когти на 
лапах блестят.

Увидал Змей Добрыню, гро-
мом загремел:

– Эх, старые люди пророчи-
ли, что убьёт меня Добрыня 
Никитич, а Добрыня сам в мои 
лапы пришёл. Захочу теперь-
живым сожру, захочу-в своё 
логово унесу, в плен возьму. 
Немало у меня в плену русских 
людей, не хватало только 

Добрыни.
А Добрыня говорит тихим го-

лосом:
– Ах ты, змея проклятая, ты 

сначала возьми Добрынюшку, 
потом и хвастайся.

Хорошо Добрыня плавать 
умел; он нырнул на дно, поплыл 
под водой, вынырнул у крутого 
берега, выскочил на берег да к 
коню своему бросился. 

А коня и след простыл: испу-
гался молодой слуга рыка зме-
иного, вскочил на коня да и 
был таков. И увёз всё оружье. 

Нечем Добрыне со Змеем 
Горынычем биться. 

А Змей опять к Добрыне 
летит, сыплет искрами горю-
чими, жжёт Добрыне тело 

белое. Дрогнуло сердце бога-
тырское.

Поглядел Добрыня на берег, 
– нечего ему в руки взять: ни 
дубинки нет, ни камешка, то-
лько жёлтый песок на крутом 
берегу, да валяется его шляпа 
греческая.

Ухватил Добрыня шляпу 
греческую, насыпал в неё 
песку жёлтого ни много ни 
мало – пять пудов да как уда-
рит шляпой Змея Горыныча – и 
отшиб ему голову.

Из книги 
Русские Богатыри (былины) 

в персказе И.Карнаухова 
Калининградское книжное 

издательство
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Толерантност
ОТКРИТ УРОК

Т
ази модна дума „толе-
рантность“ (толерант-
ност) ...

Дума, която, да зна-
ете, все още не съществува в 
тълковните речници на ру-

ОТГОВОРИ

По хоризонтала:  Визитёр | Валенок | Новикова | Аванс | Дартс | Лето | Миткова | Раёк | Баку | Чулок | Жако | Кампос | Гало | Твен | 
Кремль | Оракул | Джерси | Руно | Шина | Негр | Нарцисс.
По вертикала: Демченко | Нарколог | Смак | Виги | Коклюшкин | Кант | Золото | Крым | Вето | Померанец | Ника | Слабость | Рэкет | 
Допрос | Вооружение | Кокос | Стекло.

Сканди  Проверете речниковия си запас

Руска кухня  Салата от бяло зеле с плодове
ястията особена пикантност и 
острота. При избора на асорти-
мента и количеството предяс-
тия за празничната трапеза 
трябва да се обръща внимание 
на разумното съчетание на зе-
ленчукови, месни, рибни и 
други ястия. Да речем празнич-
ната трапеза е на основата на 
предястия, затова те трябва 
да са в достатъчно количе-
ство. 

Студените блюда и предяс-
тия трябва да са оформени 

красиво. От оформянето им за-
виси красотата и тържестве-
ността на наредената трапеза. 
Първото впечатление предо-
пределя оценката на цялото 
тържество. Да започнем от 
простото – зелева салата.

Ще са ни нужни:
300 г зеле, 1 неголяма ябълка, 

2 сливи, 2 с.л. стафиди, 

морков, зелен лук, 

2-3 с.л. майонеза, 

2-3 с.л. кефир, сол, захар.

Начин на приготвяне:
Нарежете зелето на сламки, сме-

сете със сол и захар, разтрий-

те с ръце до излизането на сок, 

след което изтискайте сока.

Добавете настърганите на ед-

ро ренде морков и ябълка, на-

киснатите стафиди, нарязаните 

сливи, малко наситнен зелен лук, 

подправете с майонеза и кефир 

и объркайте. При сервиране на-

ръсете със ситно нарязан зе-

лен лук.
Готвач Юс

Изобилието и разнообразие-
то на студени блюда и пре-
дястия, твърди сайтът за гур-
мани SuperCook.ru, винаги е 
било особеност на руската 
трапеза. Те се приготвят от 
пресни и консервирани зе-
ленчуци, гъби, яйца, месо, 
риба, птиче месо и други про-
дукти. За подправки към 
предястията се използват 
всевъзможни овкусители – 
сметана, сосове, хрян, оцет, 
майонеза, които придават на 

1 2

3 4

tolerantia – търпимост. И това 
наистина е търпимост, която 
човек проявява към нещо или 
към някой. В културологията 
този термин се използва, за да 
се обозначат разбиране и ува-
жение към друга култура, към 
отличията на представителя 
на другата култура – етниче-
ски, национални, расови, рели-
гиозни и езикови.

Може толерантно да се отна-
сяш към чуждия начин на живот, 
към чуждото поведение, към 
обичаите, мненията, идеите.

На хартия това действително 

изглежда красиво, но в живота 
всичко е по-различно.

Както отбелязва филологът 
Владимир Новиков в своя Реч-
ник на модните думи, простите 
хора тази дума толерантност, 
като правило не я знаят и не 
искат да я знаят, а предвзетите 
интелектуалци като я чуят, и се 
намръщват: само толерантност 
ни липсва тук!

Не оскърбявай религиозни 
възгледи, не си и помисляй да 
изгледаш накриво национални 
дрехи, не рискувай черните да 
наречеш негри, дръж си езика 

ския език! Тя може да бъде на-
мерена само в речниците на 
чуждите думи или в някои спе-
циализирани речници (напри-
мер на методичните термини). 
Тя идва от латинската дума 

Марина
Корольова

МОСКВА

 АНЕКДОТИ ОТ МОСКВА

– Скажи, как выступили 
российские пловцы в Лондоне?
– А ты знаешь, неплохо. «Золо-
та», конечно, нет, но и не пото-
нул никто!

– Куда решили в отпуск съез-
дить отдохнуть?
– Мы с женой подсчитали наш 
бюджет и решили, что мы не 
устали!

Если ваши глаза закрыли 
мягкие ручки, в спину уперлись 
пышная грудь, а сзади послы-

шалось «Отгадай, кто?», в 
любом случае отвечайте: «Се-
рега, ты, что ли?» Поверьте, 
так будет лучше.

В супермаркетах, по большому 
счету, продаются только два 
товара: мешки для мусора и 
мусор для мешков.

Самую страшную магнитную 
бурю перенес инженер Сидо-
ров, который подарил жене на 
20-летие супружеской жизни 
магнитик на холодильник.

Избрани стихове 
от руски поети

Или даже не Бог, 
а какой-нибудь его зам
Или даже не бог, а какой-нибудь 

его зам

поднесет тебя к близоруким 

своим глазам

обнаженным камушком, мертвым 

шершнем

и прольет на тебя дыхание, как 

бальзам,

настоящий рижский густой 

бальзам,

и поздравит тебя с прошедшим

– с чем прошедшим?

– со всем прошедшим.

Покатает в горсти, поскоблит 

тебя с уголка –

кудри слабого чаю

лоб сладкого молока

беззащитные выступающие 

ключицы

скосишь книзу зрачки – плывут 

себе облака,

далеко под тобой, покачиваясь 

слегка

больше ничего с тобой

не случится

Запомнете: Вера Полозкова. 
Знаещите хора казват, че в 
Русия ще се появи поет от 
ранга на Бродски. И веднага 
добавят едно условие: ако 
Вера не загуби своя талант, 

което, разбира се, не е изклю-
чено – Вера е млада и красива, 
популярна, дава интервюта за 
телевизии, вече са написани 
хвалебствени статии. Но са на-
писани и стихове. И то какви!

ВЕРА ПОЛОЗКОВА

Вера Полозкова

– Ну привет, вот бог, а я его 

генерал,

я тебя придирчиво выбирал

и прибрал со всем твоим

барахлишком

человеческий, весь в 

прожилочках, минерал,

что-то ты глядишь изумленно 

слишком

будто бы ни разу

не умирал…

зад зъбите, дума не казвай за 
сексуалните малцинства...

По този начин направо е 
страшно да си представим 
колко му е да стигнеш до про-
словутата западна политиче-
ска коректност! Самият автор 
на Речника на модните думи 
харесва и политическата ко-
ректност, и толерантността, 
даже няма нищо напротив и 
към търпимостта: според него 
руската дума „терпимост“ ви-
наги е звучала положително, 
тя не е компрометирана даже 
и от словосъчетанието „дом 

терпимости“ (публичен дом).
От мен мога да добавя, че ду-

мата толерантност, ако не са-
мото понятие, то поне думата, 
явно си е отвоювала място под 
слънцето в руския език.

Ако отначало ни се струваше, 
че думата не предизвиква нищо 
друго, освен раздразнение, то 
сега вече е очевидно, че тя се е 
аклиматизирала.

Вярно, със самата толерант-
ност работата у нас не е толко-
ва добре, колкото би ни се ис-
кало, но поне думата нека да я 
има.
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На 1 септември на Червения 

площад ще се открие петият 

международен фестивал на 

военните оркестри „Спаска 

кула“. Той вече е сред най-

значимите прояви в тази област.

Военни оркестри 
в столицата

Фестивал Най-добрите оркестри се събират в Москва

Едва ли не най-трудната зада-
ча, над която всяка година ор-
ганизаторите си блъскат гла-
вата, се състои в това как, без 
да обидят някого, да вместят 
цялата програма в рамките на 
два и половина часа. Защото 
наред с гостите от много стра-
ни на Червения площад ще из-
лязат и музикални състави от 
Русия, а фестивалът ще бъде 
открит от известната френска 
певица Мирей Матьо. Програ-
мата на „Спаска кула“ 2012 е за 
осем дни – срокът е увеличен с 
оглед на желанията на зрите-
лите. Не всички от тях имаха 
възможността през предните 
издания на фестивала да се 
насладят на изкуството на во-
енните музиканти: на Черве-
ния площад всяка вечер всич-
ки места са заети, макар 
трибуните да могат да поемат 
над седем хиляди зрители. 
Междувпрочем, сегашният 
празник има още една отличи-
телна черта: организаторите го 
посвещават на 200-годишнина-
та от Отечествената война от 
1812 година. Битката на руски-
те войски с Наполеон преобра-
зява политическия облик на 
Европа, оказва влияние върху 
съдбата на много народи. По-
томците и на победителите, и 
на победените сега ще се 
срещнат край стените на древ-
ния Кремъл, а на финала на ве-
ликолепното представление 
ще се сгреят край символичния 
огън, сякаш спомняйки си за 
минали сражения и отдавайки 
почит на паметта на загинали-
те. Организаторите обещават 
феерично и вълнуващо зрели-
ще: дворянски бал, излизане 
на паветата на „колесница на 
войната“, атаки на конницата, 
изнасяне на знамената на пол-
ковете, участвали в сражения-

На Черевния 

площад 

военните 

мислят само за 

дружба

та, стрелба от старинни топо-
ве,  а  накрая – звън на 
кремълските камбани и не-
виждана заря. Освен руснаци 
и французи във фестивала ще 
вземат участие военни колек-
тиви от Гърция, Италия, 
Полша, Сингапур, Казахстан, 
Германия, Австрия, оркестъ-
рът на гайди и барабани на Ев-
росъюза, както и фолклорната 
група „Чансински лотосов дра-
кон“ (Китай). Успехът на „Спа-
ска кула“ се обяснява и с това, 
че начело на фестивала от са-
мото начало застанаха автори-
тетни хора, които с цялата си 
душа милеят за възраждането 
на славните воински традиции. 
Това са комендантът на Мос-
ковския Кремъл генерал-лей-
тенант Сергей Хлебников и 
главният военен диригент ге-
нерал-лейтенант Валерий Ха-
лилов. Тяхната инициатива на-
м е р и  п о д к р е п а т а  н а 
президента Владимир Путин. 
Още дебютът през 2007 г. над-
хвърли всички очаквания. Над 
40 000 зрители на Червения 
площад, излъчване на преда-
вания в чужбина, възторжени 
отзиви на пресата, сълзи в 
очите на заминаващите си 
участници... „Това беше първо-
класно зрелище, пише на орга-
низаторите принц Майкъл 
Кентски. – Вие заслужавате 
възхищението и уважението 
не само на зрителите, но и на 
всички, които някога са се за-
нимавали с организацията на 
мероприятия от подобно ниво“. 
Да, когато военният диригент 
Валерий Халилов с леко маха-
не на ръка подчинява оркес-
тър от хиляди души, когато, 
следвайки волята му, този 
ярък интернационал стройно 
изпълнява известни мелодии, 
то наистина отвътре нещо те 
стяга и кожата ти настръхва. 
Известният художник Михаил 
Шемякин се е заел тази година 
с оформянето на празника. 
Оригиналното лазерно освет-
ление на Покровския събор, 
Спаската кула и кремълските 
стени ще придаде на зрелище-
то особен неповторим чар.
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Що е туй тероризъм и
има ли той почва у нас

ридобивайки глобални измере-
ния, тероризмът се превърна в
проклятие за обикновените
хора. На множество форуми
през 1996 г. в Лион, 1988 г. в

България пренебрегва изискванията на подписани от нея международни ангажименти

Милко БОЯДЖИЕВ

во и обща решимост за тяхното ликвиди-
ране. Някои наблюдатели и лаици пред-
намерено тълкуват и разчленяват исляма
(салафизма) на радикален, фундамента-
лен, битов, либерален, политически и пр.
За разлика от тях обаче ислямските тео-
лози казват: Коранът е един, Свещенният
сборник Суна е един, Аллах е един! Оста-
ва неизменна и повелята всеки мюсюлма-
нин да воюва с неверниците, от които се
изисква толерантност - сиреч, липса на
имунитет срещу екстремизма и насилието.

  Показателен е фактът, че през 1948
г. при гласуването в ОС на ООН на Всеоб-
щата декларация за правата на човека
делегациите на Саудитска Арабия, Египет
и Ливан не подкрепиха нейното приема-
не. Мотивираха се дипломатично, че тя “се
основава в голяма степен на западните
коннцепции за култура и често се разми-
нава с

концепциите за култура
на източните държави”

Залегналият в тази позиция смисъл е,
че ислямът е несъвместима и превъзхож-
даща другите вярвания духовна, нравстве-
на и културна сила. Правата на човека са
предоставени от Бога привилегия само на
правоверните! Западните представи за де-
мокрация и неотменни индивидуални чо-
вешки права и свободи нямат всеобща ва-
лидност. Те не съответстват на утвърдените
като интегрална част на ислямската рели-
гия единствено меродавни правни импера-
тиви и ценности. Защото законите на исля-
ма имат божествен произход и не
могат да се свеждат до създадени
от човеци светски норми. Тази не-
изменна във времето доктрина се
осъществява понастоящем от Ор-
ганизация ислямска конференция,
обединила 53 държави с преобла-
даващо мюсюлманско население.
През 1994 г. върховните ръководи-
тели на страните членки утвърди-
ха “Каирска декларация за права-
та на човека в исляма”, считана за
неделима част от догмата (акида).
В нея в противовес на приетата от
ОС на ООН в 1948 г. Всеобща дек-
ларация за правата на човека ша-
риатът се утвърждава като единст-
вен източник за тълкуване и изяс-
няване на всички човешки права и
свободи по силата на превърнатите в пози-
тивно право свещени повели. Следва е да
се отбележи, че на 38 места в Корана джи-
хадът е определян като начин за покорява-
не земята на неверниците (дар ал харб).

 Уместно е да се напомни, че като член
на Европейския съюз България има инсти-
туционални  задължения в областта на
сигурността - включително в борбата сре-
щу тероризма. Съгласно чл. 4 (2) на кон-
солидирания текст на Договора за Евро-
пейския съюз “националната сигурност
остава единствено в рамките на отговор-
ността на всяка държава членка”. Съюзът
провежда общи политики и действия - чл.
21 (2), включително тези, които се отнасят
до външните граници. При това всяка
държава членка може (чл. 30) да сезира
съвета на общността по всеки въпрос, от-

насящ се до политиката на сигурност и да
внася инициативи или предложения пред
съвета. Чл. 32 изисква от всяка държава -
преди да предприеме каквото и да е дей-
ствие или да поеме какъвто и да е ангажи-
мент, който би могъл да засегне интереси-
те на Съюза, да се консултира в рамките
на Европейския съвет. Също така съглас-
но чл. 77 (1) на Договора за функционир-
нето на ЕС съюзът развива политика, ко-
ято има и за цел: “(б) да се осигури кон-
трол на лицата и ефективно наблюдение
при преминаването на външните грани-
ци”. Алинея (2) т.”в” на същия член изисква
в съответствие с обикновената законода-
телна процедура държавата да предпри-
ема мерки относно “условията, при които
граждани на трети страни могат да се дви-
жат свободно на територията на съюза за
кратък период от време.”

Стои открит въпросът защо български-
те правителства пренебрегват посочените
договорни задължения и в нарушение на
принципа за върховенството на закона

не ги зачитат като част
от вътрешното право

на страната. При това нарушаването на
ратифицираните по конституционен ред
международни договори се счита за
престъпление, за което у нас отговорност
не се търси.

Фрапиращ пример за това е “запазва-
нето” (в разрез с международните правни
стандарти и в противоречие с двустранни-
те договорености, конституцията и нацио-

налното законодателство) на българското
гражданство на изселили се лица от
небългарска народност, придобили по
своя воля и свободен избор чуждо подан-
ство. Понастоящем до 500 хиляди такива
лица притежават български документи за
самоличност, с които в тежест на българ-
ската държава пътуват безпрепятствено в
Европейския съюз. Откритата преднаме-
рено огромна пробойна във външната гра-
ница на общността дава възможност на
чужди емисари и терористи твърде лесно
да проникват, да се инфилтрират и нео-
безпокоявано да действат у нас, в шенген-
ската зона и в ЕС.

 Във връзка с Резолюция 1373/2001г.
на ОС на ООН, с доклад от 24.12.2001г.
Комитетът на Съвета за сигурност е ин-
формиран от България за предприетите

мерки за противодействие на тероризма.
Уверява се, че е осъществен основен пре-
глед и осъвременяване на правната база
в тази област. Твърди се също, че преми-
наващите през ГППК български граждани
и чужденци, както и моторни превозни
средства, са подложени на 100% контрол
и проверка в реално време чрез автома-
тизирани фондове и информационна сис-
тема. А всъщност българската държава е
толкова “отворена” и достъпна, че пред-
ставлява разграден двор. За това говори и
атентатът, извършен с лекота на летището
в Бургас (Сарафово). Следва да се изтъкне,
че България е сред страните, за които за-
плахата от тероризъм има важно страте-
гическо измерение поради спецификата
на Балканския регион и носи потенциа-
лен риск от използването й като снабди-
телен център и като транзитен коридор.
Наличието на “затихнали огнища” на на-
прежение са хранителна среда за реци-
диви на международния тероризъм, съче-
таван и подстрекаван от стремежа на бив-
ши империи да възстановят властта си
върху завоюваните територии и народи.

В море от декларации, уверения и за-
клинания споменатият доклад от 2001 г.
прикрива малкото осезаеми резултати или
липсата им в борбата срещу тероризма по
време на прехода. При това се пренебрег-
ват изявленията на някои ислямски авто-
ритети, че от 1878 г. България е “кръсто-
носна държава” на една от бележещи
сблъсъка между двете религии фронтова
линия. Страната ни е целенасочено за-
клеймявана за провеждане на “геноцид”
срещу своите мюсюлмани, “превръщани в
кървяща рана, за която превръзка няма”!
Нищо че по същия повод през 80-те годи-
ни България три пъти бе посещавана от
делегации на ОИК, които не констатираха
никакви нарушения в отношенията на
държавата към тях. Проявяваната от влас-
тите и народа ни прекомерна толерант-
ност спрямо  изразяващи сатанински край-
ности провокатори създава условия и
предпоставки за прокарване без особени
трудности на агресивни действия - вклю-
чително терористични актове. Звучи аб-
сурдно, но България е единствената стра-
на, в която съществува паметник на зало-
вени, признали се и осъдени за тероризъм
чужди агенти. Мнозина други са оневине-
ни, морално

реабилитирани и
дори финансово обезщетени

като “политичеки репресирани лица”.
Да не говорим, че реални атентатори у

нас се ползват от закрилата на “неправи-
телствени” организации, за които Европей-

ската комисия в доклад за Бълга-
рия отбелязва, че провеждат поли-
тиката на своите външни донори.
Пример в това отношение е Българ-
ският хелзинкски комитет (БХК). В
уводна статия в бр. 110 на издава-
ното със средства на институт “От-
ворено общество” списание “Обек-
тив” е изразена възторжена възхва-
ла на воините мъченици за вярата.
Издигналият се до непонятен за не-
посветения култ към чест и достойн-
ство фанатик самоубиец се превръ-
ща в бомба, а изстреляният срещу
арабин куршум опложда майката
на фанатизма. По-нататък според
изданието всеки самовзривил се е
ритник в повехналите тестикули на
християнството. Колкото повече са

уверените в безмерно щастливия живот в
отвъдното самоубийци ислямисти, толкова
по-разколебан според “правозащитниците”
от БХК, е ерозиращият в своите морални
ценности и по-безпристрастен във вярата
си християнски свят.

Може да се каже, че под очевиден
външен натиск българските правителства
пренебрегват утвърдени в рамките на
ООН, от Европейския съюз и Съвета на
Европа, ратифицирани по конституционен
ред договори за борба срещу тероризма.
Безпрецедентен в тази насока е фактът за
наличието у нас на политически субект,
действащ от името на българските мюсюл-
мани, който ведно с определени интерна-
ционални организации е инструмент за
реализиране на панислямските стремежи
в България, на Балканите, а и в Европа.

П
Лондон, 1999 г. във Вашингтон и много-
кратно от ООН терорът бе безрезервно
осъден като престъпление срещу човече-
ството. Въз основа на Устава на ООН
Съветът за сигурност потвърди с Резолю-
ция 1373/2001г. приетите след 1965 г. от
Общото събрание декларации и Резолю-
ция 1189/1998г., като постанови всички
държави да се въздържат от предостовяне
на подкрепа в каквато и да е форма - ак-
тивна или пасивна, на организации или
лица, замесени в терористични актове. В
това число да не допускат вербуване на
членове на терористични групи и да пре-
сичат каналите за доставка на оръжие за
терористи. Съветът за сигурност задължи
също държавите да въведат наказателна
отговорност за умишлено предоставяне -
пряко или косвено, на средства от техни
граждани или на тяхна територия с наме-
рение да бъдат използвани за извършване
на терористични актове. Изисква също
държавите да блокират без отлагане фон-
дове, финансови активи и икономически
ресурси на лица и организации, които уча-
стват или подпомагат извършването на те-
рористични актове. ООН призова страните
да ратифицират 11-те международни дого-
вора за премахване на тероризма и за за-
силване сътрудничеството в тази област.
Декларирана бе нулева толерантност към
извършителите и тези, които ги финанси-
рат или закрилят.

 Не е постигнато обаче общоприемли-
во определение на понятието “тероризъм”
като правна  основа за съгласувани съвме-
стни действия.

 Съвременните държави
не съумяха да го направят

заради себични стратегически стремежи
и разногласия по въпроси като този за
извършваните от държави правонаруше-
ния (държавен тероризъм) - осъществяван
впрочем с невероятен цинизъм над безза-
щитното население по много континенти.
В грубо нарушение на международното
право редица бивши империи все още
считат въоръжената борба на национал-
ноосвободителните движения и народите,
борещи се за самоопрделение, за терори-
сти и по тази причина да ги третират и
осъждат най-жестоко.

В подписаната от България през 1997
г. Европейска конвенция за борба с теро-
ризма, наред с отвличането на самолети,
на други действия срещу гражданската
авиация и нападения върху защитени от
международното право лица, за терорис-
тични актове се считат отвличанията на
хора, вземането на заложници или на
незаконни задържания. Също - използва-
нето на бомби, гранати, ракети, автома-
тични оръжия - щом с това се застрашава
животът на невинни граждани. Всяко съу-
частие и опит за подпомагане на указани-
те престъпни действия се определят също
за тероризъм. При липсата обаче на уни-
версална дефиниция, държавите с преоб-
ладаващо влияние в глобалните дела оп-
ределят съобразно интересите си кои ак-
тове са терористични и кои не.

 Фактите дават основания да се смята,
че това явление

се дължи главно
на ислямския фактор

провокиран от свойствените за неолибе-
рализма икономически, социални и поли-
тически кризи. Сега по света действат
около 30 големи ислямистки организации,
които използват тероризма предимно сре-
щу обявените за неверници юдеи и хрис-
тияни, считани не само за основна доктри-
нална пречка за изграждането на един-
ната мюсюлманска нация (умма) и подчи-
няването на целия свят на неотменната
воля на Всевишния Бог - повелителя на
всички хора и на цялата природа.

Очертаващата се война на цивилиза-
циите и множащите се терористични на-
падения предизвикват силно безпокойст-
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инансовата политика
на Дянков обрече
българите на бед-
ност. Целенасочено и
систематично уби

Над пет години България е
част от Европейският съюз,
обхванат от рецесия, което
не носи оптимизъм. Често се
говори, че ЕС ще се развива
на две скорости. Въпросът
пред нас обаче е на колко
скорости се движи България,
сега, когато се действа в не-
понятен управленски стил,
всяко решение е предпослед-
но, правят се често проти-
воречиви стъпки, при които
хората сякаш отсъстват и са
без значение. Можещите и
талантливите хора особено
по-младите заминават в
чужбина, там са вече над
милион и половина... Пробле-
мите се трупат, но остават
нерешени. Държавността се
руши в повечето институции,
които нерядко не си взаимо-
действат. Нещо повече, пре-
небрегват се и се пропускат
редица възможности, вклю-
чително от стратегически
характер. Свеж пример за
това е блокирането на раз-
витието на енергетиката и по-
точно на високотехнологичния
и ядрен сектор. А това ще е
пречка и за развитието на
цялата икономика. В мъгляви-
ната около решението на
ГЕРБ за АЕЦ “Белене”
прозират русофобските на-
гласи на някои кръгове, което
може да струва скъпо на
България. Вероятно и в това
се крие отговорът на въпроса
защо България изостава в

окъде стигна държавата с едноличното управ-
ление на Бойко Борисов? Преди време се
разбра, че в България са подготвени и се ор-
ганизира изпращането за Белгия и Холандия
на 12 тона наркотици.

От страна на управляващите Бойко Борисов
обясни, че пакетите са получавани, като са
хвърлени във водите и след това с лодки обра-
ботвани и прибирани. Никой и отникъде не ре-
агира на тези обяснения. И по този начин то-
гавашният “наркотичен” въпрос приключи.

Наскоро отново се установи, че български
параход с наши 21 моряци прави опити да пре-
кара от южните страни три тона кокаин. Безу-
спешно.

За тези българи Борисов призна, че държа-
вата ни не е могла да ги предупреди: “Бягайте
момчета, защото ще задържим парахода”.

Започна съдебно разследване. Какъв ще

Оловно-цинковият комбинат в Кърджали е на смъртния
одър. Месеци наред собственици, банки, работодатели,
министри доста се потрудиха и накрая успяха да го дока-
рат до тази зла участ. Комбинатът не работи, банките
източват последните количества метал заради кредитите си,
а съоръженията вероятно ще бъдат нарязани за скрап.
Останали са само стотина металурзи. А някога бяха 1500
души. Много добре помня какво беше Оловно-цинковият
завод в годините на най-големия подем на добива и прера-
ботката на оловно-цинкови руди. Целият град беше свързан
с него, част от гордостта на кърджалийци. Беше известен с
името “Завод, в който всички се учат”. Имаше собствена
паралелка на техникума по цветни метали и нямаше мета-
лург без средно техническо образование. Мнозина
завършиха редовно и задочно висше образование в Хими-
ко-технологическия институт, станаха инженери и ръководи-
тели на производства. Оловно-цинковият завод беше
известен и със световно постижение “пет деветки” -
99.999% чистота на добивания метал, и имаше амбицията
да достигне “шестте деветки” - 99.9999% чистота на метала.
Сега от завод, в който всички се учат, ОЦК се превърна в
завод, в който всички гладуват. Фактите говорят, че комби-
натът умишлено е доведен до затриване. Източван е от
двама собственици -  Цветелина Бориславова и Валентин
Захариев, от охранителна фирма ИПОН, от доставчици и
потребители и е превърнат в длъжник на всички институции
и партньори. Не помогна и зрелищният спектакъл на преми-
ера Б. Борисов с двукратното му посещение в Кърджали, с
обещанията за нов инвеститор и запазване на работните
места. Той умишлено удължи агонията на металурзите. От
31 март повече не се появи в Кърджали, нито даде някакви
надежди за бъдещето на комбината. Защото знаеше, че
това е краят. Металурзите продължиха полугладното си
съществуване. На стачките и окупациите им никой не
обърна внимание. А модерният някога и обичан Оловно-
цинков завод ще бъде претопен и заличен, както много
други индустриални предприятия в страната.

Читателят пита

Дянков е
главният
виновник

ЕС на две скорости. А на
колко се движи България?

догонването на целите,
определени при приемането в
ЕС - да формира нова конку-
рентоспособна и ефективна
икономика на знанието. Също
и за дгонване нивото на
страните основателки, като по
БВП на глава от населението
е с най-ниските доходи.
Всяко четвърто семейство у
нас е засегнато от бедноста.
Имитира се дейност и пред
институциите на ЕС, а практи-
чески се спъва модернизира-
нето на икономиката и
страната. Практиката показва,
че в страните без напредък в
икономическата и социалната
сфера демокрацията се
поставя под въпрос, ако все
пак е останало нещо от нея.
Нарушават се свободата и
правата на гражданите. У нас
тази обвързаност се вижда
на улицата и на пътя, нерядко
и на местоработата. В об-
ществото видимо расте стра-
хът. Имуществото и животът
на гражданите не са защите-
ни. Това са все теми и про-
блеми, чието замазване днес
и отлагане за решаване да-
леч във времето, ще е за
сметка на бъдещето. Обезве-
реноста и изчакването да
дойде отнякъде спасението
няма да помагнат за изход от
настоящата ситуация. Никой
отвън няма да ни поднесе
нужната, очаквана  промяна.

Франц СПАСОВ
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Стоян ВЛАЙКОВ

ОТ ПОЛИЦЕЙСКА ДЪРЖАВА
СТАНАХМЕ... НАРКОТИЧНА

Мийко МИЙКОВ, икономист

за бедността
появи опакован в легендата за
способен финансист от светов-
на класа. Резултатът от негови-
те “способности” днес е, че
българите са най-бедните в
Европа, принудени да плащат
най-скъпите лекарства, горива,
лихви по кредити и т.н. Дянков
организира безупречен модел,
чрез който българският народ
живее и работи в интерес на
олигархичния кръг на прави-
телството.

Бедността бавно, но сигур-
но убива свободата на мислене
(в житейски план), свободата на
изрязване (в медиите), свобо-
дата на действие (чрез тотален
натиск върху малкия и средния
бизнес).

Днес Дянков определя бед-
ността като мит. Това не е ли
цинизъм?

Мит ли е, че над един мили-
он българи получават по 200 лв.
на месец? Не, това е реалност-
та. Мит е, че след 7% увеличе-
ние на пенсиите ще се промени

животът им, мит е, че това ще
стимулира потреблението и рас-
тежа на икономиката.

Какво означава фактът, че
се намериха пари за 20% уве-
личение на заплатите на
държавната администрация, но
не и за учителите, лекарите,
медицинските сестри или соци-
алните работници?

Има ли някой, който ще се
наеме да докаже, че качество-
то на работа на администраци-
ята в полза на гражданите се е
подобрило с 20%?

А какво означава фактът, че
служителите на Министерство-
то на финансите ще получат
27% върху заплатите си?

Много просто, най-големият
бакшиш от Дянков е за обслуж-
ването във VIP салона на властта.

Но сметката я плащаме
всички ние. Докога?

Поли КАРАСТОЯНОВА,
Член на Националното
ръководство на ГОРД

Д бъде краят този път не се знае, както и кои са
хората, организирали натоварването и прена-
сянето на пратките към Европа. Знае се само,
че са замесени българи.

Препоръката, отправена от Бойко Борисов
“Бягайте”, не е успяла! Какво ви говори това? Не
може да се създава тревога и съмнение не само
у нас, а и по света, че и в двата случая с касае
за трафик на накотици, и то с наше участие.

Защо този български кораб не организира
и достави на населението на България, да ре-
чем южни плодове или други стоки, а наркоти-
ци? Разбира се, заради печалбата от 20-30
милиона долара, която щяха да получат орга-
низаторите.

А България - от полицейска, май ставаме
наркотична държава.

ФФФФФ
мечтите, стесни хоризонтите,
наказа предприемчивостта
...превърна едни нормални
хора в послушници.

Бедността е най-силното
оръжие в ръцете на Дянков,
бедността прави хората зави-
сими, лесни за манипулация,
променя начина на мислене и
психиката им. Бедният човек не
си задава въпроса дали може
да бъде по-добре? Той е ужа-
сен от отговора колко по-зле
може да стане.

Огледайте се около себе си,
вижте и чуйте приятелите си,
близките ви хора - те говорят
за оцеляване, да преживяваме,
избират между храна и лекар-
ства... Понякога изобщо нямат
възможност да избират, живеят
като на война!

Преди три години Дянков се

Митове и легенди

за финансовия
министър

Митове и легенди

за финансовия
министър

Митове и легенди

за финансовия
министър

Митове и легенди

за финансовия
министър

Митове и легенди

за финансовия
министър
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Позиция Мисия Брюксел

национално движение”, десно-
центристката политическа
сила на сегашния президент
Михаил Саакашвили, и опози-
ционната коалиция “Грузинска
мечта”, чиято основна фигура
е проруският милиардер Бид-
зина Иванишвили.

Подобно на предстоящите
парламентарни избори в Ук-
райна на 28 октомври изборите в Грузия предизвик-
ват много голям интерес в Брюксел заради геополи-
тическото си измерение.

Според Форбс Иванишвили заема 153-о място
сред най-богатите в света, с лично състояние от 6.4
милиарда долара. За сравнение целият БНП на Гру-
зия е 24.5 милиарда долара. Животът му е достоен за
филм. Роден в бедно семейство като най-малкият сред
пет деца, учи в Москва, където среща Витали Малкин,
сега руския бизнесмен и политик, с когото започват
да внасят компютри и нещо неизвестно тогава в СССР
- телефони с бутони, вместо с шайби. Но състоянието
си натрупва по-късно от фирми за метали и от банки,
които купува за милиони и препродава за милиарди.
През 2010 г. Иванишвили получава френско граж-
данство, в резултат от което година по-късно власти-
те го лишават от грузинско такова, точно след като
бе съобщил решението си да участва в изборите.

Бидзина, наричан от руските си приятели Борис,
е известен с проруските си настроения, но сам твърди,
че не е “руски шпионин”. Още преди година той се
закани, че неговата политическа сила не само ще
влезе в парламента, но ще спечели изборите с абсо-
лютно мнозинство. Коалицията му се състои от шест
политически сили. Тъй като е лишен от гражданство,
председателското място в коалицията се заема вре-
менно от юристката Манана Кобахидзе.

Иванишвили казва, че иска Грузия да се интегри-
ра в ЕС и обвинява Саакашвили, че пречи на това,
като е създал автократична система, при която 15
души са си поделили икономиката на страната. Глав-
ният прокурор контролира огромна част от икономи-
ката, а министърът на отбраната управлява нефтения
бизнес, твърди той. Затова Иванишвили призовава
Запада да спре да подкрепя Саакашвили.

Иванишвили има медийна империя, построена
около телевизията TV9, която той е изградил по по-
добие на CNN, с американски ноу-хау и технология.
Тъй като всички останали оператори отказват да качат
сигнала на TV9, за разпространението му той разчи-
та на сателитния оператор Global TV. Но властта об-
винява Global TV, че подарява сателитната антена и
приемника на абонатите, което квалифицира като
“подкуп” и “купуване на гласове”. Разговарях с вице-
премиера на Грузия Георги Барамидзе и му казах, че
моят сателитен оператор също ми е подарил антена-
та и приемника, но това навсякъде в Европа се смята
за нормален търговски трик. “У вас може да е така,
в Грузия това е подкуп,” отговори ми той. А американ-
ци, представители на телевизията TV9 ми разказаха,
че оборудването, което получават от САЩ, се оказва
напълно негодно за употреба, след престоя си в
митницата.

Последното развитие е, че властите замразиха бан-
ковите сметки на “Грузинска мечта” и й наложиха гло-
би в размер, който цели да я доведат до фалит. Съветът
на Европа изрази безпокойство от това развитие. Даже
Европейската комисия изрази загриженост.

Този път за ЕС е трудно да има фаворит. Западът
до голяма степен изстина към Саакашвили след вой-
ната от август 2008 г. - може би най-абсурдното съби-
тие в съвременната история. Не е имало друг лидер,
който да си е гризал вратовръзката по телевизията.
В Брюксел мнозина ги е яд на Саакашвили заради
августовската криза, защото оттогава Комисията не
си позволява да затваря кепенците през този отпус-
карски месец.

Западни военни аташета са изразявали пред мен
недоумение от действията на Саакашвили, довели до
война срещу Русия, при която страната му загуби
част от територията си - Абхазия и Северна Осетия.
Но също и за търпимостта на грузинците, които не го
свалиха от власт след този най-голям гаф в историята
на страната им.

Всеки народ има управниците, които заслужава.
Казвам това, мислейки си за нашите. Явно български-
ят и грузинският народ имат много общи черти. Саа-
кашвили бе избран за втори мандат при предсрочни
избори, които сам поиска през януари 2008 г. Тоест,
остава му още малко като президент до началото на
2013 г. За него загубата на тези избори е политиче-
ска смърт - затова и борбата му за оцеляване ще
бъде жестока.

В Украйна е лесно. Там за Запада Янукович е
лошият, опозицията на Тимошенко е добрата. Какво-
то и да се случи, ЕС ще реагира по политически
коректен начин.

Не е такъв случаят с Грузия. Тук “добрият” се
държи като деспот, а “лошият”, дори и да е руски
агент, е френски гражданин, който се прави на аме-
риканец. Нищо чудно, че ЕС си избра Филип Дими-
тров за посланик в Тбилиси. За да може баронесата
Аштън да каже нещо по тази сложна проблематика,
за изработване на позиция ще се разчита особено
много на неговата витиевата мисъл.

Георги ГОТЕВ

В
 Грузия се задават

парламентарни избори.
На 1 октомври сили ще
премерят “Обединеното

Иванишвили срещу
СаакашвилиПоръчай си

социолог
Иванишвили срещу

Саакашвили
Иванишвили срещу

Саакашвили
Иванишвили срещу

Саакашвили
Иванишвили срещу

Саакашвили
Иванишвили срещу

Саакашвили

Платените с определена цел анкети и интерпретации
водят до загуба на доверие у хората

Светлана
ВЕЛЕВА

В
съвременния свят соци-
ологическите изследва-
ния заемат важно място
във формирането на об-
ществените нагласи.

Бизнес, работодатели, политици
се допитват редовно до услугите
на агенциите, изследващи обще-
ствените нагласи.  Няма важно
събитие, което да не мине без
проучване на общественото мне-
ние. Можем ли да им вярваме
обаче,  вече звучи риторично.

Тези дни един скандал отново
излезе на дневен ред. Социоло-
гическата агенция “Алфа Рисърч”
“сезира” Сметната палата и
държавната финансова инспек-
ция, тъй като е била неправомер-
но отстранена от обществена
поръчка на Министерството на об-
разованието, младежта и науката
(МОМН). Обвиненията са за грубо
погазване на процедурите по пуб-
личните търгове чрез своеволна
подмяна на официално посочения
краен срок, неравнопоставено
третиране на кандидатите и пре-
небрегване принципите на чест-
ната конкуренция и администра-
тивен произвол, чието запазване
в тайна е защитено от Закона за
обществените поръчки.

Скандалът се заформи през
юли. Тогава директорът на “Алфа
Рисърч” Боряна Димитрова изка-
за съмнение, че проучването е
дадено на Институт за социални
изследвания и маркетинг на Ми-
рослава Радева, която извади
удобно на властта проучване за
протестите на “Орлов мост” и на-
рочи протестиращите за “хора с
объркани глави”.  Интересен факт
е, че поръчката за него е напра-
вена от пиар агенция “Янев и
Янев”, с които агенцията на Мира
Радева работи от 1992 г. “ Собст-
веничката на агенцията Елена
Вълчева - Янева е личен медиен
съветник на банкерката и мажо-
ритарен собственик на “Пампоро-
во” АД Цветелина Бориславова.

След приключването на кон-
курса от “Алфа Рисърч” подават
искане да получат копие от про-
токола от работата на комисията,
въз основа на чиито оценки е
извършено класирането. Достъп
до протокола им е отказан с обяс-
нението, че съгласно последните
изменения в Закона за обществе-
ните поръчки (ЗОП) възложите-
лят, макар и боравещ със средст-
ва от държавния бюджет, не е
длъжен да предоставя информа-
ция за класирането по конкурси
чрез публичните покани - т.нар.
малки обществени поръчки. Така
случаят насочва вниманието към
законово “гарантиран” системен
проблем в ЗОП. В новия си вид
законът

увеличава
не прозрачността,

а само нейната
имитация

Той отваря входа за по-голям
брой кандидатстващи по публич-
ни покани, но изходът остава чер-
на кутия. В сегашния си вид за-
конът удря най-силно малките и
средните фирми, които са основ-
ните участващи по тези поръчки
и които поради системно получа-
вания отказ от информация нико-
га не могат да разберат какъв е

размерът на административния
произвол и/или политически на-
тиск. Нежеланите могат безпре-
пятствено да се отстраняват, по-
бедителят често е предизвестен,
а един огромен дял от обществе-
ните поръчки остава извън вся-
каква отчетност, контрол и “незд-
раво” обществено внимание. Вяр-
но е, че като отделно взети стой-
ности сумите в сферата на пуб-
личните покани са по-малки, но
заради законово закрепената бе-
зотчетност и безнаказаност на
провеждащите ги са с огромен
корупционен потенциал. Поради
което се оказват и перфектно
средство за извършване на лич-
ни, икономически и/или политиче-
ски услуги.

Проблемът със съмненията за

корупция в обществени-
те поръчки

и социологическите проучвания
не е нов, но с наближаването на
изборите той отново излиза на
дневен ред. Непрозрачното им
финансиране, предопределя
поръчковите профили на тези
проучвания.

Преди време лидерът на РЗС

поправка в закона.
Реално, дори да не е порочно

самото изследване, ролята на со-
циологическата агенция  пак има
манипулативен характер. Това
идва от факта, че социологичес-
ките агенции не просто събират и
измерват данни, но налагат и ин-
терпретация. Най-податливи на
манипулиране чрез интерпрета-
ция са хора, които не притежават
нито време, нито материални ре-
сурси да формират мнение по
всички въпроси от обществен ин-
терес, т.е. не познават добре ма-
терията.

Съмнителен е и начинът на
извършване на едно социологи-
ческо изследване. Обикновено се
съобщава, че то е направено
“сред 500-1000 жени и мъже в
няколко големи града”. Дали те са
представителна извадка? И как
точно са се допитали до тях - по
телефона? А кой по телефона е
склонен пред непознати лица да
споделя политическите си прист-
растия - на кого вярва, кого под-
крепя? Не е ли това също толкова
личен въпрос, колкото какви до-
ходи взимаш и с кого спиш?

В крайна сметка не става ясно
има ли въобще нещо прозрачно и

Яне Янев предложи социологиче-
ските агенции да разкриват кой е
поръчал социологическото из-
следване особено преди избори.
Защото когато хората излизат на
всевъзможни протести и навсякъ-
де скандират “Долу ГЕРБ!”, а на
този фон се появява социологиче-
ско проучване, според което до-
верието в ГЕРБ расте, е от значе-
ние кой го е поръчал!

Огласяването на данните за
финансиране обаче не можело да
стане, защото го забранява ко-
дексът на международната орга-
низация ЕЗОМАР, в която българ-
ските агенции са членове. Веро-
ятно правилата на ЕЗОМАР са пи-
сани с цел точно обратна на тази
практика, която се налага в
българския обществен живот.

У нас обаче с прилагането им
се злоупотебява. А би следвало
избирателите да са наясно кой, в
какъв момент и срещу каква сума
финансира съответно социологи-
ческо проучване, тъй като проуч-
ванията не само че влияят върху
общественото мнение, но и

предрешават
много процеси

Те могат да влияят много мощ-
но на общественото мнение не са
само в предизборен период, но и
при лобиране за една или друга

обективно в този род изследвания
- кой ги поръчва, респективно
плаща, ако има обществена
поръчка, на какъв принцип се
прави изборът на агенция и как
точно се провежда самото проуч-
ване. Неясно остава и

рязкото забогатяване
на някои социолози

Ясно е само едно - че всичко,
носещо гриф “социологическо”, е
обвито в мъгла. А липсата на про-
зрачност води до недоверие в об-
ществото към всичко, което се
съобщава в публичното простран-
ство. Подкопава се и доверието в
медиите,  върху които падат обви-
ненията при заблуждаващо проуч-
ване. А виновник в тези случаи
няма как да са медиите, защото те
се явяват само информационни по-
средници, които оповестяват съоб-
щените им данни от авторитетни
проучвания. На уж авторитетни
агенции. Резултатът е обезверява-
не на хората, породено от напла-
стяване на недоверие, което води
до изчезване на онази спойка
между хората, която прави от ин-
дивидите общност. Изчезва и най-
важният компонент за участие в
демократичните процеси - довери-
ето. И после защо толкова малко
хора гласуват на избори...
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Кон за кокошка

Панко
АНЧЕВ

Като заменяме Ботев с Борисов, убиваме себе си и отечеството

П
рез последните ме-
сеци нацията ни се
изправи пред две
фундаментални пре-
тенции към българ-

ското образование и съдър-
жанието на учебниците по ис-
тория и литература: да бъде
въдворен в тях пожарникарят
Бойко Борисов и ако не изва-
ден, поетът и революционерът
Христо Ботев да бъде така
представен, че да изчезне
онова, което е създадено под
напора на революционната
му съвест и енергия. Може да
е невероятно и дори смешно,
но очевидно предстои ради-
кална промяна в отношение-
то ни към родната ни история.
Бойко Борисов ще изтика с
едрите си мускули ума и та-
ланта на Христо Ботев, а ма-
гистралите и зала “Арена-Ар-
меец” ще затъмнят с асфалта
и блясъка на осветлението
веднъж завинаги “тоз, който
падне в бой за свобода”.

Щеше да е смешно, ако не
беше тъжно. Но май вече не
е и тъжно, а съвсем естестве-
но и логично да се чуват по-
добни призиви срещу собст-
вената ни история и великите
личности в нея, които лично-
сти ни подбуждали “да мра-
зим”. Е, и да обичаме, но това
не е толкова важно и необхо-
димо. И е по-добре да го про-
пуснем покрай ушите си.

Претенцията по отноше-
ние формулировките и начи-
на на изучаване на живота и
творчеството на Христо Ботев
и други български писатели-
класици в учебниците, изра-
зена в едно независимо из-
следване на Комисията за
защита от дискриминацията,
че се настройват българските
деца срещу турците, е само
пореден и доста нескопосан
опит

да се провери
националното
самосъзнание

но и да се подготви то за
предстоящи изпитания. Целта
е да се освободи национална
енергия чрез гневно изпуска-
не на нервите, което да обез-
сили националния организъм,
да го събори на колене, а
после и по гръб, след което
да го постави пред свърше-
ния факт на неговата неиз-
бежна и скорошна смърт.
Бъдете сигурни, че след този
призив няма да се ревизират
учебниците по литература и

история, понеже хората спон-
танно се надигнаха и заяви-
ха, че не позволяват подобни
гадости. Но малко по-късно
ще се пристъпи, след извест-
но затишие, към по-кротко и
незабележимо действие. Иде-
олозите на “реформите” ще се
върнат към по-убедителния
аргумент, който вече бе лан-
сиран преди години:

езикът на класиците
е остарял

реалиите в тяхното творчест-
во са непонятни за днешните
деца, светът им е в миналото
и не привлича вниманието на
младите българи днес, пък и
на учителите е трудно и дори
невъзможно да намират адек-
ватни съвременни методи да
преподават тяхното творчест-
во. Ще го кажат дори научно,
убедително и трогателно, за
да се съгласят обществото и
нацията, че наистина няма
как да не се извадят от учеб-
ниците и Ботев, и Петко Сла-
вейков, и Иван Вазов, и Йор-
дан Йовков, и Никола Вапца-
ров. Е, ще ги оставят засега в
библиотеките и няма да ги
вкарват в спецфондове,

достъпът до тях ще е свобо-
ден, но кой ще посяга към
книгите им, когато няма да ги
знаят дори по имена.

Пътят към Европа
ще бъде напълно

асфалтиран

гладък и лесен за вървене. А
там вече ни чакат с отворени
обятия и с признанието, че
най-сетне сме станали истин-
ски европейци, освободени от
национализмите и историчес-
ките си предразсъдъци.

Днес много по-уверено и
бързо от вчера навлизаме в
състояние на пълно без-
разсъдство, глупост и проста-
щина. Толкова бързо, че ми
се струва неудържимо и че е
безнадеждно да се правят
усилия за забавяне и спира-
не на времето. Защото нача-
лото и ускорението не са от
днес. Те са от момента, в кой-
то в България започнаха т.
нар. “демократични промени”,
когато площадите и улиците
се изпълваха с изкривени от
злоба лица, скандирайки “кой
не скача е червен”, “за да има
мир, БСП - в Сибир”, “времето
е наше”. Това не бяха полити-

чески лозунги, а призиви за
отказване от себе си. Злоба-
та искаше отмъщение, а отмъ-
щението - да станем “като
другите”, да скъсаме с всичко
от миналото. Но когато късаш
с миналото, няма как да изби-
раш какво ще оставиш за
бъдещето. Защото там са тра-
дициите, историята, същност-
та на нацията. Като даваш

простор на омразата,
за да бъдеш свободен

позволяваш на посредстве-
ния, на неукия, неграмотния,
на простака да се разпореж-
да. Е, добре, скъсахме с ми-
налото, обругахме го, “убих-
ме роба в себе си”, станахме
европейци, за да забогатеем
и бъдем свободни. И какво
получихме? По-богати ли ста-
нахме? Като сме “европейци”,
по-добри ли сме, по-малко
престъпност ли има, по-обра-
зовани ли са младите, повече
наука ли правим, по-мирно ли
живеем? Или ут-върдихме
справедливостта и равенство-
то за основа на нашия живот?

Искам да кажа, че

нищо не става
случайно

през последните три години в
нашата многострадална дър-
жава. Просто системата наис-
тина се е сменила и на място-
то на образованите дойдоха
неуки бабаити, за които исто-
рията започва от тях и нищо
преди тях не се е случвало,
не се е градило и раждало
(доскоро те отричаха само
“тройната коалиция”, а сега
вече говорят, че от 60 години
нищо не е правено. Т.е. от ап-
рилския пленум насам. Стран-
но летоброене и подреждане
на историята!). На тези дреб-
ни хитлерчета не им харесва,
че все още има някакъв
утвърден ред, традиции, зна-
ния, духовност, спомен за ми-
налото. Не, те бързат да раз-
рушат всичко, за да ги забе-
лежат и обикнат. Строят ма-
гистрали, но икономиката
напълно рухна. Ремонтират
театри и музеи, а културата
съвсем се смали и се профа-
низира; мащабът на мислене-
то им се свежда до обикнове-
ното харчене - щом метрото е

по-евтино от АЕЦ, ще строим
метро, а не АЕЦ. И забележе-
те, че днес те изобщо

не говорят за
свобода и европейски

ценности

За тях духовните неща не
значат нищо. За тях най-важ-
ни са магистралите и “евро-
пейските пари”. Нищо извън
материалното не съществува.
Но оперетъчните им изпълне-
ния никак не са безобидни. В
тази бездарна оперета те иг-
раят просташки роли и се
превъплъщават успешно в тях,
защото играят себе си. Но по-
следното действие няма да е
смешно за “публиката” и няма
да завърши с щастлив край, а
сред развалини и плачове.

 Страшно е, защото систе-
мата изисква и налага такъв
тип управници и интелигенция
(да питам ли защо СБП или
БАН не са протестирали сре-
щу антибългарското отричане
на Ботев? А бъдете сигурни,
че като протестират, те не-
пременно ще помолят пожар-
никаря да изгаси огъня в обе-
зумелите глави на неговите
подчинени - сякаш той няма
нищо общо с тях!). Чрез тях тя
гарантира неприкосновеност-
та си и по-лесно налага пра-

вилата на живота в държава-
та. Нейните най-непримирими
врагове са доброто образова-
ние и високата култура, които
създават мислещи и оценява-
щи хора. Колкото по-безпро-
светна, неука и безкултурна е
една нация, толкова е тя по-
послушна и примирена.

Затова
Христо Ботев й е
толкова противен

и опасен. Тя му се кланя и му
прави тържествени проверки
и зари, обкичва паметниците
му с цветя и венци, произнася
му речи-заклинания, но
дълбоко в душата си го нена-
вижда, защото е умен, талант-
лив, гений. Тя мрази и Лев-
ски, защото е честен и всеот-
даен. Мрази големите ни пи-
сатели, художниците, музи-
кантите и ги унизява, като ги
залъгва с празни обещания и
им говори не-свързано. Но
обича туристите, когато идват
да гледат прословутите й вам-
пири. Обича единствено “Ев-
ропа”, Меркел и Уорлик, за-
щото я потупват по рамото и я
окуражават за нейните “сме-
ли и решителни реформи”.

Може и така
да се живее:

примирено, тъпо

спокойно, в очакване на нов
цар или пожарникар, без кни-
ги и знания, но с Дянков, Иг-
натов, Рашидов, Цветанов и
Борисов. Може да наричаме
черното бяло и бялото - чер-
но; може още по-гръмко да
твърдим, че сега е по-добре
от вчера. Може да обикнем
искрено хомосексуалистите и
да участваме с радост и удо-
волствие подобно на амери-
канския посланик в техните
гей паради. Може и още как!
Но е унизително, робско, не-
почтено. Затова е по-добре е
да отворим очи и видим ду-
ховната пустош, разстлала се
пред нас. По-добре е да
осъзнаем колкото е възмож-
но по-бързо, че като заменя-
ме Ботев с Борисов, убиваме
себе си, отечеството, българ-
ското. Кон за кокошка заменя
само глупакът.

Но не и българинът! Поне
докато е българин!
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Култура
очаквайте

Фолклорният ансамбъл “Пирин” взе
голямата награда “Нестинарка” на
40-ия международен  фолклорен
фестивал в Бургас. Статуетката,
дело на  скулптора Ненчо Русев,
бе връчена лично от заместник-
кмета по култура и образование
Йорданка Ананиева на церемония-
та по откриването в Летния театър.
Международният фолклорен
фестивал се организира от бщина

След почти десетгодишна пауза на музикална-
та сцена Стефан Вълдобрев се завърна с концерти
заедно с музикантите от “Обичайните заподозре-
ни”. Иван Лечев, Стоян Янкулов, Мирослав Иванов
и Веселин Веселинов-Еко ще излязат отново пред
публиката на 30 август от 20 ч. на “Art Space” пред
НДК, съобщи БТА. “Обичайните заподозрени” е гру-
пата, с която Вълдобрев записва хитовите си албу-
ми “...Към”, “Пропаганда, Хромозоми, Силикон”,
“Светът е голям и спасение дебне отвсякъде”, “Ре-
волюция” (с Камен Донев и Мая Бежанска), “Оби-
чам те, мила” - достигнали общ тираж над 250 000
копия, прави три национални турнета и става два
пъти изпълнител на годината (1999 и 2000). Кон-
цертът ще поднесе смесица от поп- и рок-песни с
подчертан китарен саунд, солото на Иван Лечев и
Мирослав Иванов, бийтовете на барабаните на Сто-
ян Янкулов и стила на Еко.

Групата ще представи всички най-популярни
хитове на Стефан Вълдобрев. Специален акцент на
вечерта ще бъдат премиерните песни на групата,
между които е новият хит “Хеликоптер”. Концертът
се организира с финансовата подкрепа на Столич-
ната община. Входът е свободен.
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АНСАМБЪЛ „ПИРИН”

Николая ИВАНОВА Бургас под наслов “Да съхраним
завещаното от дедите ни и го
предадем на децата си!” Започнал
като Балканиада на народните
песни и танци през 1965 г., за
кратко време фестивалът се
превръща в значимо международ-
но събитие за ценителите на
народното творчество. В биографи-
ята на международния фолклорен
фестивал са вписани имената на
440 фолклорни състава с над
18 хиляди участници.

с голямата награда
„Нестинарка” в Бургас

Ìàðèÿ Èëèåâà

ария Илиева ще
участва във фести-
вала “Top of the
Тop” в полския
град Сопот на

ставена от Мария Илиева.
Нейните музикални постиже-
ния през изминалата година,
сред които концертното тур-
не “10 години Лунен сън” и
успехът на сингъла “I Like”
извън границите на България,
не остават незабелязани в
Полша от организаторите на
фестивала. Впечатлени, те
отправят към Мария поканата
за участие в престижния му-
зикален форум, научи ДУМА
от “Стерео стая”.

Певицата ще представи
хита си “I Like”, а до нея на
сцената ще бъдат хореограф
номер 1 на България Милен
Данков и танцьорите от
“Millenium Dance Zone”. За
ефектната визия на Мария и
танцьорите й се погрижи сти-
листът Хубен Хубенов и коа-
фьорът Жоро Петков, а за
престоя си в Полша изпълни-
телката предпочете комфор-
та и стила на модели от нова-
та колекция на “H&M”.

Събитието ще бъде
излъчвано пряко по най-гле-

дания полски телевизионен
канал POLSAT TV. От него
преди седмица изпратиха
екип, който да снима кратък
филм - представяне за Мария
Илиева, и да проследи работ-
ния й процес в студиото. В ин-
тервюто за POLSAT TV певи-
цата сподели гордостта си, че
е българка, като наблегна

върху нашето забележително
историческо и културно на-
следство.

“За мен е чест да бъда по-
канена да участвам и да пред-
ставя музиката си и България
на толкова голяма сцена”, спо-
дели Мария. Тя и “Millenium
Dance Zone” са подготвили
шоу на световно ниво.
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Певицата
ще представи
страната ни
на „Top of the Тop”
в Сопот
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Певицата
ще представи
страната ни
на „Top of the Тop”
в Сопот

Изключително голям е ин-
тересът към обявената от Ми-
нистерството на културата
конкурсна сесия за подпома-
гане дейността на народните
читалища по реда на чл. 72 от
ПМС 367/29.12.2011 г. за
изпълнение на държавния бю-
джет на Р. България за 2012 г.
Средствата за разпределение
са в размер на 1 600 000 лв. В

ЧИТАЛИЩА МОЖЕ ДА КАНДИДАТСТВАТ
ЗА СУБСИДИИ ДО 15 СЕПТЕМВРИ

конкурсната сесия ще се фи-
нансират проекти по направ-
ления ремонтни дейности с
приоритет към читалища, по-
страдали от природните бед-
ствия през 2012 г. (спешни
аварийни ремонти) и художе-
ствено-творческа дейност, на-
сочена към защита на нема-
териалното културно наслед-
ство, попълване на библиотеч-

ния фонд, юбилеи на читали-
ща и поддържане на колек-
ции с културни ценности. Пра-
во на участие имат всички чи-
талища в страната, регистри-
рани съгласно изискванията
на ЗНЧ и вписани в публич-
ния регистър на народните
читалища към министъра на
културата. Кандидатстването е
на базата на подаден проек-

тен фиш, който се съгласува с
кмета на общината по регист-
рация на съответното читали-
ще. Към проектния фиш се
прилага копие от удостовере-
ние за актуалното състояние
на читалището. Проектните
фишове може да се подават
по пощата или лично в дело-
водството на МК в срок до
15 септември включително.

Снимка СЕВЕР.БГ
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Галерия „Кавалет”
кани в „Империал”

Творби от 13 худож-
ници от Варна, 13 зна-
кови артисти от раз-
лични поколения ще
покаже галерия “Кава-
лет” във ваканционен
клуб “Ривиера” на хо-
тел “Империал”. Там
години наред галерия-
та подрежда в края
на лятото живописни
изложби от избрани свои автори.
И тази година днес от 19.00 ч.
ценителите ще могат с чаша
студено бяло вино да се срещ-
нат с художници от известната
Варненска школа. В експозиция-
та на изложбата ще бъдат по-
казани творби от Стоимен Сто-
илов, Венцислав Антонов, Милко
Божков, Петьо Маринов, Никола
Манев, Мария Чакърова, Светлин
Ненов, Иван Обретенов, Емил
Попгенчев, Снежина Попгенчева,
Валерий В. Пощаров, Васил Пен-
чев и Боян Янев. “Кавалет” ще ви
очаква във фоайето на  “Импери-
ал”, където ще можете да се
срещнете с някои от художници-
те “на живо”, а също така - с
един поет и един музикант. За-
повядайте - да изпратим заедно
сезона, “в който можем да живе-
ем само с една любов и със еднич-
ка риза...”

Отблясъци от
покрива на света
в Съюза на
архитектите

Изложбата “Отблясъци от
покрива на света” представя
будисткото изкуство, религия и
култура в Хималаите. Тя ще бъде
открита на 27 август от 18 ч. в
Дома на архитектите. Автори на
творбите са Ралица Стоилова и
Едвин Сугарев. Ще бъдат пред-
ставени едноименната книга,
фотоси, репродукции от уникал-
ни фрески и статуи в будистки-
те манастири, както и колекция
от ритуални предмети. В съста-
вянето и набавянето на експона-
тите за изложбата участват
също Николай Генов, Владимир Ру-
менов и Таня Свечникова. Излож-
ба се прави в памет българския
пътешественик, писател и автор
на филми Герасим Величков.

Връчват златните
глобуси на 13 януари

Асоциацията на холивудска-
та чуждестранна преса съобщи
датата на галацеремонията по
връчването на наградите за кино
и телевизия “Златен глобус”. Тя
ще се състои за 70-и път на 13
януари 2013 г. в Лос Анджелис в
хотел “Бевърли хилс” и ще се
предава пряко в САЩ от 17 ч.
местно време по телевизия Ен
Би Си. Номинациите ще бъдат
обявени на 13 декември т.г., съоб-
щи БГНЕС.

Стефан
Вълдобрев
Стефан
Вълдобрев
Стефан
Вълдобрев
Стефан
Вълдобрев
Стефан
Вълдобрев
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М
24 август. Певицата е пока-
нена да представи България
на престижното събитие,
събиращо на едно място най-
големите звезди от световния
музикален бизнес.

“Top of the Top” е наслед-
ник на Сопотския фестивал,
който е с дългогодишна вну-
шителна музикална история.
На сцената му са се изявява-
ли световни величия като
Уитни Хюстън, Елтън Джон,
Браян Адамс, Рики Мартин,
Нора Джоунс, както и звезди-
те на съвременната денс сце-
на Агнес, Инна, Ингрид и
много други. От тази година
фестивалът е с ново име и ще
събере най-големите звезди
от 15 европейски държави,
сред които Жерар Ленорман
от Франция, Ерик Сааде от
Швеция, МакSим от Русия.

България ще бъде пред-
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народен представител

от 40-то НС от ПГ на КБ

Твоите приятелки -
жените - народни представители

от 40-то НС от ПГ на КБ.

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

ТРИ ГОДИНИ без нашата скъпа

Ти си за нас пример за най-силния
човек, когото познавахме!
Добрият човек не умира!

Обичаме те!

рекалено много
жени ходят на сре-
щи, споделят живота
си, създават семейст-
во или работят с от-
ровни мъже. Какво

Д-р Лилиан Глас, “първата дама на човешките комуникации”, е
един от най-уважаваните и изтъкнати изследователи на особе-
ностите на общуването между хората. Световноизвестен
специалист в областта на езика на тялото и медийна личност,
тя притежава уникален поглед върху
поведението на знаменитостите,
които попадат в новините, и върху
съвременните събития, отразявани
в медиите. Д-р Глас е редовен
коментатор в “Шоуто на Нанси
Грейс” и експерт по езика на
тялото в “Танцувай със звезди-
те” и “Вътрешният човек”,
както и психотерапевт в шоуто
“Челси Лейтли”. Тя се появя-
ва често в предаванията на
телевизия Ем Ес Ен Би Си и
в предаванията на много
други тв канали. Води
месечната рубрика “Истин-
ската история” на списание “Космополитън”, която е посветена
на езика на тялото. Д-р Глас освен това поддържа блог в
интернет страницата на списание “Сайколъджи тудей”. Редовно
помества коментари в списания и вестници по целия свят.

ŒÚÍËÈÚÂ Ë ìÌÂÛÚ‡ÎËÁË‡ÈÚÂî
îòðîâíèòå ìúæå îêîëî âàñ
Лилиан Глас предлага 10 начина да се справим с онези
представители на силния пол, които превръщат живота ни в ад

с три характерни особености:
предизвиква отрицателни емоции
у вас; постъпва лошо или неспра-
ведливо с вас; кара ви да възпри-
емате себе си зле, което се отра-
зява на поведението и самоува-
жението ви. Освен член от се-
мейството, съпруг, приятел или
интимен партньор, отровният мъж
може да бъде всеки представи-
тел на противоположния пол,
който е част от вашия личен, про-
фесионален или социален живот.
Възможно е също така той да е
някой, чиито услуги ползвате -
лекар, стоматолог, адвокат, сче-
товодител, или с когото сте в
делови отношения. Не е изклю-
чено мъж, който е отровен за вас,
да не оказва подобно въздейст-
вие върху другите жени.

Когато един мъж ви кара да
се чувствате зле, трябва да зна-
ете точно какви отрицателни
емоции предизвиква у вас.
Възможно е той да ви въздейст-
ва по този начин не само когато
присъства физически, но и кога-
то просто си мислите за него.
След като сте разбрали какви
отрицателни емоции събужда
отровният мъж у вас, е важно да
откриете причините, поради ко-
ито се чувствате толкова зле.

Въз основа на отличителни-

те черти можем да откроим еди-
найсет типа отровни мъже: зави-
стливия съперник, потайния па-
сивно-агресивен изгаснал, но
коварно изригващ вулкан, над-
менния самодоволен всезнайко,
съблазнителния манипулативен
лъжец, сърдития контролиращ

грубиян, подстрекаващия подмо-
лен натрапник, саморазрушител-
ната обречена жертва, сантимен-
талното мекотело, себичния нар-
цис, емоционалния ледник, со-
циалния психопат.

Най-често срещаният сцена-
рий на работното място е свързан
с жени, които трябва да се спра-
вят с отровния си шеф. Неговите
действия (или липса на действия)
може да направят всекидневната
работна среда непоносима, а в
най-лошия случай да съсипят ре-
путацията на жената или да по-
пречат на кариерата? Тъй като
става дума за човека, от когото
зависи възнаграждението ви -
средството за икономическото ви
оцеляване, или, казано буквал-
но, дали ще сте в състояние да
сложите хляб на масата, когато
си имате работа с отровен мъж,
залогът е много голям.

Отровните мъже ви карат не
само да се чувствате, но и да
изглеждате зле. Когато някой
човек ви е неприятен, вашето
тяло ви подава информация, че
нещо не е наред. То не лъже,
както и чувствата ви. Когато ня-
кой ви кара да се чувствате зле,
това обикновено проличава от
изражението на лицето и състо-

янието на тялото ви.
Наличието на отровен мъж в

живота ви може да се отрази
върху външния вид и върху впе-
чатлението, което правите на
околните. Всеки е виждал в спи-
санията снимки на известни
жени, които изглеждат по-свежи,
по-очарователни и даже по-мла-
ди след раздялата си с отровни
мъже, издевателствали над тях.
Това проличава особено ясно,
когато става дума за наши при-
ятели, членове на семейството
ни или познати.

В разгара на летните отпус-
ки издателство “Апостроф” пуб-
ликува един от най-вълнуващи-
те любовни романи - “Лаванду-
лови нощи” от Софи Берар, кой-
то може да намери своето място
в куфарите за морето. Книгата (в
превод от немски на Людмила
Костова) ще отведе читателите в
Прованс - земя на слънцето, цве-
товете и ароматите, на трубаду-
ри и кръстоносци, на булевард-
ни танцьори и щастливи бездел-
ници, където заедно с героите
ще изживеете една разтърсва-
ща и романтична любовна сага
с дъх на праскови и лавандула.

Историята на семейство Ле
Бер се разиграва между Камарг,
на югоизток, светските курорти на
Лазурния бряг, на юг, и суровите
планини, редящи се една след
друга в далечината, на север.
Богатото на традиции имение
Ринкинкин, разположено по бре-
говете на Дюранс, е заплашено
от беда и семейството се разделя
на два лагера. Между тях избухва
борба за надмощие, изпълнена с

Издателство “Ентусиаст” публикува тези дни
един от най-интригуващите криминални
романи от родината на Стиг Ларшон и Ларш
Кеплер - “Мистериозо” от Арне Дал (в пре-
вод на Цвета Добрева). В средата
на деветдесетте години на XX век
известният писател и критик Ян
Арналд преподрежда буквите в
името си, за да стане Арне Дал.
Така се ражда един от най-извест-
ните шведски писатели на всички
времена. В продължение на 5
години той пише под този псевдо-
ним и успява да остане абсолютно
анонимен. След 5 години и 5
публикувани книги, човекът зад
псевдонима Арне Дал най-накрая е
разкрит. Под истинското си име -
Ян Арналд - той е издал няколко
романа и сборници с разкази. Бил
е редактор на списанието на Швед-
ската академия - “Артес”, а в момента е
главен редактор на литературния вестник и
независима издателска къща “Ailos”.
Романът “Мистериозо” е първа книга от най-

известната поредица на автора за знамени-
тия Отряд А, продадена до момента в над 3
милиона копия, научи ДУМА от Ивелина
Ралчева.

В ужасната паника след убийствата
на няколко високоплатени шведски
бизнесмени полицията в Стокхолм
решава да създаде специално
звено, съставено от избрани поли-
цаи от цялата страна, чиято мисия е
да открие неуловим убиец с ориги-
нален и изтънчен начин на дейст-
вие. Той нахлува в домовете на
заможни и влиятелни хора от
банковия и икономическия елит на
страната, слуша с наслада интерес-
но и новаторско джаз парче и
после застрелва жертвите си два
пъти в главата. Следите водят в
различни посоки - към Русия и
света на джаза и на банкерите,

докато накрая неизвестен запис на култово-
то изпълнение “Мистериозо” води полицаите
към абсолютно неочакваната и невероятна
развръзка.

Любов с дъх на праскови и лавандула
много лъжи и интриги.
Докато привлекател-
ният млад собственик
Корин се опитва да
спаси имението от
грозящите го
задължения към бан-
ките, неговата сест-
ра Жозефин заедно
със съпруга си - бо-
гат американски
предприемач, на-
следник на извест-
на из цял свят хоте-
лиерска верига,
иска да го откупи от
фамилията, да уни-
щожи старата се-
мейна къща и на
нейно място да издигне космо-
политен хотелски комплекс и да
превърне плантацията от праско-
ви и лавандула в голф игрище.

Посред семейната разпра в
Ринкинкин внезапно се появява
младата германка Изабел, която
отчаяно желае да започне нов
живот. Огорчена от неуспешния
си брак, тя търси утеха в Прованс.

В дългите “лаванду-
лови нощи” тя не
само открива спо-
койствие, но и своята
мечтана романтична
любов в лицето на
Корн. Младата жена
избира да остане с
него и превръща бит-
ката му за спасяване
на имението в своя.
След смъртта на леля
си, която я е отгледа-
ла, и след развода със
съпруга си, Изабел
наследява известна
сума пари, която успя-
ва да изправи на кра-
ка имението Ринкин-

кин. Вихърът от силни емоции
обаче ще постави чувствата им с
Корн пред сериозни изпитания,
а Изабел ще се окаже една от
страните на вълнуващ любовен
триъгълник. Дали Изабел ще ус-
пее да получи живота, за който
си е мечтала - топли дни, аромат-
ни поля с лавандула, любящ мъж
и семейство?
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П
представлява отровният мъж?
Това е мъж, който кара жената
да се възприема зле и да се
чувства непълноценна. Той не я
подкрепя и превръща живота й
в ад. Повечето жени имат усе-
щането, че са в безизходица,
когато общуват с отровен мъж.
Те или се страхуват да направят
каквото и да било, или не знаят
откъде да започнат да променят
положението, в което се нами-
рат. Предназначението на кни-
гата, която излиза в превод на
български от Стоянка Сербезо-
ва-Леви (изд. “Сиела”), е да обо-
гати познанията ни, за да можем
бързо да разпознаем отровния
мъж, който е превърнал живота
ни в ад, да се справим ефикасно
с него и да се излекуваме изця-
ло от последствията. Целта й не
е да разобличи мъжете, а да ни
попречи отново да изпаднем в
ролята на жертва. Не е нужно да
продължаваме да страдаме
безмълвно. Защото имаме избор.

Отровните мъже могат да
причинят страдания на всички
жени - богати, бедни, красиви,
грозни, дебели, слаби, високи
или ниски. Те са в състояние да
направят нещастни жени, които
принадлежат към всяка религия,
раса и култура по целия свят. На
отровни мъже попадат филмови
звезди, певици, модели, възпи-
танички на “Харвард”, съпруги на
политици, жени, работещи в об-
ластта на науката, финансите,
политиката, правото, медицина-
та, образованието и психология-
та. Съществува голяма вероят-
ност жените, чиито задължения
са свързани с полагане на гри-
жи - майките, домакините, учи-
телките, или жените, чиито про-
фесии предполагат оказване на
помощ на хората или работа,
насочена към постигане на по-
ложителни промени у тях - ме-
дицинските сестри, социалните
работнички, психоложките, да
срещнат отровни мъже.

“Отровният мъж” се отличава
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т
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Доктор към пациент:
- Мисля, че все пак ще се съгласите
на операция.
- Никога! По-добре да умра!
- Едното не пречи на другото...

АЛБЕНА КОЕВА, художничка
ГАЛИНА АСЕНОВА, общински
съветник от БСП в Перник
ДИМИТЪР МАНОЛОВ,
вицепрезидент на КТ „Подкрепа”
ЙОРДАН ХАДЖИЕВ, писател,
член на СБП
КАТЕРИНА ЕВГЕНИЕВА, художничка
Доц. д-р НИКОЛАЙ КОЛЕВ,
учен-етнолог
НИКОЛАЙ ГРИГОРОВ, член
на НС на БСП, председател
на ОблС на БСП в Габрово
ХРИСТО ТОШКОВ, учредител
на клуба „Приятели на ДУМА”
в Пазарджик
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23
(Отдание на Успение

Богородично)
Св. Ириней Лионски

(† ок. 202). Св. мъченик
Луп († ок. 273). Св. све-
щеномъченик Симеон
Самоковски. Преп. Фло-
рентий. Св. Калиник,
патр. Константинополски

Св. свещеномъченик Ириней, епископ
Лионски бил родом от Смирна, ученик на
св. Поликарп Смирненски, проповядвал за
Христа и пазил вярата от еретици. След
мъчения бил посечен с меч в 210 г. при
царуването на Септимий Север.

жестока надпрева-
ра за завоюване на
победа в небето
край София ще се
включат самолети
от 4 държави.

Група оскъдно облечени жени в
Китай влезе в “Гинес” с най-големия
парад по бикини. Трафикът в град
Хулудао в провинция Ляонин беше
спрян, след като над 1000 дами се
включиха в шествието, с което влязо-
ха в историята. Групата, в която има-
ше жени до 70-го-
дишна възраст,
организира близо
двучасов парад,
преди усилията им
да бъдат официал-
но признати от
представителите
на Книгата на ре-
кордите. Събира-
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100 години от първия български полет ще бъдат
отбелязани на летище Лесново с пищно авиошоу

Макар и с най-слабия самолет българинът Свилен
Иванов ще се опита да спечели акробатичната

надпревара в небето край София

зад гърба си най-много преле-
тени часове. Това значително
повишава шансовете му да
надвие противниците и да
грабне победата по време на
уникалното авиошоу, което ще
се проведе на 25 август -
100 години след първия
български полет. Историята на
родната ни авиация е едно от
нещата, с които можем да се
гордеем. България е имала
собствено самолетостроене и
е изнасяла самолети за други
страни. Нашите летци са били
пример на професионализъм и
смелост, опитът и успехите им
и днес се изучават в цял свят.

Небесният спектакъл на
летище Лесново край град
Елин Пелин ще продължи и
на следващия ден - 26 август.
Сред атракциите, подготвени
от организаторите, са и парад
на лека авиация, състезания с
моторни парапланери и ско-

кове с парашут. Зрителите ще
наблюдават и невероятната
акробатична въздушна демон-
страция на Hawks of Romania.

Билети за авиошоуто пред-
варително могат да бъдат за-
купени от TicketPro.bg, а в дни-
те на събитието ще се прода-
ват на касите на летище Лес-
ново. Повече информация за

събитието е качена на адрес
avioshow.dir.bg.

Инициативният комитет
включва “Асоциацията на соб-
ствениците на въздухоплавател-
ни средства и пилотите в Бълга-
рия” (АОПА), “Българската асо-
циация на леката авиация”
(БАЛА), фондация “Български
ВВС” и “Експо тим”.

На провелия се наскоро първия
Zumba Latino Festival в Бургас
короната на зумба кралица отиде
при 24-годишната Мая Недева. Тя
впечатли всички с гъвкавостта си в
booty&bounce
танците и
пребори
конкуренция-
та на другите
16 участнички
в събитието.
Отличната
подготовка на
Мая не е
случайна - в
свободното си
време маса-
жистката се
занимава с
регетон и
бели денс.
Освен корона-
та кралицата
получи и
спортни
обувки от
известна
марка. Второ-
то място и
3 месеца
безплатни
тренировки в
престижен
фитнес салон
спечели
38-годишната Дияна Колева. А на
трето място се класира 16-годишна-
та ученичка от ГПЧЕ “Гьоте” Елица
Константинова, която също ще има
възможността да поддържа добрата
си форма във фитнес зала.

Като апетитна 3-етажна торта изглежда уникална екс-
травагантна чанта, която се продава за 7 хил. долара. Ори-
гиналният модел, украсен с кристали и очарователни де-
коративни накити във формата на емайлирани калинки,
е създаден от дизайнерите на Judith Leiber. Работейки
над необичайната чанта, те са си задавали няколко
въпроса: “Възможно ли е тортата да бъде стилна? Може
ли чантата да изглежда толкова апетитно, че да поже-
лаете да я изядете?”

Създавайки модела, който нарекли Butterfly Kisses
Crystal Cake, креативните дизайнери убеждават света,
че няма невъзможни неща.

ощен 3D принтер “разпечатва” двуетажна
къща само за 20 часа. Постижението е
дело на изследователи от университета
на Южна Калифорния. Обикновено 3D
принтерите се използваха за отпечатва-

3D принтер създава
къща за броени часове

М
не на сравнително малки предмети и детайли на
различни механизми. Гигантският Contour Crafting
обаче премахва ограниченията. Системата стъпва
на технология за триизмерен печат, реализирана
в голям мащаб.

Машината напомня кран, надвиснал над стро-
ителния обект. Печатащите глави на устройството
изграждат стените на дома, полагайки слоеве
бързовтърдяващ се бетон. Специални приспособ-
ления извършват монтаж на тръбите за вода, газ
и отопление и прокарват електрическата инста-
лация. Принтерът оставя почти готова сграда,
която се нуждае само от прозорци и довършител-
ни работи. Машината може дори да боядиса
външните стени и да постави керемидите на по-
крива.

Подобна система позволява качествено стро-
ителство, напълно достъпно за клиентите в раз-
виващите се страни, твърди професор Бехрок
Кошневис. По-ниската цена се постига благода-
рение на съкратените разходи за работна сила и
по-малкия риск от травми. Тъй като конструкцията
на жилищната сграда се проектира с компютърна
програма, внасянето на промени става с няколко
клика на мишката. Това позволява проектът да
търпи развитие дори в хода на строителството.

Зумба кралица бе
избрана в Бургас

ЧАНТА КАТО 3-ЕТАЖНА ТОРТА
СТРУВА 7 ХИЛЯДИ ДОЛАРА

Парад по бикини влезе в „Гинес”
нето лесно надмина предишното по-
добно постижение, регистрирано от
459 жени в Панама сити, Флорида,
по-рано тази година. Тълпи от хора
се стекоха по тротоарите на китай-
ския град, за да наблюдават шестви-
ето, а участничките ги забавляваха с

множество танци
по време на улич-
ния карнавал. Ор-
ганизаторите про-
ведоха събитието
в рамките на еже-
годното междуна-
родно изложение
“Плаж и бикини
култура”.

В
Представители на Великобри-
тания, Хърватия, Словения и
България ще опитат да граб-
нат приза в състезание по ае-
робатика, показвайки здрави
нерви и акробатични умения
във въздуха. Пилотите ще
трябва да се борят срещу вре-
мето, като правят предвари-
телно зададени атрактивни
фигури от висшия пилотаж.
Този, който изпълни задачата
най-бързо и с най-малко про-
пуски, печели надпреварата.
Наказателни секунди ще се
дават за излизане от трасето
или грешки при изписване на
фигурите в небето.

Българският представител е
с най-слабия самолет, но има
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ромяна на времето не се очаква. През нощ-
та ще бъде ясно, а през деня слънчево и
горещо. Дневните температури ще се пови-
шат още малко и максималните ще бъдат

между 36o и 41o, в София 36o. Във връзка с трайно
засушаване на растителната покривка и очаква-
ното сухо и горещо време до края на седмицата
е необходимо повишено внимание при работа с
източници на открит огън с цел предотвратяване
възникването на полски и горски пожари. Атмо-
сферното налягане ще бъде по-високо от средно-
то за август и през деня ще се задържи без съще-
ствена промяна. В планините времето ще е слънче-
во и топло, в следобедните часове с незначителна
купеста облачност. По високите части ще духа
слаб до умерен вятър от север-северозапад. Мак-
симална температура на 1200 метра около 29o, на
2000 метра 22-23o. По Черноморието също ще бъде
слънчево. Ще духа слаб югоизточен вятър. Мак-
сималните температури ще са между 31o и 34o.
Температурата на морската вода е 25o-26o. Вълне-
нието на морето ще бъде 1-2 бала.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.57272

GBP
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ËÁˆˇÎÓ ÓÚ ‚‡Ò.

ı‡Á‡ÚÌÓ. ŸÂ ÔÓÚ˙ÒËÚÂ ˜Ó‚ÂÍ‡,
Ò ÍÓ„ÓÚÓ ÒÚÂ ÒÂ ‡Á‰ÂÎËÎË.

·Â„ÌÂÚÂ ‚ÒˇÍ‡Í‚Ë ÌÂ‰Ó‡-
ÁÛÏÂÌËˇ.

‚‰˙ıÌ‡Ú Û‚ÂÂÌÓÒÚ Ë ‰Ó·Ó Ì‡-
ÒÚÓÂÌËÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
— ËÁ‚ÂÒÚÌÓ ÔËÚÂÒ-
ÌÂÌËÂ ˘Â ÒÎÂ‰ËÚÂ
‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚‡-
ÊÂÌ Á‡ ‚‡Ò ‚˙ÔÓÒ,

ÌÓ ÌÂ „Û·ÂÚÂ ÔËÒ˙ÒÚ‚ËÂ Ì‡
‰Ûı‡ ÒË.

06.30 ÕËÂ Ë „‡‰˙Ú/Ô/
07.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡ -
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÍÛÎÚÛÂÌ
·ÎÓÍ

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.15 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ/Ô/
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.45 ÃÓÏË˜ÂÚ‡Ú‡ √ËÎÏÓ - Ú‚

ÙËÎÏ /8 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
13.45 —ÂÌ “ÓÔÂ - /155 ÂÔ./Ô/
14.50 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ/Ô/
15.00 ÀˇÚÌÓ ÍËÌÓ Ò ¡Õ“1: ì—ËÌ¸Ó

ÎˇÚÓî - Ú‚ ÙËÎÏ /3 ÂÔ./Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3033 ÂÔËÁÓ‰/
16.40 ¿ÒËÒÚÂÌÚË - /6 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË/Ô/
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.15 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ

2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
19.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ - Ú‚ ÙËÎÏ

/12, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡! /Ô/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ /Ô/
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œÓ‰ ÔËÍËÚËÂ - Ú‚ ÙËÎÏ

/1 ÒÂÁÓÌ, 8 ÂÔËÁÓ‰/(16)
22.00 ¬ Í‡‰˙: ìÕÓ‚Â„Ëˇ 22/7î/

Ô/
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - /Ô/
00.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/

05.10 ì√ÓÍËÚÂ
 Ó ‰ Ë Ú Â Î Ë
Ì‡ ·Ó„‡ÚËÚÂ
‰Âˆ‡î/Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.

52
06.00 ìÃË¯Í‡Ú‡ Ë ˜Û‰Ó‚Ë˘ÂÚÓî

- ‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î
06.30 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî /Ô./ -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 34
07.30 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓÏ‡-

ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ
ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœËˇÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÒÂ-
ÁÓÌ 10, ÂÔ. 12

10.00 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî
- ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 18

11.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡ ·Ó-
„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î- ÒÂË‡Î, ÂÔ.
53

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·ÎÎ˛‰‡‚‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 15
16.00 ìœ‡‰Ì‡Î‡ ÓÚ ÌÂ·ÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 2
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 107
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 35
21.00 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 2, ÂÔ. 9
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ì¡ÎÂÈ‰ 2î - ‘‡ÌÚ‡ÒÚËÍ‡,

ÂÍ¯˙Ì, ÔËÍÎ˛˜ÂÌÒÍË,
—¿Ÿ, √ÂÏ‡ÌËˇ, 2002 „.

00.50 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî
/Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 18

06.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -
Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ /Ô/

07.00 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ì”·ËÈÒÚ‚‡ ‚ ÃË‰Ò˙Ï˙î -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ìƒÛ„ËÚÂ ÓÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—Ú‡ÌˆËˇ ÕŒ¬¿: —˙‰Â·ÂÌ

ÒÔÓî - Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ
ÒÂÁÓÌ‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì ‡Ò˙Î ì - 3 ÒÂÁÓÌ
21.00 ì ÓÒÚ˛Ï‡Ëî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
22.00 ì“‡ÈÌÒÚ‚ÂÌË ‡ÙÂËî - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
23.00 ìƒÓ ÒÏ˙Úî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,

2 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ì–ÓÍÙÂÎÂ ÔÎ‡Á‡ 30î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ
00.15 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
02.30 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬ /Ô/

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

 Œ«»–Œ√
œÓÒÚ‡‡ÈÚÂ ÒÂ ‰‡
Ì‡‚‡ÍÒ‡ÚÂ ÔÓÔÛÒÍË-
ÚÂ ‚ ‡·ÓÚ‡Ú‡ ÒË Ë
˘Â ÔÓÎÛ˜ËÚÂ Û‚ÂÂ-

ÌÓÒÚ Á‡ ·˙‰Â˘ÂÚÓ ÒË. »ÌÚËÏÌËÚÂ
‚˙ÁÍË ˘Â ÒÂ Á‡‰˙Î·Ó˜‡‚‡Ú.

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼ ☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.20 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡ Ã‡-

Ëˇî
14.10 —ÂË‡Î: ì√Ó‰ÂÊÂÌ Ô˙ÒÚÂÌî
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.20 ì‘‡ÁÂÌ‰‡î
16.50 ìΔ ’î
17.45 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
18.25 ìÃÂÊ‰Û Ì‡Ò Í‡Á‡ÌÓî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.20 ì¿Ì‰ÂÈ ÃˇıÍÓ‚. ì» ÌË-

Í‡Í‚‡ ËÓÌËˇ Ì‡ Ò˙‰·‡-
Ú‡ î

20.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì◊ËÒÚ‡ ÔÓ·‡î
23.30 ì—˙‰·‡ ÔÓ ËÁ·Óî
00.20 ì ˙ÒÌÓ ÌÓ˘ÂÏî
01.10 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
01.55 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î
02.45 ìÃÂÊ‰Û Ì‡Ò Í‡Á‡ÌÓî
03.15 —ÂË‡Î: ì◊ËÒÚ‡ ÔÓ·‡î
04.10 ì—˙‰·‡ ÔÓ ËÁ·Óî
05.00 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡ Ã‡-

Ëˇî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î



30 ЧЕТВЪРТЪК 23 АВГУСТ 2012

Шахмат www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

кратки

Страница на Лейла ДИМИТРОВА

алко след като
заглъхнаха олим-
пийските ръко-
пляскания в Лон-
дон, шахматисти-

Армения се готви

Българите са
с оптимални
състави

вон Аронян, Владимир Крам-
ник, Теймур Раджабов, Хика-
ру Накамура, Фабиано Кару-
ана, Василий Иванчук, Алек-
сандър Гришчук, Веселин
Топалов, Гата Камски, Петер
Леко, Борис Гелфанд. Между
играчите с топ рейтинг е и
Юдит Полгар (2698), която за
пореден път ще е част от
мъжкия отбор на Унгария.

“В дамската секция фигу-
рират 45 състезателки с ЕЛО
над 2400 начело със светов-
ната шампионка Хоу Ифан..
в този списък са и Анна Му-
зичук, Жао Ксю, Катерина
Лагно, Татяна и Надежда Ко-
синцеви, Антоанета Стефа-
нова и др.

Олимпийски
рекорди

“162 страни ще изпратят
свои отбори в Истанбул и
така ще бъде надминато най-
масовото досега участие -
това преди 2 години в Ханти-

мансийск, където се събраха
представители на 145 стра-
ни. В първата шахматна олим-
пиада през 1927 г. са се
състезавали 16 тима, които
постепенно се увеличават до
133 на форума през 2006 г.

“60-годишният филипински
гросмайстор Еугенио Торе
ще стане абсолютен рекор-
дьор по участия в шахматни
олимпиади, като тази в Ис-
танбул ще бъде 21-ва в него-
вата кариера. За първи път
той участва в игрите през
1970 г. в Зиген, а последната

му поява бе в Хантимансийск
преди 2 години. Голяма роля
за това постижение има и
късметът му - в наскоро
завършилото национално
първенство той финишира
трети, но загуби тайбрека за
попадане в олимпийския от-
бор. Малко по-късно обаче
стана ясно, че един от мла-
дите филипински национали
ще пропусне шахматния фо-
рум заради обучението си в
САЩ и така Торе отново бе
включен в състава. Досега
рекордът за най-много учас-
тия се държеше от унгарска-
та легенда Лайош Портиш с
20 олимпиади зад гърба си,
но за 74-годишния гросмай-
стор подобни натоварвания
вече са непосилни.

Олимпийски
отсъствия

“Магнус Карлсен няма да
води отбора на Норвегия,
като не изтъкна никакви при-

чини за това. Твърде вероят-
но е световният №1 да иска
да си вземе заслужена почив-
ка, тъй като и без друго нор-
вежците нямат големи шансо-
ве за престижно класиране.

“Въпреки че за пореден
път ще пропусне олимпиада-
та, световният шампион Виш-
ванатан Ананд не оставя от-
бора си безпомощен. Индия
ще се намеси сериозно в
битката за призовите места
чрез топгросмайсторите Са-
сискирян, Нарикришна, Го-
пал, Гупта и Неги.

БИВШИТЕ СВЕТОВНИ ШАМ-
ПИОНИ АНТОАНЕТА СТЕФАНОВА
И ВЕСЕЛИН ТОПАЛОВ ЩЕ УЧА-
СТВАТ ВЪВ ВТОРИТЕ СВЕТОВНИ
ИНТЕЛЕКТУАЛНИ ИГРИ, които
ще се проведат от 12 до 20 де-
кември в Пекин. Както и през 2008
г. шахматът е включен в игрите,
като този път участие ще взе-
мат едни от най-силните шахма-
тисти на планетата. И при мъже-
те, и при жените ще играят по
16 състезатели, а общо ще бъдат
разиграни шест комплекта меда-
ли: в ускорения шах, в блица и в
блинда. За всяка една от надпре-
варите са предвидени по 2 дни.
Съставът на участниците е по-
вече от представителен, като
при мъжете на старт ще заста-
нат Левон Аронян, Теймур Раджа-
бов, Сергей Карякин, Хикару Нака-
мура, Александър Морозевич, Ва-
силий Иванчук, Александър Гриш-
чук, Веселин Топалов, Гата Кам-
ски, Петер Леко, Виорел Бологан,
Баадур Джобава, Шахрияр Маме-
дяров, Аниш Гири и двамата най-
силни гросмайстори на домакини-
те Ван Хао и Дин Лижен. Заради
претоварения си график от уча-
стие се отказаха Карлсен, Крам-
ник и Ананд. При жените надпре-
варата обещава да е още по-
оспорвана - Хоу Ифан, Анна Музи-
чук, Хъмпи Конеру, Жао Сю, Ека-
терина Лагно, Виктория Чмили-
те, Анна Затонских, Антоанета
Стефанова, Бела Хотенашвили,
Харика Дронавали, Елизаберт Пец,
Жу Чен, Пиа Крамлинг, Моника
Сочко, Елина Даниелян и Алексан-
дра Костенюк. За първи път в
шахматната история дамите ще
могат да определят коя е най-
силна на блинд. В продължение на
20 години мъжете имаха своя
“сляп” турнир в Монако, докато за
колежките им това ще е поредно-
то ново предизвикателство.

          
ЕКЗОТИЧНО ПРИСЪСТВИЕ

НА 40-АТА ШАХМАТНА ОЛИМПИ-
АДА ЩЕ ОТБЕЛЕЖИ ОТБОРЪТ
НА ЗАМБИЯ, предвождан от
първия гросмайстор от Африка
Амон Симутове. Той е едва тре-
тият черен носител на това
звание в историята след амери-
канеца Морис Ашли и шведа Пон-
тус Карлсон. 30-годишният грос-
майстор е известен с прякора
“Замбийската акула” заради агре-
сивния си стил на игра. Той често
е сравняван и с Фишер, тъй като
печели редица турнири с голяма
разлика пред втория. Сред голе-
мите му постижения е и обявя-
ването му за спортист на Зам-
бия за 2001 г. Броени дни преди
началото на игрите в Истанбул
африканският шахматист, който
се подготвя в САЩ, заяви, че
отборът е добре подготвен и
ако е достатъчно съсредоточен,
ще постигне добри резултати.
На предходната олимпиада в Хан-
тимансийск поставеният под
щ121 отбор на Замбия предизви-
ка истински фурор, финиширайки
на 47-мо място. Симутове про-
пусна този триумф заради из-
питната си сесия в Оксфордския
университет.

Гросмайстор Амон Симутове позира с
полярна мечка по време на участието

си на турнир в Норвегия

çà îëèìïèéñêè
õåòòðèê

“Болест лиши един от ос-
новните претенденти за зла-
тото - Русия от многогодиш-
ния национал Александър
Морозевич. Проблемите на
гросмайстора започнаха
преди месец, когато по ле-
карска препоръка той напус-
на супертурнира в Бил след
първите 3 кръга. Впоследст-
вие руски лекари препоръча-
ха на Морозевич дълга по-
чивка и в Истанбул той ще
бъде заменен от Евгени То-
машевски.

“Вугар Гашимов имаше
голяма заслуга за спечелва-
нето на сребърния медал от
европейското отборно
първенство и сега на отбора
на Азербайджан ще му е
трудно без него.

“Здравословните пробле-
ми са причина и за отсъстви-
ето на легендарния Виктор
Корчной. Въпреки че не се
отказва от активна шахмат-
на кариера, 81-годишният
многократен претендент за

световната корона ще
пропусне олимпийския
турнир по съвет на лека-
рите. Той обаче възнаме-
рява да се върне на
шахматната арена още
през октомври, когато е
клубният шампионат на
Европа.

България
на олимпиадите

“Най-доброто класи-
ране на българския отбор
при мъжете е третото мя-
сто през 1968 г. в Лугано,
Швейцария, когато наши-
те са в състав: Милко Бо-
боцов, Георги Трингов,
Никола Пъдевски, Атанас
Коларов, Иван Радулов,
Пейчо Пеев с треньор Па-
вел Иванов. Тогава плов-
дивският гросмайстор Ге-
орги Трингов печели ин-
дивидуален златен медал
на втора дъска.

“Най-доброто предста-
вяне на жените е второ
място през 1984 г. в Со-
лун, Гърция, където наши-
те до последно се борят
за златото с феноменал-
ния състав на СССР, пред-
вождан от световната шам-
пионка Майя Чибурданид-
зе. “Сребърните” българки
са: Маргарита Войска, Ру-
мяна Гочева, Павлина Чи-
лингирова, Стефка Савова
с треньор Румен Ангелов.
Преди това, през 1974 г. в
Меделин, Колумбия, жен-
ският ни национален отбор
печели бронзовите меда-
ли в състав Татяна Лемач-
ко, Венка Асенова, Антони-
на Георгиева-Драгашевич
и треньор Александър
Цветков.

“Сега за представител-
но класиране ще разчита-

ме на най-силните си състе-
затели и в двата турнира.
Мъжкият ни отбор е воден от
Веселин Топалов (2754), кой-
то ще играе рамо до рамо с
доайена на националите ни
Кирил Георгиев (2680), Иван
Чепаринов (2677), Алек-
сандър Делчев (2598) и Мом-
чил Николов (2556).

“Жените също са в опти-
мален състав: Антоанета Сте-
фанова (2505), Адриана Ни-
колова (2360), Ива Виденова
(2328), Елица Раева (2318) и
Маргарита Войска (2290).

М
те продължават да са на ак-
туалната вълна със започва-
щата в понеделник 40-та
шахматна олимпиада. В
продължение на 15 дни Ис-
танбул ще бъде лятната сто-
лица на древната игра, къде-
то ще се състезават над 1750
шахматисти. Турция спечели
правото да организира олим-
пиадата на конгреса на
ФИДЕ в Дрезден, като събра
95 гласа срещу 40 за Будва
(Черна гора). Над 160 мъжки
и 130 женски отбора (в съста-
ва на всеки влизат 4 основни
играчи и 1 резерва) ще се
състезават в най-големия
шахматен  форум, който се
провежда на всеки две го-
дини. Шампионите и в две-
те надпревари, обединени
под лозунга “Да се срещ-
нем там, където се срещат
континентите”, ще се излъ-
чат след 11 кръга по швей-
царската система. В
мъжкия турнир стартират
237 гросмайстори и 126
международни майстори,
а при дамите 103 гросмай-
стори и 112 международ-
ни майстори.

Фаворитите

Разбира се, поставена-
та под щ1 Русия, водена
от Крамник и Карякин, е
неоспорим главен претен-
дент за златото. Украйна
с Иванчук и Пономарьов
също е с основателни
претенции за трофея, а
Унгария с Леко, Алмаши
и Юдит Полгар несъмне-
но е в сметките на всички.
Азербайджан, Китай, Из-
раел, Англия и за наша
радост България също са
важни фактори, с които
всички, устремени към
тройката, ще трябва да се
съобразяват. Най-мотиви-
ран е отборът на Арме-
ния, който, воден от един
от световните лидери -
Левон Аронян, ще се опи-
та да се пребори за тре-
та поредна титла

При жените защита-
ващата си титлата си Ру-
сия е със сериозни пре-
тенции за дубъл, като
шансовете й се увелича-
ват от запазения добре
сработен състав от 2010
г. - сестрите Косинцеви,
бившата световна шам-
пионка Александра Кос-
тенюк, тазгодишната
шампионка на Русия Ната-
лия Погонина и настоящата
еврошампионка Валентина
Гунина. Плановете им могат
да бъдат объркани от фаво-
ритките по ЕЛО - китайките,
начело със световната шам-
пионка Хоу Ифан, както и от
традиционните претендентки
грузинките.

Олимпийска
статистика

“35 са участниците с ЕЛО
над 2700 т. Сред тях са Ле-

Плакатът на 40-ата
шахматна олимпиада
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ФУТБОЛ

ПО ЕВРОСПОРТ
СП ЗА ДЕВОЙКИ

ДО 20 Г.
18.45 Гана -

Германия
ПО ЕВРОСПОРТ 2

8.30, 18.30
Плажен Футбол

13.30 Европейска лига

Легендата на Славия
Стоян Коцев-Кано почи-
на онази нощ след
продължително боледува-
не на 67-годишна
възраст. Като футболист
Коцев е бронзов меда-
лист с “белите” през 1970
година, а като наставник
той извежда отбора до
единствената следвоенна
титла през 1996 г., когато
отборът му спечели и ку-
пата на страната.

Столичните клубове

Шампионска лига
квалификации,
първи срещи

Борусия М
(Гер) - Динамо
К (Укр) 1:3 1:0
Ринг (13) 1:1
Михалик (28)
1:2 Ярмолен-
ко (36); 1:3 Де Йонг (81-
авт.); Хелзинборг (Шв)
- Селтик (Шот) 0:2 0:1
Комънс (2) 0:2 Самарас
(75) ;  БК Копенхаген
(Дан) - Лил (Фр) 1:0 Сан-
тин (38), проп. дузпа
Пайе (Л-15) ;  Базел
(Швейц) -  ЧФР Клуж
(Рум) 1:2 1:0 Щрелер (44)
1:2 Сугу (66 и 71); Спар-
так М (Рус) - Фенер-
бахче (Тур) 2:1 1:0 Еме-
нике (59) 1:1 Каут (65)
2:1 Комбаров (69); късно
снощи: Брага (Пор) -
Удинезе (Ит); Малага
(Исп) - Панатинайкос
(Гър); БАТЕ Борисов
(Блрс) - Апоел Ирони
Кирят Шмона (Изр)

Почина Стоян Коцев - Кано

Левски и ЦСКА не пропуснаха да почетат паметта на легендар-
ния футболист и треньор на Славия

“ПФК Левски изразява най-искрени съболезнования на
близките и семейството на Стоян Коцев. Легендата на Славия
(София) почина тази нощ на 67-годишна възраст. През годините
той бе достоен съперник на нашия клуб в кариерата си на фут-
болист и треньор. Почивай в мир!”,

От ЦСКА  написаха: „След продължително боледуване на
67-годишна възраст почина легендата на Славия, големият чо-
век и спортен деятел Стоян Коцев. Всички в ПФК ЦСКА София
изказват най-искрените си съболезнования на близките му.”

В треньорската си кариера Стоян Коцев е водил и младеж-
кия национален отбор на България. Роден е на 2 март 1945 г. в
Ботевград. Голмайстор на “Б” група през 1977 с 20 гола и през
1978 г. с 21 гола за Балкан (Ботевград). Бил е треньор и на
Балкан, Академик (Св), Чумерна (Елена), Червено знаме (Пав-
ликени), Хемус (Троян), Добруджа и Марек, работил е и в Китай.

Опелото ще се извърши утре от 13.00 часа в софийската
църва “Свети Седмочисленици”.

Поклон пред паметта му!

Холандецът Люк де Йонг (на земята) си отбелязва с шпагат автогол във вратата на
Борусия Мьонхенгладбах при победата на Динамо К с 3:1 като гост в първия мач от

квалификациите за Шампионската лига

т Българския футболен съюз
официално обявиха, че дербито
на III кръг в “А” група ЦСКА -
Локомотив Пд ще се играе на
стадион “Хаджи Димитър” в

Снимки БГНЕС

Емануел Адебайор се завърна в Тотнъм.
28-годишният нападател от Того

премина от Манчестър Сити на “Уайт
Харт Лейн” срещу 5 млн. паунда (6,3

млн. евро), след като през миналия
сезон игра под наем за “шпорите”

Монтана взе
2-ма нови преди
мача с Левски

Монтана се подсили с 2-ма нови
играчи преди мача с Левски от III
кръг на “А” група. Исканият от “си-
ните” вратар Веселин Цветковски,
който разтрогна с Ботев Вр, под-
писа за 2 години. За  един шампи-
онат пък с Монтана парафира на-
падателят Атанас Чепилов от
Славия, който е юноша на Левски.
25-годишният футболист игра 2
сезона с екипа на Монтана преди
да подпише с Берое миналото лято.
През това лято Чепилов премина в
Славия, но не попадна в плановете
на старши треньора Мартин Ку-
шев и реши да се завърне отново
в Монтана. Днес изпълнителният
директор на клуба Румен Панайо-
тов ще ги картотекира в БФС и
се очаква и двамата да попаднат
в групата за мача с Левски.

ЦСКА посреща
Локо Пд в Сливен
БФС наказа Миньор за 3 мача и глоба 10 000 лв., Георги Марков ще плаща 1000

О Дербито ЦСКА - Локо Пд бе повере-
но на великотърновския рефер Стани-
слав Ставров. Другите мачове в събо-
та от 18.00 ч. ще бъдат ръководени от
Николай Йорданов (Монтана - Левски),
Ахмед Ахмед (Черно море - Славия),
Никола Попов (Пирин ГД - Лудогорец),
Радослав Станев (Литекс - Миньор, от
20.00 ч.). За съдии на двубоите в неде-
ля пък наряди получиха Стефан Апос-
толов(Локо Сф - Ботев Вр), Станислав
Тодоров (Ботев Пд - Черноморец) и Ди-
митър Андреев (Берое - Етър).

Сливен в събота от 18 часа. 31-кратните
шампиони на България са наказани с ли-
шаване от домакинство за 1 мач заради
изцепките на феновете им в дербито на I
кръг срещу Литекс в Ловеч и имаха от-
срочка до вчера в 12.00 ч. да посочат
стадион за мача с Локо Пд.  В противен
случай щяха да загубят служебно. Забавя-
нето се получи, тъй като първоначално от
ЦСКА бяха посочили великотърновския
стадион “Ивайло”, но от Етър в последния
момент отказаха да предоставят съораже-
нието.

Президентът Йордан Лечков на ОФК
Сливен, който стопанисва “Хаджи Ди-
митър”, се похвали пред Агенция БЛИЦ,
че от ръководството на “армейците” са
превели сумата за наема.

“Изпълниха условието ми. Казаха, че
са превели сумата, така че ще играят тук.
Аз няма как да се разбера с това ръковод-
ство на ЦСКА. С тях не може да се работи.
Но щом са превели парите, нека заповя-
дат. Да се оправят с организацията и да
приемат Локомотив Пловдив”, заяви Лече.
“Предоставям им страхотен стадион, те-
ренът е перфектен. Ще стискам палци на

ЦСКА в събота. Да играят, дано направят
хубав мач”, добави бившият кмет на Сли-
вен, който направи име в Европа, след
като от ЦСКА беше продаден на герман-
ския Хамбургер през 1992 г.

БФС наказа Миньор Пк с лишаване от
домакинство за 3 мачa и го глоби с 10 000
лева за боя, който феновете на тима нане-
соха на изпълнителния директор на Локо
Сф Георги Марков в събота по време на
мача от II кръг, завършил 0:0. Босът на
столичните железничари пък бе наказан
с глоба от 1000 лв. за провокативното си
поведение. Перничани няма да са дома-
кини на Стадиона на мира срещу ЦСКА (в
IV кръг), Ботев Вр (VII кръг) и Етър (IХ кръг).
Дисциплинарната комисия на БФС при-
ветства подадените ръце от страна на
изпълнителните директори на Локо Со-
фия и Миньор и се стреми да помири два-
та клуба. За хвърлени предмети от фено-
вете по 2000 лв. глоби отнесоха ЦСКА,
Черноморец и Етър.

Шампионът на България
Лудогорец привлече центра-
лен нападател от Словения.
Лятната селекция на разград-
чани бе попълнена с 23-годиш-
ния Роман Безяк. Той е заку-
пен от първодивизионния сло-
венски клуб НК Целе и подпи-
са договор с Лудогорец. Напа-
дателят е бивш младежки на-
ционал на Словения и се очак-
ваше снощи да пристигне в
базата на Лудогорец в Разград.

Безяк е роден на 21 февру-
ари 1989 г. Висок е 1.79 м.
Отличава се с бързина и тех-
ника. С младежкия национален
отбор на Словения е играл
срещу Англия.

“Всички да тръгват към лети-
щето, за да посрещнат Берба-
тов”, това заяви италианският
агент Джокондо Марторели в
интервю за радио “Blue
Fiorentina”. “Бербатов ще е стра-
хотно попълнение към Фиорен-
тина. Човек, на който феновете
ще могат да разчитат. Затова
привържениците да тръгват към
летището, за да го посрещнат.
Клубът върши страхотна работа,

ЛУДОГОРЕЦ
ВЗЕ ТАРАН
ОТ СЛОВЕНИЯ

АГЕНТ ОБЯВИ ЗА СИГУРЕН
ТРАНСФЕРЪТ НА БЕРБАТОВ
ВЪВ ФИОРЕНТИНА

Градските съперници Милан и Интер размениха италианските
си национални нападатели Aнтонио Касано (вляво)

и Джампаоло Пацини. С размяната отпадна вероятността
Димитър Бербатов да премине в Милан

че се опитва да направи интели-
гентни ходове. Наистина ми ха-
ресва отбора, който се развива и
ако има нужда от нападател, нека
го привлекат. Познайте кой ще е
той?”, обяви агентът Джокондо
Марторели. Бербатов бе транс-
ферна цел на Милан, но след
трампата на Антонио Касано с
Джампаоло Пацини от Интер “ро-
сонерите” изгубиха мерак да при-
влекат благоевградчанина.
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КОЛОЕЗДЕНЕ
ПО ЕВРОСПОРТ

“Вуелта”
17.00 Тарасона - Хака

(VI етап)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

23.00 Про Чалъндж”
Аспен - Бийвър Крийк (IV етап)

ТЕНИС
1.30 Турнир за жени в Ню Хейвън

ай-добрата българска тениси-
стка Цветана Пиронкова отпад-
на в I кръг на турнира на твърди
кортове в Ню Хейвън, САЩ, с
награден фонд $637 000. Плов-

Гюлетласкачката Радости-
на Мавродиева призна, че не
е издържала психически по
време на олимпийските игри в
Лондон, където направи 3 не-
успешни опита и остана без
резултат в квалификациите.
Състезателката и нейната лич-
на треньорка Валентина Же-
лязкова дадоха пресконферен-
ция, на която отговориха на
обвиненията на президента на
Българска федерация по лека
атлетика Добромир Карамари-
нов, че е направила умишлено
трите фаула в Лондон.

“Не издържах психически.
Напрежението ми дойде в по-
вече. Просто не бях аз, не мис-
лех трезво. На стадиона имаше
80 хиляди зрители и  когато
извикаха, не знаех къде се
намирам. Подцених самото
състезание. Но в никакъв слу-
чай не съм симулирала учас-
тие. Вината за трите фаула е
изцяло моя. Не смятам, че аз
уронвам престижа на федера-
цията, нищо не съм казала сре-
щу федерацията”, каза Мавро-

50 страни от цял свят са
потвърдили до момента учас-
тие в 13-ото световно първен-
ство по полумаратон, което ще
се проведе на 6 октомври 2012
г. в Каварна, съобщи Българ-
ската федерация по лека атле-
тика. 30 от заявените маратон-
ци стартираха и по олимпий-
ското трасе на 12 август в Лон-
дон. Шампионатът на планета-

Цвети губи в САЩ
Костова изненада испанка в пресявките за US Open

скочи I кръг, Цвети няма победа в нито
един от турнирите, в които игра. От Ню
Хейвън тя спечели само 1 т. за ранглиста-
та на УТА и $4800, а от понеделник ще
участва на Откритото първенство на САЩ,
жребият за който се тегли днес.

Участие в последния турнир от Голе-
мия шлем пък вече започна втората ни
ракета Елица Костова. 22-годишната
българка, 197-а в света, изненада поста-
вената под №5 в квалификационната схе-
ма на състезанието Мария-Тереса Торо-
Флор (Исп, №109 в света) с 4:6, 6:2, 6:3.
Елица отстъпи в първия сет след ранен
пробив, но във втория набързо поведе с

3:0 и изравни резултата. Тя стопи пасив
от 0:2 гейма в началото на третия сет, и
до края продължи мощно, за да триум-
фира за 110 минути. С успеха Костова
заработи  $5775 долара и 40 т. за кла-
сацията на УТА. За място в решаващия III
кръг на квалификациите тя ще срещне
първата ракета на Парагвай Вероника
Сепеде Ройг. Двете не са играли досега
помежду си. 20-годишната Ройг е 219-а
в света. Третата ракета на страната ни
Диа Евтимова пък игра късно снощи в I
кръг на пресявките срещу 17-годишната
американка Александра Киик, включена
с “уайлд кард” в турнира.

Дана РУСЕВА та в Каварна ще се предава
пряко в 160 страни.

Морският град спечели до-
макинството на световното
през 2010 г. в пряк двубой с
мегаполиса Ню Йорк. Клипът
за представянето на Каварна
на изборите в Киев преди 2
години бе дело на режисьора
Андрей Слабаков.

Сред големите шампиони,
печелили световното първен-
ство по полумаратон, са олим-

пийските първенци Пола Рад-
клиф (Вбр), Хайле Гебресела-
сие (Ет), Пол Тергат (Кен), ко-
ито са и световни рекордьори
по маратон.

Първенството в Каварна е
включено в серията от 5 голе-
ми прояви, с които Световната
федерация по лека атлетика
отбелязва през 2012 г. своята
100-годишнина. Със своите 214
страни-членки тя е най-голяма-
та спортна организация в све-

та. Бюджетът на шампионата е
в размер на 2,9 млн. лв. Поло-
вината от тези пари са осигу-
рени от организаторите. За ос-
таналите 1,4 млн. лв. федера-
цията по лека атлетика е кан-
дидатствала с проект, подаден
през септември 2011 г. пред
Министeрството на физическо-
то възпитание и спорта. До мо-
мента отпуснатите средства от
държавата за световното
първенство са 800 000 лв.

Ивет отказа
да бяга в Лозана

Европейската шампионка
Ивет Лалова се отказа от стар-
та на 100 м от Диамантената
лига по лека атлетика в швейцар-
ския град Лозана. Най-добре пред-
ставилата се наша атлетка в
Лондон прецени да пропусне стар-
та след слабия резултат в авст-
рийския град Линц. Тя не се чув-
ства в оптимална физическа фор-
ма, защото не е напълно възста-
новена от травмата, която полу-
чи преди Олимпиадата в Лондон и
реши да си даде допълнителна
почивка. На старта в Лозана за-
станаха олимпийската шампион-
ка Шели-Ан Фрейзър-Прайс (Ям),
както и подгласничните й Карме-
лита Джетър (САЩ) и Вероника
Кембъл-Браун (Ям), както и още 2
от бягалите на финала Кели-Ан
Баптист (Тринидад и Тобаго) и
Мюриел Ауре (Кот д’Ивоар).

Скримов подари
екип на кметицата
на Перник

Пернишкият волейболен герой
от Олимпиадата в Лондон Тодор
Скримов подари фланелката, с
която е играл в олимпийския
турнир на кмета на Перник Ро-
сица Янакиева. От името на об-
щината Янакиева върна жеста и
връчи като подарък на волейбо-
листа икона с лика на Св. Иван
Рилски, който закриля Перник. На
срещата в кабинета на кмета,
да приветстват един от най-
добре представилите се българ-
ски олимпийци дойде цялото ръко-
водство на волейболния клуб Ми-
ньор. Като спомен от бившия се
клуб Скримов получи специална
фланелка в цветовете на минь-
орци с името си и с №7.

Баскетболистите
паднаха от Германия

България загуби от Германия
със 70:82 (14:22, 14:19, 22:17, 20:24)
в III кръг от квалификационна гру-
па Б за Евро 2013. Швеция разби
Азербайджан с 96:79 (15:25, 26:17,
25:18, 30:19). В следващия кръг на
24 август Германия приема Шве-
ция, а наште гостуват в Люксем-
бург. Азербайджан почива. Води
Азербайджан с 5 т., пред Герма-
ния и България - по 4, Швеция 3
и Люксембург 2. За финалите се
класират първите 3 отбора.

Пета поредна загуба
за девойките

Националният отбор на Бълга-
рия за жени до 20 години допусна
пета поредна загуба на Европей-
ското първенство по баскетбол,
дивизия “Б” в Чехия. Нашите
отстъпиха с 64:69 (15:24, 12:15,
27:16, 10:14) на Чехия и останаха
последни в групата.

Олимпийският
шампион от
Лондон Анди
Мъри (Вбр,
вдясно)
разговаря
с тенис
легендата
Иван Лендъл
на централния
корт “Ортър Аш”
в първия ден на
квалификациите
на US Open 2012

Гюлетласкачката Радостина Мавродиева (вдясно)
и треньорката й Валентина Желязкова

дадоха пресконференция и отговориха на обвиненията
на президента на БФЛА Добромир Карамаринов

Мавродиева призна провала си в Лондон

диева. Тя обаче отказа катего-
рично да заяви дали е напра-
вила нарушенията умишлено
или не. Мавродиева заяви още,
че не смята да се отказва от
спорта, а с нейната треньорка
ще поискат среща с президен-
та на БФЛА Добромир Кара-
маринов. Според шефа на фе-

дерацията с откритото си пис-
мо Мавродиева уронва прести-
жа на централата. Двете при-
знаха още, че са получили
всички средства за подготовка
за Лондон. “От министерството
парите се преведоха 10 дни
преди олимпиадата. Ние с Ра-
дослава нямахме възможност

да ги изхарчим. Парите са във
федерацията, те са преведени.
Но ние ще ги оползотворим
през септември. За олимпийска
подготовка тя получава пари за
2 месеца, така че тя не е изяла
парите на държавата. Федера-
цията винаги ни е помагала, а
от април насам нещата се по-
добриха значително”, каза Же-
лязкова. “Друг въпрос е, че сега
искат да я унищожат психичес-
ки. Не сме спали в последните
4-5 дни. Ще си търсим грешки-
те в себе си. Но излязохме из-
купителни жертви. Радослава
не беше единствена със слаб
резултат от българите в Лон-
дон. Олимпиадата беше голя-
ма хапка за нас. Тя е млад състе-
зател и е сгрешила”, добави
треньорката на Мавродиева.
Според Желязкова трябва да
има промени в спорта. “Ние,
треньорите, сме всичко - лека-
ри, масажисти, счетоводители.
Аз съм отишла с нея само на
едно състезание. В атлетиката
трябва да има някакви проме-
ни”, добави Желязкова.
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Н
дивчанката, 55-а в света, отстъпи пред вто-
рата ракета на Китай Цзе Чжън, която е с
23 места по-напред в ранглистата, с 5:7,
2:6 точно за 100 минути. В първия сет иг-
рата беше равностойна, но при 5:6 Пи-
ронкова допусна 3-и пробив и загуби, а
във втория китайката не й даде никакви
шансове и поведе с 5:0, за да триумфира
при 6-ия си пробив срещу 3 за българката.
След Олимпиадата в Лондон, когато пре-

50 държави на световното по полумаратон в Каварна


